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00:00:01.152 --> 00:00:03.533 
Szanowni Państwo, bardzo proszę już o zajęcie 
miejsc. 
 
00:00:03.573 --> 00:00:06.635 
Otwieram IV nadzwyczajną sesję Rady Miejskiej w 
Sulechowie IX 
 
00:00:06.675 --> 00:00:08.256 
kadencji. 
 
00:00:08.276 --> 00:00:10.397 
Witam na dzisiejszej sesji Burmistrza Sulechowa, 
 
00:00:10.457 --> 00:00:14.099 
Pana Wojciecha Sołtysa. 
- Dzień dobry. 
 
00:00:14.159 --> 00:00:17.981 
- Zastępcę Burmistrza, Pana Wojciecha Szefnera. 
 
00:00:18.021 --> 00:00:24.544 
Zastępcę Burmistrza, Pana Marcina Górznego. 
- Dzień dobry. 
 
00:00:24.584 --> 00:00:27.245 
- Pani Sekretarz nie widzę, tak? 
 
00:00:27.285 --> 00:00:31.998 
Skarbnika Gminy Sulechów, Pana Marcina Fafułę. 
- Dzień dobry. 
 
00:00:32.058 --> 00:00:34.900 
- Witam Sołtysów sołectw Gminy Sulechów. 
 
00:00:34.960 --> 00:00:37.241 
Witam kierowników wydziałów Urzędu Miejskiego, 
 
00:00:37.301 --> 00:00:41.003 
obsługę prawną i kierowników jednostek 
organizacyjnych. 
 
00:00:41.043 --> 00:00:44.345 
Serdecznie witam mieszkańców Gminy Sulechów 
oraz wszystkich Państwa 
 
00:00:44.405 --> 00:00:47.006 
obecnych na dzisiejszej sesji. 
 
00:00:47.066 --> 00:00:48.747 
Szanowni Państwo, informuję Państwa, 
 
00:00:48.787 --> 00:00:53.530 
że sesja jest transmitowana, nagrywana i 
publikowana. 
 
00:00:53.590 --> 00:00:55.951 

Bardzo proszę Państwa radnych o kliknięcie kworum. 
 
00:01:00.969 --> 00:01:03.550 
Wysoka Rado, stwierdzam na podstawie 
sprawdzenia w sposób 
 
00:01:03.570 --> 00:01:06.932 
elektroniczny kworum, że na ustawowy stan 
wynoszący 21 radnych Rady 
 
00:01:07.192 --> 00:01:13.215 
Miejskiej w Sulechowie, na dzisiejszej sesji obecnych 
jest 18 radnych teraz. 
 
00:01:13.275 --> 00:01:14.615 
Pani Krysia doszła. 
 
00:01:14.635 --> 00:01:18.237 
W związku z tym stwierdzam, że obrady IV sesji IX 
kadencji Rady 
 
00:01:18.257 --> 00:01:22.279 
Miejskiej w Sulechowie są prawomocne do 
podejmowania uchwał. 
 
00:01:22.299 --> 00:01:24.640 
Porządek obrad wszyscy radni otrzymali, 
 
00:01:24.660 --> 00:01:26.821 
a więc nie będę odczytywać porządku obrad. 
 
00:01:26.901 --> 00:01:33.983 
Czy do proponowanego porządku obrad sesji ktoś z 
Państwa radnych 
 
00:01:34.023 --> 00:01:35.710 
lub Pan Burmistrz zgłasza jakieś propozycje? 
 
00:01:35.730 --> 00:01:36.834 
Bardzo proszę Panie Burmistrzu. 
 
00:01:38.483 --> 00:01:39.684 
- Panie Przewodniczący, Wysoka Rada, 
 
00:01:39.724 --> 00:01:46.287 
szanowni Państwo, chciałbym zgłosić poprawki do 
przewidywanego 
 
00:01:46.367 --> 00:01:48.388 
porządku. 
 
00:01:48.448 --> 00:01:52.291 
Jako pierwsze chciałbym prosić o wycofanie druku 
853. 
 
00:01:52.291 --> 00:01:53.371 
Wiem, że Państwo prosiliście o to, 
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00:01:53.411 --> 00:01:56.433 
żeby odbyło się wcześniej spotkanie z SuPeKom-em. 
 
00:01:56.473 --> 00:02:01.075 
Mam informację, że zostało już wstępnie umówione 
na wrzesień, 
 
00:02:01.135 --> 00:02:02.396 
takie spotkanie się odbędzie. 
 
00:02:03.176 --> 00:02:04.636 
To jest moja pierwsza prośba. 
 
00:02:04.656 --> 00:02:09.638 
A druga, proszę o zmianę kolejności dwóch druków 
uchwał, 
 
00:02:09.678 --> 00:02:13.258 
mianowicie aby pierwszy był druk 849, 
 
00:02:14.619 --> 00:02:16.359 
a dopiero później w kolejności 848. 
 
00:02:17.719 --> 00:02:22.520 
Chodzi o kolejność głosowania na sesji. 
 
00:02:22.620 --> 00:02:28.562 
I chcę też Państwa prosić o dołożenie do początku 
obrad dwóch druków 
 
00:02:28.642 --> 00:02:33.764 
uchwał, 862 i 863. 
 
00:02:33.764 --> 00:02:40.286 
To są druki dotyczące dróg, a właściwie pozbawienia 
kategorii drogi 
 
00:02:40.627 --> 00:02:44.328 
gminnej. I tutaj tylko w kwestii przypomnienia, 
 
00:02:44.408 --> 00:02:46.549 
to jest pośrednio powiązane z tym tematem, 
 
00:02:46.569 --> 00:02:50.731 
o którym rozmawialiśmy, a więc przejęciu działek 
również powiatowych, 
 
00:02:50.891 --> 00:02:53.952 
ale też gminnych, rozliczeniu z nadleśnictwem. 
 
00:02:54.452 --> 00:02:59.694 
Ewentualnym rozliczeniu z nadleśnictwem przy 
przejęciu budynku 
 
00:02:59.734 --> 00:03:01.455 
starego nadleśnictwa. 

 
00:03:01.515 --> 00:03:09.154 
Te dwa druki uchwał 862 i 863. 
 
00:03:09.154 --> 00:03:11.399 
- Dziękuję. 
 
00:03:11.479 --> 00:03:13.640 
- Dodatkowo tylko pozwolę sobie zasygnalizować, 
 
00:03:13.720 --> 00:03:17.721 
że będziemy na pewno zgłaszali autopoprawkę 
dotyczącą budżetu, 
 
00:03:17.781 --> 00:03:19.802 
ale to przy pracy nad budżetem. 
 
00:03:21.242 --> 00:03:28.289 
- Dziękuję. Ja również chciałbym zgłosić do porządku 
obrad cztery druki. 
 
00:03:28.329 --> 00:03:30.972 
Szanowni Państwo, w punkcie 4. 
 
00:03:31.012 --> 00:03:35.076 
według kolejności, chciałbym zaproponować 
wprowadzenie do porządku 
 
00:03:35.176 --> 00:03:37.979 
obrad oczywiście za zgodą Pana Burmistrza. 
 
00:03:38.099 --> 00:03:40.141 
Ale to za chwilę. Najpierw zgłoszę, potem poproszę. 
 
00:03:40.672 --> 00:03:44.394 
- Tu Pani radczyni już podpowiada, że ja oczywiście 
to może od razu 
 
00:03:44.434 --> 00:03:45.494 
wyprzedzę. 
 
00:03:45.694 --> 00:03:48.296 
Panie Przewodniczący wiem, które druki Pan chce 
zgłosić. 
 
00:03:48.336 --> 00:03:51.137 
Oczywiście wyrażam zgodę na wprowadzenie do 
porządku obrad. 
 
00:03:51.197 --> 00:03:55.179 
- Dziękuję. I teraz te druki Państwu przeczytam 
nazwy dla formalności. 
 
00:03:55.239 --> 00:03:59.721 
Druk numer 859, uchwała o zmianie uchwały w 
sprawie zarządzenia 
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00:03:59.781 --> 00:04:03.263 
wyborów Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa Łęgowo 
w Gminie Sulechów 
 
00:04:03.303 --> 00:04:05.284 
na nową kadencję. To jest na wniosek sołtysa, 
 
00:04:05.304 --> 00:04:08.199 
zmiana terminu. 
 
00:04:08.219 --> 00:04:11.741 
Druk numer 860, uchwała w sprawie planu pracy 
Rady Miejskiej 
 
00:04:11.781 --> 00:04:15.924 
w Sulechowie na rok 2024. 
 
00:04:15.924 --> 00:04:19.987 
Uchwała numer 861, w sprawie przekazania w części 
skargi według 
 
00:04:20.027 --> 00:04:22.969 
właściwości. To jest na wniosek Przewodniczącego 
Komisji Skarg, 
 
00:04:23.009 --> 00:04:24.370 
Wniosków i Petycji. 
 
00:04:24.430 --> 00:04:28.812 
I druk numer 864, uchwała w sprawie ustalenia 
składu osobowego 
 
00:04:28.872 --> 00:04:31.694 
Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sulechowie. 
 
00:04:31.734 --> 00:04:35.717 
Pan Burmistrz wyraził zgodę, także możemy to do 
porządku obrad 
 
00:04:36.050 --> 00:04:38.311 
wprowadzić. I bardzo proszę, Pan radny Piotr 
Miszkiewicz. 
 
00:04:41.092 --> 00:04:42.333 
- Dziękuję Panie Przewodniczący. 
 
00:04:42.373 --> 00:04:44.134 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
 
00:04:44.194 --> 00:04:45.674 
Panie Burmistrzu. 
 
00:04:45.854 --> 00:04:50.136 
Ja bym w związku z tym, co się wydarzyło na 
komisjach w piątek, 
 
00:04:50.256 --> 00:04:55.196 

prosił jednak o wykreślenie druku 857 i 858. 
 
00:04:57.060 --> 00:04:59.701 
Proszę Państwa i Wysoka Rado apeluję do radnych, 
 
00:04:59.801 --> 00:05:05.732 
aby podejmowanie uchwał zawsze było 
odpowiedzialne z punktu widzenia 
 
00:05:05.772 --> 00:05:07.774 
finansów publicznych. 
 
00:05:07.834 --> 00:05:12.076 
Wsłuchując się w ostatnie pięć lat i nadchodzące pięć 
lat Pana 
 
00:05:12.096 --> 00:05:13.957 
skarbnika, któremu ja osobiście ufam, 
 
00:05:15.349 --> 00:05:18.891 
mamy problemy jako gmina z wydatkami bieżącymi. 
 
00:05:18.931 --> 00:05:22.954 
Zatem koszty jakie gmina ponosi, w związku z 
płacami dla pracowników 
 
00:05:22.994 --> 00:05:29.439 
są ogromne i pochłaniają znaczną część budżetu 
gminy. 
 
00:05:29.479 --> 00:05:34.002 
W piątek, kiedy procedowaliśmy te dwa druki, 
 
00:05:34.062 --> 00:05:36.524 
oczywiście nawet otrzymaliśmy maila z 
przeprosinami. 
 
00:05:36.564 --> 00:05:38.385 
Tylko szanowni Państwo to nie o to chodzi, 
 
00:05:38.425 --> 00:05:40.347 
bo pomylić się może zawsze każdy, 
 
00:05:42.169 --> 00:05:45.592 
jeśli chodzi o pewne rzeczy i aspekty prawne. 
 
00:05:45.632 --> 00:05:49.897 
Niemniej, najważniejsze dla nas wszystkich będzie 
miały te uchwały 
 
00:05:49.937 --> 00:05:54.402 
konsekwencje i skutki finansowe w perspektywie 
nadchodzących lat. 
 
00:05:56.886 --> 00:05:58.727 
Do mnie osobiście nie przemawia fakt, 
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00:05:58.847 --> 00:06:03.030 
iż do końca lipca, kiedy byśmy złożyli ten wniosek, 
 
00:06:03.070 --> 00:06:06.633 
otrzymamy dofinansowanie na ten program 
3000000,00 zł. 
 
00:06:08.174 --> 00:06:13.818 
Brakuje nam w tych uchwałach proszę Państwa 
analizy finansowej 
 
00:06:13.858 --> 00:06:17.520 
o jakim nowym, bo niewątpliwie należy to 
powiedzieć, 
 
00:06:17.580 --> 00:06:22.143 
o jakim nowym zatrudnieniu będziemy mówić w 
przypadku reorganizacji 
 
00:06:22.183 --> 00:06:24.685 
Centrum Usług Społecznych oraz OPS-u naszego. 
 
00:06:27.451 --> 00:06:30.593 
Niewątpliwie wywołało o również wątpliwości na 
komisjach i bardzo 
 
00:06:30.653 --> 00:06:34.855 
dużo radnych się wstrzymało, bowiem Panie 
Burmistrzu jest bardzo dużo 
 
00:06:34.895 --> 00:06:37.377 
niewiadomych w tej uchwale. 
 
00:06:37.417 --> 00:06:39.878 
Jest to projekt uchwały. 
 
00:06:39.918 --> 00:06:44.681 
Dla mnie najważniejszym elementem jest brak 
obligatoryjności 
 
00:06:44.721 --> 00:06:46.522 
ustawowej. 
 
00:06:46.582 --> 00:06:52.466 
Zatem żadna ustawa nie mówi, że gminy dziś muszą 
powoływać takie oto 
 
00:06:52.506 --> 00:06:58.505 
nowe struktury, które w teorii oczywiście miałyby 
usprawnić opiekę 
 
00:06:58.545 --> 00:07:00.367 
społeczną w naszej gminie. 
 
00:07:00.407 --> 00:07:04.730 
Niemniej w praktyce treść tej uchwały absolutnie nie 
wskazuje, 

 
00:07:04.790 --> 00:07:07.753 
że dzisiaj w moim przynajmniej odczuciu, 
 
00:07:07.793 --> 00:07:11.336 
ale też i mieszkańców, opieka społeczna jest na 
bardzo dobrym 
 
00:07:11.376 --> 00:07:13.318 
i wysokim poziomie w gminie. 
 
00:07:13.358 --> 00:07:15.420 
Jeśli coś działa dobrze i poprawnie, 
 
00:07:15.440 --> 00:07:17.682 
w mojej ocenie nie należy tego zmieniać, 
 
00:07:17.742 --> 00:07:20.444 
zwłaszcza kiedy nie ma przymusu ustawodawcy. 
 
00:07:21.237 --> 00:07:25.920 
Zatem te dwa druki w takiej formie jakie zostały 
przygotowane, 
 
00:07:25.980 --> 00:07:29.463 
w mojej ocenie i naszego klubu w imieniu klubu 
uważamy, 
 
00:07:29.523 --> 00:07:32.805 
że nie powinniśmy procedować na sesji 
nadzwyczajnej. 
 
00:07:32.825 --> 00:07:36.207 
Bowiem takie uchwały muszą być odpowiednio 
przygotowane, 
 
00:07:36.267 --> 00:07:40.250 
ale też autor powinien być zawsze merytorycznie 
przygotowany 
 
00:07:40.330 --> 00:07:45.333 
na szereg zadawanych pytań, a tego niestety nie 
widzieliśmy w piątek na komisjach. 
 
00:07:48.255 --> 00:07:50.357 
- Dziękuję. Pan radny Wiesław Kołakowski. 
 
00:07:53.230 --> 00:07:56.151 
- Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, Panie 
Burmistrzu. 
 
00:07:56.311 --> 00:08:01.094 
Ja mam krótkie pytania, co do wprowadzonych 
dodatkowych druków przez 
 
00:08:01.134 --> 00:08:02.254 
Pana Burmistrza. 
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00:08:02.314 --> 00:08:05.296 
Czy możemy usłyszeć numery działek, 
 
00:08:05.316 --> 00:08:06.937 
obręby, żeby sobie szybko podejrzeć, 
 
00:08:06.997 --> 00:08:08.457 
o które drogi, chodzi gdzie one są. 
 
00:08:12.339 --> 00:08:14.240 
- Dziękuję, Panie Burmistrzu, bardzo proszę. 
 
00:08:15.662 --> 00:08:18.183 
- To znaczy ja pozwolę sobie może w takim razie 
odwrócić kolejność, 
 
00:08:18.203 --> 00:08:22.945 
najpierw Pan Wiesław, a później wniosek Pana Piotra 
Miszkiewicza. 
 
00:08:23.005 --> 00:08:26.526 
Ja myślę, że Państwo już mieliście to dołączone w 
materiałach 
 
00:08:26.566 --> 00:08:29.347 
na komisji, choć wiem, że chyba tego nie 
omówiliście. 
 
00:08:29.367 --> 00:08:31.568 
W sprawach różnych to się wyświetlało, 
 
00:08:31.628 --> 00:08:34.809 
ale więc tam już to jest myślę, że jeśli chodzi o mapki. 
 
00:08:34.829 --> 00:08:36.630 
Natomiast poproszę mojego zastępcę, 
 
00:08:36.670 --> 00:08:38.651 
żeby opowiedział. 
 
00:08:38.671 --> 00:08:40.872 
A za chwilkę jeśli Pan Przewodniczący pozwoli, 
 
00:08:40.912 --> 00:08:48.068 
to ja wrócę do wniosków Piotra Miszkiewicza. 
- Bardzo proszę. 
 
00:08:48.088 --> 00:08:49.410 
- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
 
00:08:49.470 --> 00:08:52.172 
Panie Radny Wiesławie, te dwie drogi, 
 
00:08:52.212 --> 00:08:58.338 
które chcemy odpublicznić to są drogi gminne. 
 

00:08:58.418 --> 00:09:00.280 
Jedna z nich jest drogą w zasadzie nieprzejezdną, 
 
00:09:00.921 --> 00:09:04.464 
mówimy o drodze do Przygubiela. 
 
00:09:05.485 --> 00:09:07.306 
Też żebyście mieli Państwo jasność, 
 
00:09:07.406 --> 00:09:09.748 
to oczywiście nie mówimy o tej drodze asfaltowej, 
 
00:09:09.788 --> 00:09:11.989 
którą normalnie do Przygubiela dojeżdżamy. 
 
00:09:12.049 --> 00:09:16.131 
To jest droga wytyczona na działkach nadleśnictwa i 
przez 
 
00:09:16.151 --> 00:09:19.413 
nadleśnictwo wybudowana droga, którą 
odpubliczniamy. 
 
00:09:19.473 --> 00:09:24.336 
To jest droga przez las, tak jak wspomniałem 
nieprzejezdna dzisiaj, 
 
00:09:24.376 --> 00:09:28.639 
nie mająca w ogóle charakteru drogi jako takiej. 
 
00:09:29.980 --> 00:09:36.264 
Natomiast ta droga w Górzykowie, chyba że radny 
Wiesław ma jeszcze 
 
00:09:36.284 --> 00:09:37.505 
jakieś pytanie. 
 
00:09:38.466 --> 00:09:39.887 
- Nie, nie dziękuję. 
 
00:09:39.947 --> 00:09:44.510 
Po prostu zobaczyłem, że nie ma tych druków 
jeszcze. 
 
00:09:44.590 --> 00:09:46.431 
Tak, tak, tak i stąd moje pytanie, 
 
00:09:46.491 --> 00:09:51.114 
ale teraz już widzę, że to było na tych materiałach do 
komisji było 
 
00:09:51.154 --> 00:09:53.616 
przedstawione, także dziękuję. 
- Ja również. 
 
00:09:54.797 --> 00:09:56.098 
- Dziękuję bardzo, proszę Panie Burmistrzu. 
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00:09:57.100 --> 00:09:59.822 
No więc wracając do tego wniosku o wycofanie. 
 
00:09:59.862 --> 00:10:01.263 
Szanowni Państwo, no przede wszystkim to żałuję, 
 
00:10:01.303 --> 00:10:04.504 
że w piątek nie mogłem uczestniczyć, ale jeszcze 
przebywałem 
 
00:10:04.544 --> 00:10:08.026 
na urlopie, bo myślę, że o wiele rzeczy moglibyśmy 
sobie dużo 
 
00:10:08.066 --> 00:10:09.667 
bardziej szczegółowo omówić. 
 
00:10:09.687 --> 00:10:14.090 
Natomiast czas jest podyktowany wyłącznie 
terminem naboru. 
 
00:10:14.850 --> 00:10:18.993 
To nie jest termin, który my sobie wymyśliliśmy i w 
naborze, 
 
00:10:19.053 --> 00:10:22.155 
drugim naborze szanowni Państwo, to żeby było też 
jasne, 
 
00:10:22.395 --> 00:10:25.638 
była taka szansa już rok temu, nie byliśmy na to 
gotowi. 
 
00:10:25.658 --> 00:10:29.140 
W tej chwili chcemy podjąć tą próbę. 
 
00:10:29.200 --> 00:10:31.782 
Zostało wprost wpisane, że powinno być, 
 
00:10:31.842 --> 00:10:36.605 
za to będą dodatkowe punkty, powinna być podjęta 
stosowna uchwała. 
 
00:10:36.665 --> 00:10:43.230 
Stąd taka nasza kolejność działania i stąd sesja 
specjalna. 
 
00:10:43.270 --> 00:10:45.872 
Gdybyśmy mogli to zrobić do końca roku albo w 
innym terminie, 
 
00:10:45.892 --> 00:10:47.794 
albo w momencie rozpoczęcia projektu, 
 
00:10:47.834 --> 00:10:50.836 
to pewnie byśmy sobie to na tym etapie odpuścili. 

 
00:10:50.876 --> 00:10:55.160 
Bo nam w cudzysłowie do przygotowania 
materiałów i szykowania tego 
 
00:10:55.200 --> 00:10:56.901 
projektu, nie było to dotychczas potrzebne. 
 
00:10:57.301 --> 00:11:00.984 
Natomiast wiemy o tym, że będzie uchwała od 
niespełna miesiąca 
 
00:11:01.004 --> 00:11:03.045 
i stąd jest ona wprowadzana teraz. 
 
00:11:03.065 --> 00:11:04.806 
To jak gdyby tytułem wstępu. 
 
00:11:04.846 --> 00:11:07.188 
Natomiast szanowni Państwo, Panie Piotrze, 
 
00:11:07.268 --> 00:11:13.573 
ale Pana argument o wydatkach bieżących jest 
właśnie głównym motorem 
 
00:11:13.613 --> 00:11:15.294 
tego działania. 
 
00:11:15.334 --> 00:11:19.537 
3000000,00 zł, które próbujemy, chcemy pozyskać, 
 
00:11:19.657 --> 00:11:21.298 
to tak naprawdę jest szansa na to, 
 
00:11:21.358 --> 00:11:23.920 
żeby nie wydatkować z budżetu gminy środków, 
 
00:11:23.960 --> 00:11:26.682 
które w naszej ocenie wydatkujemy. 
 
00:11:27.322 --> 00:11:28.684 
A dlaczego tak sądzę? 
 
00:11:28.704 --> 00:11:32.728 
Myślę, że tutaj Pani dyrektor byłaby w stanie 
powiedzieć o większej 
 
00:11:32.748 --> 00:11:34.930 
ilości szczegółów. 
 
00:11:34.950 --> 00:11:39.312 
Natomiast my dzisiaj mamy ponad 60 osób, które nie 
może samodzielnie 
 
00:11:39.352 --> 00:11:46.734 
funkcjonować, które są w domach pobytu 
umieszczane poza terenem gminy. 
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00:11:46.794 --> 00:11:49.315 
Dzisiaj stawki, które płacimy miesięcznie za takie 
osoby, 
 
00:11:49.375 --> 00:11:51.435 
średnio bym powiedział to jest około 7000,00 zł. 
 
00:11:52.696 --> 00:11:57.077 
Przewidujemy, że do końca roku wydamy na to 
działanie tylko w jednym 
 
00:11:57.117 --> 00:12:01.018 
roku 2500000,00 zł z budżetu gminy. 
 
00:12:01.058 --> 00:12:04.559 
Wprowadzenie dodatkowych usług, a więc tam tak 
naprawdę w ramach 
 
00:12:04.599 --> 00:12:06.059 
projektu chcemy zrobić dwie rzeczy. 
 
00:12:06.719 --> 00:12:10.945 
I tu jestem o tym przekonany, bo o tym się mówiło 
przez wiele lat, 
 
00:12:11.005 --> 00:12:12.848 
bardzo oczekiwane przez naszych mieszkańców, 
 
00:12:12.888 --> 00:12:16.673 
czyli wypożyczalnia sprzętu rehabilitacyjnego i 
takiego, 
 
00:12:16.713 --> 00:12:20.558 
który pozwala, aby te osoby funkcjonowały w swoim 
środowisku 
 
00:12:20.598 --> 00:12:22.881 
naturalnym we własnych domach. 
 
00:12:22.921 --> 00:12:24.703 
To jest pierwszy element. 
 
00:12:24.763 --> 00:12:29.186 
A drugi to dodatkowe usługi, dodatkowe 
świadczenia w godzinach 
 
00:12:29.226 --> 00:12:35.511 
wykraczających poza czas pracy typowy Ośrodka 
Pomocy Społecznej. 
 
00:12:35.571 --> 00:12:40.154 
Coś co w moim przekonaniu wraca w gminie od 
kilkunastu lat, 
 
00:12:40.214 --> 00:12:44.377 

że osoby są pozostawiane, te które nie mają rodziny 
oczywiście, tak. 
 
00:12:44.437 --> 00:12:46.639 
Bo powiedzmy sobie szczerze takich osób, 
 
00:12:46.679 --> 00:12:49.081 
które nie mają swoich najbliższych tu na miejscu, 
 
00:12:49.101 --> 00:12:50.622 
jest z roku na rok coraz więcej. 
 
00:12:51.162 --> 00:12:54.226 
I to działanie ma tak naprawdę wyprzedzić moment, 
 
00:12:54.246 --> 00:12:58.992 
w którym my do tych 60 ponad osób dzisiaj zaraz 
dołożymy kolejne 10, 
 
00:12:58.992 --> 00:13:00.494 
a może kilkanaście. 
 
00:13:00.554 --> 00:13:02.577 
To, że nam to co roku będzie rosło, 
 
00:13:02.597 --> 00:13:05.981 
to ja jestem przekonany, że ten projekt tego też nie 
zatrzyma. 
 
00:13:06.041 --> 00:13:11.726 
Ale w mojej ocenie może spowolnić sytuację i ilość 
tych osób, 
 
00:13:11.746 --> 00:13:14.927 
które będą kierowane na zewnątrz, dzięki temu 
projektowi może być 
 
00:13:14.967 --> 00:13:17.048 
mniejsza. Czy to będą koszty dla gminy? 
 
00:13:17.068 --> 00:13:19.069 
Oczywiście, że będą. 
 
00:13:19.109 --> 00:13:21.191 
Pani Dyrektor myślę, że Pani powinna odpowiedzieć, 
 
00:13:21.291 --> 00:13:25.873 
jeśli Pan Przewodniczący pozwoli na temat dokładnie 
kosztów. 
 
00:13:25.893 --> 00:13:27.894 
Moja wiedza jest taka, że mówimy o trzech etatach, 
 
00:13:28.933 --> 00:13:32.554 
które będą w projekcie finansowane na początku. 
 
00:13:32.614 --> 00:13:38.435 
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A później być może częściowo szanowni Państwo 
utrzymywane przez gminę. 
 
00:13:38.475 --> 00:13:42.976 
Ale tak jak mówię, powiedzmy, przyjmijmy sobie w 
dużym uproszczeniu, 
 
00:13:43.016 --> 00:13:47.057 
myślę że Pani Dyrektor mogłaby bardziej 
szczegółowo powiedzieć 
 
00:13:47.077 --> 00:13:51.198 
szanowni Państwo. Ale przyjmijmy, że dzisiaj 
wynagrodzenie jednej 
 
00:13:51.238 --> 00:13:53.939 
osoby nawet licząc po niedużych kosztach, 
 
00:13:53.959 --> 00:13:57.380 
to jest około 6000,00 zł brutto miesięcznie. 
 
00:13:58.380 --> 00:13:59.961 
Czyli mogę powiedzieć, że jedna osoba, 
 
00:14:00.001 --> 00:14:02.702 
która będzie korzystała z tych usług tutaj na miejscu, 
 
00:14:02.742 --> 00:14:06.383 
a nie będzie skierowana na zewnątrz jest już dla nas 
odpowiednikiem 
 
00:14:06.443 --> 00:14:10.904 
kwoty, którą zaryzykuje i powiem wprost w mojej 
ocenie i tak wydamy. 
 
00:14:12.165 --> 00:14:15.626 
Tak, Panie Piotrze my nie mamy możliwości 
odmówienia takich usług. 
 
00:14:15.686 --> 00:14:17.647 
Odbywa się to również poprzez nakazy sądowe. 
 
00:14:18.607 --> 00:14:22.891 
I Państwo, i ja, i Pani Dyrektor w żaden sposób tego 
nie zatrzyma. 
 
00:14:22.951 --> 00:14:25.993 
Żadne nasze chciejstwo nie jest w stanie wpłynąć na 
to, 
 
00:14:26.053 --> 00:14:29.036 
że te osoby nie będą umieszczane w takich 
placówkach. 
 
00:14:29.076 --> 00:14:32.599 
Pani Dyrektor, gdyby Pani mogła o tych etatach i 
może właśnie 

 
00:14:32.639 --> 00:14:35.021 
na temat tego w jaki sposób są te osoby 
umieszczane. 
 
00:14:35.081 --> 00:14:37.983 
Bo te działanie szanowni Państwo, przede wszystkim 
jest kierowane 
 
00:14:38.063 --> 00:14:39.585 
do seniorów. 
 
00:14:39.625 --> 00:14:43.348 
A przyznacie sami, nie wiem czy powinienem tak 
powiedzieć, 
 
00:14:43.368 --> 00:14:51.257 
ale to powiem, czytałem prezentacje, bo może nie 
do końca były to 
 
00:14:51.497 --> 00:14:55.438 
materiały wyborcze komitetów. 
 
00:14:55.498 --> 00:14:59.978 
W każdym z tych komitetów była mowa na temat 
dbałości o seniorów 
 
00:15:00.018 --> 00:15:04.699 
i o tym, że jako gmina zderzamy się już z pewną 
sytuacją, 
 
00:15:04.719 --> 00:15:07.040 
która jest dla nas bardzo trudna do realizacji. 
 
00:15:07.120 --> 00:15:09.100 
To jest wprost odpowiedź na to, 
 
00:15:09.160 --> 00:15:10.380 
o czym rozmawiamy. 
 
00:15:10.440 --> 00:15:12.181 
Nie mówię o formie realizacji. 
 
00:15:13.261 --> 00:15:19.324 
Mówię o rozwiązaniu problemu, bo my dzisiaj mamy 
możliwość sięgnięcia 
 
00:15:19.384 --> 00:15:22.045 
po środki zewnętrzne w kwocie zakładamy 
3000000,00 zł. 
 
00:15:23.046 --> 00:15:25.367 
Powiedzmy sobie wprost, my nie wiemy czy te 
pieniądze dostaniemy, 
 
00:15:27.157 --> 00:15:33.562 
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ale szansa na uzyskanie tych środków zdecydowanie 
jest możliwa tylko 
 
00:15:33.582 --> 00:15:34.883 
wtedy, kiedy złożymy taki wniosek, 
 
00:15:34.923 --> 00:15:36.464 
taką aplikację. 
 
00:15:36.524 --> 00:15:40.827 
Jednostka pracuje nad tym już od kilku miesięcy, 
 
00:15:40.887 --> 00:15:43.289 
jest gotowa w mojej ocenie, mam nadzieję, 
 
00:15:43.329 --> 00:15:46.412 
że z sukcesem złoży ten wniosek do końca miesiąca, 
 
00:15:46.432 --> 00:15:47.893 
do końca miesiąca Szanowni Państwo. 
 
00:15:48.453 --> 00:15:52.418 
Więc mamy trzy dni poza, dzisiejszy licząc tak. 
 
00:15:52.819 --> 00:15:54.161 
Poza dzisiejszym, dwa. 
 
00:15:54.201 --> 00:15:58.907 
Pani Dyrektor, gdyby Pani mogła jeszcze powiedzieć 
o tych kwestiach kosztów. 
 
00:15:58.987 --> 00:16:00.329 
- Dziękuję bardzo. Proszę Pani dyrektor. 
 
00:16:02.730 --> 00:16:06.351 
- W Centrum Usług Społecznych powstaną trzy nowe 
etaty, 
 
00:16:06.431 --> 00:16:09.391 
w dziale organizowania usług społecznych. 
 
00:16:09.471 --> 00:16:13.412 
Będzie to koordynator indywidualnych planów usług 
społecznych. 
 
00:16:13.472 --> 00:16:14.552 
To będą dwa etaty. 
 
00:16:14.592 --> 00:16:20.453 
Będą to stanowiska odpowiedzialne za kontakt z 
mieszkańcem, 
 
00:16:20.573 --> 00:16:24.834 
z czynieniem indywidualnych planów pomocy 
właśnie, 
 
00:16:24.954 --> 00:16:27.915 

szukanie rozwiązań też wśród organizacji i 
stowarzyszeń, 
 
00:16:27.935 --> 00:16:29.295 
które są na terenie gminy. 
 
00:16:30.136 --> 00:16:32.559 
Będzie również organizator społeczności lokalnej, 
 
00:16:32.619 --> 00:16:38.607 
to jest trzeci etat, który będzie zajmował się 
bezpośrednim kontaktem 
 
00:16:38.647 --> 00:16:41.691 
między innymi z tymi stowarzyszeniami, z 
organizacjami. 
 
00:16:41.751 --> 00:16:45.416 
Bo to będzie właśnie też kontakt z tym co tutaj jest 
w Sulechowie, 
 
00:16:45.476 --> 00:16:47.479 
co będzie mogło nam pomóc też w usługach. 
 
00:16:48.039 --> 00:16:50.780 
Bo będziemy szukać też usług dostępnych na 
zewnątrz, 
 
00:16:50.800 --> 00:16:53.982 
wolontariatów. 
 
00:16:54.022 --> 00:17:01.485 
Zatrudniony też będzie fizjoterapeuta i te koszty 
zostaną nam po 
 
00:17:01.625 --> 00:17:05.546 
3-letnim okresie projektu, w ciągu tych 5 lat. 
 
00:17:05.566 --> 00:17:10.448 
Założenie jest takie, że ja tutaj Państwu napisałam 
całość, 
 
00:17:10.508 --> 00:17:14.690 
te 415 plus 79 za fizjoterapeutę z tego względu, 
 
00:17:14.710 --> 00:17:17.491 
że to jest takie założenie pesymistyczne, 
 
00:17:17.551 --> 00:17:20.292 
bo na chwilę obecną jeszcze w fazie tego projektu, 
 
00:17:20.332 --> 00:17:22.493 
który piszemy. 
 
00:17:22.573 --> 00:17:26.516 
I ustawiania, że tak powiem wszystkiego pod kątem 
tego Centrum Usług 
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00:17:26.536 --> 00:17:28.097 
Społecznych, to nie umiem powiedzieć, 
 
00:17:28.157 --> 00:17:32.241 
czy te etaty uda mi się poprzesuwać z pracowników, 
 
00:17:32.301 --> 00:17:38.445 
którzy są na miejscu, czy po prostu będę musiała 
zatrudnić nowe osoby. 
 
00:17:38.485 --> 00:17:40.807 
Optymistyczna wersja brzmi, że to będzie połowa 
kosztów, 
 
00:17:40.867 --> 00:17:44.830 
ponad 276000,00 zł. 
 
00:17:44.871 --> 00:17:47.673 
Tak to wygląda na dzień dzisiejszy. 
 
00:17:49.069 --> 00:17:50.811 
Chciałabym też jeszcze wspomnieć o DPS-ach, 
 
00:17:50.851 --> 00:17:56.075 
bo rzeczywiście strasznie bardzo to jest tendencja 
bardzo zwyżkowa, 
 
00:17:56.135 --> 00:17:59.178 
bo na przykład w 2022 roku w DPS-ach było 45 osób, 
aktualnie mamy 62 osoby, 
 
00:17:59.218 --> 00:18:00.539 
10 czeka na umieszczenie. 
 
00:18:00.579 --> 00:18:08.785 
Jeszcze jest kolejka. 
 
00:18:08.805 --> 00:18:11.766 
Koszt DPS-ów jest od 6800,00 zł do prawie 9000,00 
zł. 
 
00:18:12.606 --> 00:18:17.947 
Opłaty rodziny są niewielkie, to jest około niecałe 
20% tego co 
 
00:18:18.007 --> 00:18:21.488 
trafia z powrotem do nas jako zwrot. 
 
00:18:21.548 --> 00:18:24.768 
Koszty tak jak wspomniał Pan Burmistrz są bardzo 
wysokie 
 
00:18:24.788 --> 00:18:30.629 
i na przykład w roku 2022 wynosiły 1943000,00 zł a 
teraz sami Państwo 
 

00:18:30.669 --> 00:18:33.130 
słyszeli jak drastycznie to idzie w górę. 
 
00:18:34.571 --> 00:18:38.054 
[niesłyszalne] w ogóle te DPS teraz około 1000,00 zł 
była podwyżka. 
 
00:18:40.136 --> 00:18:44.961 
Myślę, że utworzenie Centrum Usług Społecznych 
zmniejsza tę 
 
00:18:45.001 --> 00:18:46.622 
tendencję. Będziemy dążyć do tego, 
 
00:18:46.662 --> 00:18:48.744 
żeby mieszkańca utrzymać w domu, 
 
00:18:48.784 --> 00:18:52.548 
na miejscu, a kierowanie to już będzie ostateczność. 
 
00:18:52.588 --> 00:18:55.151 
Bo zadania będziemy w dalszym ciągu wykonywać te 
same, 
 
00:18:55.191 --> 00:18:56.632 
które wykonujemy do tej pory. 
 
00:18:58.330 --> 00:19:02.014 
Oprócz tych nowych usług, które chcemy 
wprowadzić. 
 
00:19:02.074 --> 00:19:04.917 
Wypożyczanie sprzętu rehabilitacyjnego z łóżkami 
myślę, 
 
00:19:04.937 --> 00:19:08.962 
że to będzie bardzo przydatne dla mieszkańców, 
 
00:19:09.002 --> 00:19:12.966 
bo tego brakuje. Tak samo usługi psychologiczne też 
ciągle jest 
 
00:19:13.006 --> 00:19:17.451 
deficyt, a osób w kryzysie psychicznym niestety jest 
coraz więcej, 
 
00:19:17.471 --> 00:19:19.193 
którzy potrzebują takiego wsparcia. 
 
00:19:23.134 --> 00:19:25.415 
Tak i podobnie z fizjoterapeutą mobilnym, 
 
00:19:25.455 --> 00:19:32.240 
będzie mógł dojechać do mieszkańców wsi przede 
wszystkim. 
 
00:19:32.360 --> 00:19:34.061 
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- Dziękuję. 
 
00:19:34.121 --> 00:19:35.402 
Bardzo proszę, Pan Artur Lepka ad vocem. 
 
00:19:36.803 --> 00:19:39.204 
- Dzień dobry. Panie Burmistrzu, droga Rado, 
 
00:19:39.264 --> 00:19:40.845 
ja mam pytanie do Pani Dyrektor. 
 
00:19:40.905 --> 00:19:46.489 
Ten koszt 559300,00 zł to jest koszt tych kolejnych 
trzech lat po 
 
00:19:46.509 --> 00:19:49.611 
wygaśnięciu, które będą opłacone w ramach 
programu? 
 
00:19:49.631 --> 00:19:50.892 
- Tak, tak. 
 
00:19:52.531 --> 00:19:55.910 
- Czyli to jest koszt dwuletni, za te 
wszystkie etaty i jakby cały program? 
 
00:19:55.910 --> 00:19:59.998 
- Trzyletni. 
 
00:20:00.078 --> 00:20:01.340 
- Dlatego pytam czy to jest koszt dwuletni, 
 
00:20:01.360 --> 00:20:08.547 
czy to jest koszt roczny? 
- To znaczy jeszcze raz proszę wspomnieć, o które 
Pan pyta. 
 
00:20:08.547 --> 00:20:10.469 
- 559000,00 zł, o których Pani Dyrektor pisała nam w 
swojej 
 
00:20:10.489 --> 00:20:12.431 
wiadomości. To jest koszt roczny, 
 
00:20:12.451 --> 00:20:15.574 
czy to jest koszt dwuletni po wygaśnięciu jakby 
trzyletniego okresu? 
 
00:20:16.903 --> 00:20:18.144 
- Myślę, że dwuletni. 
 
00:20:18.184 --> 00:20:20.764 
Jeżeli byśmy zakładali, że trzy osoby mają być 
zatrudnione, 
 
00:20:20.824 --> 00:20:29.687 
to jak roczny, to bym powiedział, że bardzo 

ładne zarobki tam się szykują. Bardzo proszę. 
 
00:20:29.727 --> 00:20:35.529 
- To jest koszt w sumie roczny, wszystkich 
pracowników roczny, 
 
00:20:35.609 --> 00:20:37.390 
łącznie z fizjoterapeutą. 
 
00:20:39.017 --> 00:20:42.719 
- Pani Dyrektor, 550000,00 zł to daje (...) 
 
00:20:42.799 --> 00:20:45.140 
- To jest 3,5 etatu plus fizjoterapeuta. 
 
00:20:45.200 --> 00:20:49.922 
- No dobrze, to daje jakieś 50000,00 zł miesięcznie 
niecałe pensji. 
 
00:20:50.042 --> 00:20:53.724 
To to będą bardzo wysokie pensje tam u Państwa w 
takim razie trzech 
 
00:20:53.764 --> 00:20:55.605 
osób. Na pewno jest roczny, czy dwuletni? 
 
00:20:55.645 --> 00:20:58.766 
Proszę to sprawdzić, bo to jest znaczna różnica 
1100000,00 zł, 
 
00:20:59.766 --> 00:21:02.988 
a 550000,00 zł. 
 
00:21:03.088 --> 00:21:05.229 
Więc bardzo bym prosił o sprecyzowanie tej kwoty. 
 
00:21:05.978 --> 00:21:09.640 
A drugie moje pytanie, 75000,00 zł fizjoterapeuta, 
on będzie 
 
00:21:09.680 --> 00:21:10.741 
obejmował pełny etat? 
 
00:21:10.781 --> 00:21:13.522 
Ile godzin będzie pracy tego fizjoterapeuty dziennie? 
 
00:21:13.903 --> 00:21:15.083 
- 80 godzin w miesiącu. 
 
00:21:16.384 --> 00:21:17.565 
- Czyli pół etatu. 
 
00:21:18.265 --> 00:21:20.086 
I to jest, no dobra to tylko proszę sprawdzić, 
 
00:21:20.146 --> 00:21:23.068 
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czy to jest koszt jednoroczny, czy koszt dwuletni. 
Bardzo dziękuję. 
 
00:21:23.128 --> 00:21:28.991 
- To jest założony koszt roczny, bo to są wypłaty 
pracowników plus 
 
00:21:29.011 --> 00:21:31.392 
wszystkie pochodne, plus trzynastki, plus nagrody, 
 
00:21:31.432 --> 00:21:32.713 
to jest założone wszystko. 
 
00:21:35.953 --> 00:21:37.874 
- Dziękuję bardzo. Proszę Pan radny Piotr 
Miszkiewicz. 
 
00:21:39.775 --> 00:21:42.277 
- Dziękuję Panie Przewodniczący. 
 
00:21:42.297 --> 00:21:44.598 
Troszeczkę w odpowiedzi na to co Pan Burmistrz 
powiedział. 
 
00:21:44.638 --> 00:21:47.420 
Panie Burmistrzu, to wszystko co Pan powiedział to 
tak naprawdę 
 
00:21:47.460 --> 00:21:51.942 
na komisjach wybrzmiało i nie to było przedmiotem 
sporów. 
 
00:21:51.982 --> 00:21:53.323 
Niemniej po kolei. 
 
00:21:53.383 --> 00:21:56.265 
Wysoka Rado, ponieważ to jest temat bardzo ważny 
i nie chciałbym żeby 
 
00:21:56.325 --> 00:21:59.587 
to było przygłosowywane jak każda kolejna uchwała 
i zwykła. 
 
00:22:01.958 --> 00:22:05.139 
Koszty DPS jakie dzisiaj gmina ponosi, 
 
00:22:05.159 --> 00:22:09.681 
musimy sobie uczciwie powiedzieć, że każda 
indywidualnie osoba jest 
 
00:22:09.721 --> 00:22:12.342 
rozpatrywana też indywidualnie finansowo. 
 
00:22:12.382 --> 00:22:15.423 
Bo jedna rodzina dokłada więcej, jedna mniej, 
 
00:22:15.483 --> 00:22:18.744 

a więc gmina nie dokłada za każdego pensjonariusza 
100%, 
 
00:22:18.784 --> 00:22:22.786 
czyli około 8000,00 zł w pobycie DPS. 
 
00:22:22.826 --> 00:22:26.688 
Druga sprawa. 
 
00:22:26.768 --> 00:22:29.030 
Opieka w DPS jest opieką całodobową. 
 
00:22:29.050 --> 00:22:31.833 
Przecież gmina nie będzie w stanie zapewnić takiej 
opieki, 
 
00:22:31.853 --> 00:22:34.336 
czy nawet podobnej w gminie Sulechów, 
 
00:22:34.356 --> 00:22:40.061 
gdyż pracownicy pracują zwykle do 16.00. Koszty. 
 
00:22:40.141 --> 00:22:45.587 
Okres trzech lat dofinansowania, okres który 
wskazuje na dotację 
 
00:22:45.627 --> 00:22:48.085 
rzędu 3000000,00 zł. 
 
00:22:48.145 --> 00:22:53.069 
Część z tej kwoty przecież i tak wydamy na 
inwestycje chociażby w ten 
 
00:22:53.169 --> 00:22:55.411 
sprzęt, który chcemy wypożyczać. 
 
00:22:55.451 --> 00:22:59.154 
A więc to co tutaj mój przedmówca mówił radny 
Artur, 
 
00:22:59.214 --> 00:23:06.460 
również poddaje pod dużą wątpliwość koszty jakie 
będą już stałe po 
 
00:23:06.520 --> 00:23:08.802 
zakończeniu tego programu w budżecie gminy. 
 
00:23:09.447 --> 00:23:11.529 
Czyli koszty jakie będziemy ponosić, 
 
00:23:11.569 --> 00:23:14.272 
mając zatrudnionych nowych pracowników. 
 
00:23:14.292 --> 00:23:16.335 
I tutaj nasuwa się pytanie kolejne, 
 
00:23:16.435 --> 00:23:17.976 
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jakich pracowników. 
 
00:23:18.016 --> 00:23:24.043 
Czy to będą pracownicy stricte opiekunowie tych 
osób starszych. 
 
00:23:24.702 --> 00:23:28.203 
Czy to będą nowi pracownicy rzędu na przykład 
stanowisko, 
 
00:23:28.263 --> 00:23:32.223 
jak czytałem opracowania tego pomysłu w ogóle 
rządowego, 
 
00:23:32.303 --> 00:23:37.504 
że ma być powołany do takiej radykalnej zmiany 
nowych struktur 
 
00:23:37.584 --> 00:23:41.165 
koordynator, który miałby tak naprawdę dzisiaj nie 
wiemy czym się 
 
00:23:41.205 --> 00:23:42.245 
zajmować. 
 
00:23:42.285 --> 00:23:44.825 
Czy będą nowe stanowiska zastępców dyrektorów. 
 
00:23:44.885 --> 00:23:46.366 
My tego dzisiaj nie wiemy. 
 
00:23:46.406 --> 00:23:49.646 
Państwo jako autor uchwały, również nam dzisiaj nie 
potraficie 
 
00:23:49.686 --> 00:23:52.427 
odpowiedzieć o jakich nowych etatach mówimy. 
 
00:23:52.467 --> 00:23:54.114 
Jakie to będą koszta. 
 
00:23:54.134 --> 00:23:56.196 
A dzisiaj nie możemy mówić o kosztach, 
 
00:23:56.256 --> 00:24:01.040 
bo tak jak Pan Burmistrz mówił, rok do roku jest 
sytuacja dynamiczna, 
 
00:24:01.080 --> 00:24:06.185 
jeśli chodzi o zwiększanie minimum wynagrodzeń 
pracowników. 
 
00:24:06.225 --> 00:24:08.687 
My dzisiaj nie wiemy za trzy lata, 
 
00:24:08.747 --> 00:24:12.810 

jakie będą koszta trzech lub czterech nowych 
pracowników w skali 
 
00:24:12.891 --> 00:24:17.184 
budżetu gminy. 
 
00:24:17.584 --> 00:24:20.165 
Kolejna kwestia wątpliwa w mojej ocenie, 
 
00:24:20.225 --> 00:24:25.426 
sprzęt, który chcemy wypożyczać dla osób starszych. 
 
00:24:25.506 --> 00:24:28.607 
Jest to cel uważam bardzo dobry, 
 
00:24:28.647 --> 00:24:31.008 
tylko czy my potrzebujemy tak radykalnych zmian. 
 
00:24:31.028 --> 00:24:35.729 
Czy my dzisiaj drobną korektą prawną lub zmianami, 
 
00:24:35.769 --> 00:24:40.010 
nie możemy tego sprzętu bez takich zmian również 
wypożyczać, tak? 
 
00:24:40.990 --> 00:24:46.838 
Czy my musimy tworzyć kolejny nowy twór Centrum 
Usług Społecznych, 
 
00:24:46.858 --> 00:24:50.823 
gdzie dzisiaj niestety my jako radni wciąż zadajemy 
pytania 
 
00:24:50.843 --> 00:24:55.228 
i nie znamy odpowiedzi na te pytania. 
 
00:24:55.268 --> 00:24:56.750 
- Dziękuję. Bardzo proszę Panie Burmistrzu. 
 
00:24:58.200 --> 00:25:01.042 
- Panie Piotrze, Pani Dyrektor wymieniła wprost 
stanowiska, 
 
00:25:01.082 --> 00:25:03.243 
więc proszę nie mówić, że Pani nie wie. 
 
00:25:03.483 --> 00:25:07.325 
Wymieniła 3,5 etatu, wymieniając po kolei jakie to są 
z nazwy 
 
00:25:07.365 --> 00:25:10.667 
stanowiska, więc przed chwileczką to na tej sali 
padło. 
 
00:25:10.727 --> 00:25:15.830 
Oczywiście, że my możemy sami zająć się 
wypożyczeniem sprzętu, 
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00:25:15.870 --> 00:25:18.572 
tylko tyle, że sami musimy też za niego zapłacić. 
 
00:25:18.632 --> 00:25:21.093 
A w ramach projektu nie będziemy za niego płacić, 
 
00:25:21.113 --> 00:25:22.914 
tylko kupimy w ramach projektu ten sprzęt. 
 
00:25:23.758 --> 00:25:28.944 
Oczywiście, że każdy rok kolejny to będzie wzrost 
kosztów, 
 
00:25:28.984 --> 00:25:31.547 
związanych choćby z minimalnym wynagrodzeniem. 
 
00:25:31.587 --> 00:25:33.049 
Moja wiedza jest taka, Pani Dyrektor, 
 
00:25:33.109 --> 00:25:34.991 
patrzę teraz w tej chwili na Panią, 
 
00:25:35.072 --> 00:25:39.076 
że koszty wzrostu wynagrodzeń w okresie projektu 
zostały policzone. 
 
00:25:40.698 --> 00:25:45.436 
Czyli przewidziano już wzrost wynagrodzeń 
rokroczny w okresie trzech 
 
00:25:45.476 --> 00:25:49.778 
lat obowiązywania projektu, więc to zostało 
przewidziane. 
 
00:25:49.838 --> 00:25:53.759 
Szanowni Państwo, ja nie chcę na siłę was do czegoś 
przekonywać, 
 
00:25:53.819 --> 00:25:57.320 
ale my proponujemy rozwiązanie, które w naszej 
ocenie jest bardzo 
 
00:25:57.360 --> 00:25:59.481 
oczekiwane przez naszych mieszkańców. 
 
00:25:59.581 --> 00:26:04.402 
I Panie Piotrze to prawda, rodziny częściowo 
pokrywają, 
 
00:26:04.462 --> 00:26:06.943 
ale Pani Dyrektor też odpowiedziała w jakim 
procencie. 
 
00:26:06.983 --> 00:26:09.504 
Około 20%. 
 

00:26:09.544 --> 00:26:12.005 
No właśnie nie wszyscy, niektórzy nic nie pokrywają. 
 
00:26:13.955 --> 00:26:16.416 
Panie Piotrze, no ale mówmy o praktyce. 
 
00:26:16.456 --> 00:26:22.077 
Jeśli od 7000,00 zł do 9000,00 zł miesięcznie za jedną 
osobę, 
 
00:26:22.157 --> 00:26:25.318 
tyle się płaci za pobyt w takim miejscu, 
 
00:26:25.338 --> 00:26:28.379 
gdzie jest całodobowa i tu też zgoda całodobowa. 
 
00:26:28.399 --> 00:26:29.919 
I Pan sam zwrócił uwagę na to, 
 
00:26:29.999 --> 00:26:35.680 
o czym my mówimy, o rozszerzeniu prowadzenia 
działalności po godzinie 
 
00:26:35.720 --> 00:26:37.561 
16.00 i w święta, w dni wolne. 
 
00:26:37.621 --> 00:26:41.302 
I również dlaczego taka forma, ponieważ możemy 
wtedy korzystać 
 
00:26:41.342 --> 00:26:44.477 
z usług zewnętrznych. 
 
00:26:44.517 --> 00:26:46.298 
Między innymi stowarzyszenie, nie tylko. 
 
00:26:46.338 --> 00:26:49.919 
Szanowni Państwo, bo praktyka, no ale w ramach 
projektu będziemy 
 
00:26:49.959 --> 00:26:52.801 
za to płacić. No tak jakbyśmy zatrudnili. 
 
00:26:52.881 --> 00:26:55.642 
No to jest, ja myślę, że nie przez trzy lata, 
 
00:26:55.682 --> 00:26:58.303 
bo ja uważam, że jeśli coś się zaczyna to się to ciągnie 
dalej. 
 
00:26:59.187 --> 00:27:02.590 
Tak jak się budowało żłobki, to się teraz po projekcie 
ich 
 
00:27:02.630 --> 00:27:05.452 
nie zamykało, tylko się je rozwijało dalej. 
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00:27:05.492 --> 00:27:08.615 
No to jest przecież oczywiste, że kiedy proponujemy 
mieszkańcom 
 
00:27:08.635 --> 00:27:11.918 
dodatkowe rozwiązania, to nie po to żeby za miesiąc, 
 
00:27:11.958 --> 00:27:17.902 
czy za dwa po zakończeniu finansowania zamknąć to. 
 
00:27:17.942 --> 00:27:21.626 
Natomiast ja być może szanowni Państwo się mylę, 
 
00:27:21.686 --> 00:27:26.830 
ale dotychczas praktyka pokazuje, że inaczej to w 
Polsce nie działa. 
 
00:27:28.164 --> 00:27:33.108 
Jeśli rozpoczynamy coś i mamy możliwość 
pozyskania środków teraz 
 
00:27:33.168 --> 00:27:39.834 
na etapie, nazwijmy to sprawdzania działania pewnej 
próby, 
 
00:27:39.874 --> 00:27:43.517 
bo to dopiero ileś instytucji w Polsce podjęło się 
takiego 
 
00:27:43.557 --> 00:27:46.159 
przekształcenia i takiego działania. 
 
00:27:46.219 --> 00:27:49.722 
To one wszystkie zrealizowały te działania, 
 
00:27:49.782 --> 00:27:53.925 
za które za jakiś czas cała reszta będzie musiała 
zapłacić z własnych 
 
00:27:53.985 --> 00:27:55.907 
środków, czytaj z gminnej kasy. 
 
00:27:57.112 --> 00:28:00.715 
W mojej ocenie to jest ze wszech miar działanie 
wyprzedzające to co 
 
00:28:00.755 --> 00:28:01.856 
i tak Państwa czeka. 
 
00:28:01.896 --> 00:28:03.578 
Nas wspólnie. 
 
00:28:03.638 --> 00:28:04.819 
Według mnie w tej kadencji. 
 
00:28:06.407 --> 00:28:10.909 

Natomiast pozwolę sobie wrócić na chwilkę do 
komisji, 
 
00:28:10.949 --> 00:28:13.951 
nie byłem, ale tu miałem przekaz od mojego 
zastępcy. 
 
00:28:13.971 --> 00:28:17.933 
Rzeczywiście była informacja szanowni Państwo jak 
gdyby 
 
00:28:17.973 --> 00:28:22.235 
niepotwierdzona, że, bo ja też mogę powiedzieć tak, 
 
00:28:22.255 --> 00:28:27.137 
bo na spotkaniach zewnętrznych nadal wprost 
podaje się rok 2027, 
 
00:28:27.137 --> 00:28:29.623 
bądź 2028 
 
00:28:29.623 --> 00:28:33.120 
jako rok, w którym to wejdzie jako ustawowy 
obowiązek. 
 
00:28:33.160 --> 00:28:35.041 
Nadal się to podaje. 
 
00:28:35.061 --> 00:28:37.044 
Natomiast powiem jedno. 
 
00:28:37.084 --> 00:28:40.388 
Kładę tutaj rękę, że skończy się tak samo jak z całą 
resztą, 
 
00:28:40.448 --> 00:28:42.791 
że nie będzie wtedy już środków na to, 
 
00:28:42.851 --> 00:28:46.436 
żeby nas przy tej okazji dofinansować. 
 
00:28:46.516 --> 00:28:48.819 
Czy to, że my podejmujemy się dodatkowych zadań, 
 
00:28:48.859 --> 00:28:51.523 
w mojej ocenie bardzo oczekiwanych przez naszych 
mieszkańców. 
 
00:28:52.550 --> 00:28:55.651 
To, to jest dla mnie odpowiedź, czy warto to robić. 
 
00:28:55.691 --> 00:28:57.691 
W mojej ocenie wydamy mniejsze pieniądze. 
 
00:28:57.711 --> 00:29:00.772 
Natomiast Panie Piotrze na pewno nie zatrzymamy 
wszystkich, 
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00:29:00.812 --> 00:29:04.912 
bo nie wszyscy są w stanie funkcjonować bez 
całodobowej opieki. 
 
00:29:04.952 --> 00:29:07.593 
Ale na pewno jesteśmy w stanie zatrzymać jakiś 
procent. 
 
00:29:07.633 --> 00:29:11.054 
I tak jak powiedziałem, w mojej ocenie biorąc pod 
uwagę pozyskane 
 
00:29:11.094 --> 00:29:17.075 
środki, nasz wkład własny, to na dobrą sprawę dwie 
osoby z tych 
 
00:29:17.095 --> 00:29:20.843 
dziesięciu, które czeka, gdyby można było 
powiedzmy przez rok 
 
00:29:20.903 --> 00:29:23.443 
utrzymać tutaj na miejscu to łatwo policzyć. 
 
00:29:23.483 --> 00:29:27.184 
No powiedzmy, przyjmijmy najniższy możliwy koszt 
6000,00 zł, 
 
00:29:27.624 --> 00:29:30.665 
nawet przyjmijmy 5000,00 zł, że my tylko 5000,00 zł 
będziemy musieli 
 
00:29:30.705 --> 00:29:32.145 
dopłacić. 
 
00:29:32.165 --> 00:29:33.865 
To zobaczcie Państwo o czym my mówimy. 
 
00:29:34.205 --> 00:29:38.326 
5000,00 zł razy 2, to jest 10000,00 zł razy 12, 
 
00:29:38.326 --> 00:29:41.487 
to jest 120000,00 zł tylko i wyłącznie z tego tytułu. 
 
00:29:43.705 --> 00:29:46.147 
Przy 20%. 
 
00:29:46.167 --> 00:29:47.548 
Ja uważam, że skuteczność będzie dużo, 
 
00:29:47.588 --> 00:29:48.969 
dużo wyższa. 
 
00:29:49.049 --> 00:29:52.732 
Ale to jest, że tak powiem, żebyśmy sobie 
uświadomili o czym my 
 

00:29:52.752 --> 00:29:55.194 
rozmawiamy. 
 
00:29:55.234 --> 00:29:57.656 
Ja Państwa proszę jednak o przegłosowanie. 
 
00:29:57.696 --> 00:30:00.379 
Chciałbym mieć jasną sytuację również po to, 
 
00:30:00.419 --> 00:30:02.741 
żeby, bo dla mnie to jest zero jedynkowe. 
 
00:30:02.761 --> 00:30:04.202 
Znaczy jeśli teraz tego nie zrobimy, 
 
00:30:04.262 --> 00:30:07.745 
to równocześnie nie składamy tego wniosku i nie 
podejmujemy tego 
 
00:30:07.765 --> 00:30:10.224 
działania. 
 
00:30:10.284 --> 00:30:11.766 
I powiem tak, Państwo jesteście organem, 
 
00:30:11.806 --> 00:30:15.189 
który mi pokazuje czy w tym kierunku iść czy nie. 
 
00:30:15.229 --> 00:30:18.032 
Przyjmuję to, tak przekazuję osobom, 
 
00:30:18.052 --> 00:30:22.237 
z którymi o tym rozmawialiśmy i jak gdyby temat 
zamykam. 
 
00:30:22.297 --> 00:30:27.522 
Jednostka też nie musi w cudzysłowie nad tym 
pracować. Dziękuję. 
 
00:30:27.602 --> 00:30:28.603 
- Dziękuję bardzo. 
 
00:30:28.623 --> 00:30:30.205 
Proszę, ad vocem pan radny Piotr Miszkiewicz. 
 
00:30:31.704 --> 00:30:32.845 
- Dziękuję Panie Przewodniczący. 
 
00:30:32.865 --> 00:30:36.127 
A więc jest kolejna wątpliwość, chociażby w czasie 
tej dyskusji 
 
00:30:36.167 --> 00:30:37.548 
z Panem Burmistrzem. 
 
00:30:37.608 --> 00:30:40.050 
A więc po tych trzech latach programu, 
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00:30:40.130 --> 00:30:45.234 
na które otrzymamy 3000000,00 zł, musimy wliczyć 
koszty zatrudnienia 
 
00:30:45.294 --> 00:30:48.876 
nowych pracowników oraz musimy wliczyć koszty 
opłaty dla 
 
00:30:48.916 --> 00:30:53.960 
stowarzyszeń, które będą lub nie opiekować się 
osobami starszymi 
 
00:30:54.120 --> 00:30:57.082 
w godzinach popołudniowych, bo tak Pan przed 
chwilą powiedział. 
 
00:30:57.948 --> 00:31:00.950 
A stowarzyszenie działa oczywiście na innych 
zasadach i na innych 
 
00:31:01.010 --> 00:31:03.972 
regulacjach prawnych. 
 
00:31:03.992 --> 00:31:07.974 
W dużym skrócie proszę Państwa, jest to ewidentny 
problem 
 
00:31:08.034 --> 00:31:13.057 
starzejącego się społeczeństwa, ale którego władza 
centralna chce 
 
00:31:13.118 --> 00:31:15.399 
przenieść koszta na samorządy. 
 
00:31:15.439 --> 00:31:19.061 
Dzisiaj jest ogromny problem w starostach 
powiatowych z DPS-ami, 
 
00:31:19.121 --> 00:31:22.764 
ponieważ są to placówki, które generują bardzo duże 
koszty 
 
00:31:22.784 --> 00:31:24.224 
utrzymania. 
 
00:31:24.244 --> 00:31:27.788 
My jako gmina tworząc nową strukturę, 
 
00:31:27.809 --> 00:31:29.709 
podejmujemy się gigantycznego zadania, 
 
00:31:29.749 --> 00:31:31.489 
które jest oczywiście przed nami, 
 
00:31:31.549 --> 00:31:33.910 
ale bierzemy wtedy tak naprawdę całość, 

 
00:31:33.970 --> 00:31:38.071 
cały ciężar opieki nad osobami starszymi na siebie. 
 
00:31:38.151 --> 00:31:42.692 
Już dzisiaj widać, że ta uchwała nie jest dostatecznie 
przygotowana 
 
00:31:42.752 --> 00:31:47.473 
w tym sensie, że my nie wiemy jakie będą realne 
koszta za lat pięć, 
 
00:31:47.493 --> 00:31:50.254 
ponieważ to będą koszta nowych pracowników. 
 
00:31:50.334 --> 00:31:56.471 
Nowa struktura będzie tworzona i będą do tego 
dochodziły porozumienia 
 
00:31:56.511 --> 00:32:00.814 
z różnymi stowarzyszeniami z tej nowej struktury, 
 
00:32:00.834 --> 00:32:02.895 
którą będziemy tworzyć. 
 
00:32:02.975 --> 00:32:07.717 
A koszty jakie będziemy ponosić poprzez pewne 
porozumienia ze 
 
00:32:07.757 --> 00:32:10.879 
stowarzyszeniami, są absolutnie całkowicie nieznane 
nikomu dziś. 
 
00:32:14.761 --> 00:32:16.862 
- Dziękuję bardzo. Proszę, Pan radny Sebastian 
Różycki. 
 
00:32:21.445 --> 00:32:23.146 
- Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 
 
00:32:23.186 --> 00:32:26.687 
szanowni Radni, zgromadzeni mieszkańcy. 
 
00:32:26.767 --> 00:32:31.308 
Na komisji wyniknęła kwestia rozstrzygnięć, 
 
00:32:31.348 --> 00:32:36.110 
dotyczącą jaką pulę z tych środków przeznaczymy na 
wydatki majątkowe, 
 
00:32:36.190 --> 00:32:41.872 
czyli zakup sprzętu oraz jaką część przeznaczymy na 
wydatki związane 
 
00:32:41.912 --> 00:32:44.134 
z wynagrodzeniami. 
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00:32:44.174 --> 00:32:47.637 
Materiały, które żeśmy otrzymali częściowo nam na 
to odpowiedziały. 
 
00:32:47.697 --> 00:32:54.102 
Jednakże słowa, które dzisiaj padły z ust Pana 
Burmistrza wynikają 
 
00:32:54.142 --> 00:33:02.449 
jednoznacznie, że temat tej zmiany Ośrodka Pomocy 
Społecznej w CUS 
 
00:33:02.530 --> 00:33:04.331 
znany jest dłużej. 
 
00:33:04.391 --> 00:33:07.754 
Dziwi mnie, że to taki wakacyjny letni gorący 
kartofel, 
 
00:33:07.774 --> 00:33:12.120 
który wrzucamy w lipcu, kiedy Państwo wiedzieliście 
od kilku 
 
00:33:12.140 --> 00:33:15.824 
miesięcy, że temat ten będzie opracowywany. 
 
00:33:15.864 --> 00:33:21.791 
Nie dziwcie się proszę, że radni mają wątpliwości i 
zadają czasami 
 
00:33:21.851 --> 00:33:23.353 
trudne pytania. 
 
00:33:23.413 --> 00:33:27.658 
Natomiast brakuje mi tutaj nadal pewnych 
konkretów, 
 
00:33:32.807 --> 00:33:35.930 
gdzie nie usłyszałem po prostu podczas tych 
wypowiedzi. 
 
00:33:35.970 --> 00:33:39.473 
Jeśli chodzi o świadczenie usług po godzinie 16.00, 
 
00:33:39.473 --> 00:33:43.376 
bo o tym Pan Burmistrz i Pani dyrektor wspominali, 
 
00:33:43.456 --> 00:33:46.419 
ja nie widzę w tych strukturach organizacyjnych, 
 
00:33:46.479 --> 00:33:50.723 
które zostały zaprezentowane, że te osoby w tych 
godzinach się będą 
 
00:33:50.803 --> 00:33:54.947 
tym zajmować. Ja rozumiem, że one będą 
koordynować i nadzorować, 

 
00:33:54.987 --> 00:33:58.209 
natomiast opiekę kto będzie sprawował. 
 
00:33:59.110 --> 00:34:06.579 
Gdzie są koszty tych osób, które po godzinie 16.00 
będą świadczyć te usługi. 
 
00:34:06.619 --> 00:34:12.806 
Jeśli chodzi o kwestię fizjoterapeuty, czy dzisiaj tymi 
usługami 
 
00:34:12.886 --> 00:34:17.010 
i ten fizjoterapeuta nie jest dojezdny w ramach usług 
 
00:34:17.050 --> 00:34:20.014 
rehabilitacyjnych przy naszym w Sulechowskim 
Powiatowym Szpitalu. 
 
00:34:20.614 --> 00:34:22.715 
Chyba taka usługa też jest świadczona, 
 
00:34:22.775 --> 00:34:25.197 
czyli dublujemy tutaj taki zakres. 
 
00:34:25.257 --> 00:34:27.898 
Ja Panie Burmistrzu nie jestem przeciwny. 
 
00:34:27.938 --> 00:34:30.040 
Zgadzam się z argumentacją Pana strony. 
 
00:34:30.080 --> 00:34:35.743 
Zgadzam się z argumentacją Piotra i szczerze 
powiem jestem rozdarty. 
 
00:34:35.783 --> 00:34:43.067 
Natomiast nie przemawiają za mną dzisiejsze 
spostrzeżenia 
 
00:34:43.127 --> 00:34:47.529 
czy wnioski, które spadają z Państwa strony. 
 
00:34:47.549 --> 00:34:48.990 
Dlaczego? 
 
00:34:49.010 --> 00:34:53.631 
Proszę mi odpowiedzieć, dlaczego dostajemy to w 
ostatniej chwili? 
 
00:34:53.651 --> 00:34:55.151 
Dlaczego? 
 
00:34:55.211 --> 00:34:57.532 
Skoro wspominał Pan Panie Burmistrzu, 
 
00:34:57.592 --> 00:35:01.713 
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że już rok temu były składane pierwsze wnioski i że 
Ośrodek Pomocy 
 
00:35:01.733 --> 00:35:05.054 
Społecznej się do tego tematu przygotowywał. 
 
00:35:05.134 --> 00:35:08.794 
Na żadnej dotychczasowej wcześniejszy wypowiedzi 
nie usłyszałem, 
 
00:35:08.834 --> 00:35:14.606 
że taka kwestia będzie rozmawiana i prezentowana 
nam jako radnym. 
 
00:35:14.666 --> 00:35:19.670 
Szkoda, że po prostu to się odbywa tuż przed 
terminem krytycznym. 
 
00:35:19.710 --> 00:35:22.212 
Dziękuję bardzo. 
 
00:35:22.252 --> 00:35:24.494 
- Dziękuję. Panie Burmistrzu, bardzo proszę. 
 
00:35:24.534 --> 00:35:27.817 
- Znaczy ja już odpowiadałem, ale powtórzę raz 
jeszcze. 
 
00:35:27.857 --> 00:35:31.560 
Ponieważ w pierwszych dniach lipca dowiedzieliśmy 
się, 
 
00:35:31.620 --> 00:35:36.364 
że argumentem bardzo ważnym w ewentualnym 
przyznaniu środków jest 
 
00:35:36.404 --> 00:35:37.485 
uchwała intencyjna rady. 
 
00:35:38.007 --> 00:35:41.332 
I tylko dlatego dzisiaj Państwo pracujecie nad tym. 
 
00:35:41.372 --> 00:35:42.694 
Gdyby takiego elementu by nie było, 
 
00:35:42.734 --> 00:35:47.802 
ten wniosek i tak zostałby przez nas złożony. 
 
00:35:47.862 --> 00:35:50.887 
Bo w formie realizacji zadań bieżących, 
 
00:35:50.947 --> 00:35:52.650 
ja Państwa do tego nie potrzebowałem. 
 
00:35:54.374 --> 00:35:57.896 
No możecie się Państwo obrażać, ale taki jest fakt. 
 

00:35:57.976 --> 00:36:02.499 
A ja nie chciałbym tu wywoływać jakiejś 
niepotrzebnej, 
 
00:36:03.639 --> 00:36:05.881 
wielogodzinnej dyskusji dalszej. 
 
00:36:05.961 --> 00:36:11.904 
Ale projekt zaproponowany kiedyś przez Panią 
Minister Rafalską jest 
 
00:36:11.944 --> 00:36:15.106 
nadal realizowany i to jest właśnie ten projekt. 
 
00:36:15.146 --> 00:36:18.968 
Przekształcania, ta zmiana prawa nastąpiła kilka lat 
temu. 
 
00:36:18.988 --> 00:36:21.109 
Ja nie pamiętam teraz, który to był rok. 
 
00:36:21.450 --> 00:36:23.851 
Ryzykuję, mniej więcej około roku 2016, 
 
00:36:25.910 --> 00:36:30.934 
kiedy już dyskutowane na temat przekształcenia 
jednostek 
 
00:36:30.954 --> 00:36:33.755 
i też szanowni Państwo mówimy o daleko idącym. 
 
00:36:33.776 --> 00:36:35.036 
Właśnie nie. 
 
00:36:35.076 --> 00:36:37.878 
Tu właściwie niewiele się zmienia. 
 
00:36:37.918 --> 00:36:39.139 
Niewiele się zmienia. 
 
00:36:39.199 --> 00:36:44.803 
Zmienia się ewentualnie przy tych przepisach 
zmieniają się nazwy 
 
00:36:44.843 --> 00:36:46.845 
i zmieniają się zakresy działalności. 
 
00:36:46.905 --> 00:36:50.187 
Podstawowy zakres działalności tej instytucji, 
 
00:36:50.247 --> 00:36:51.668 
nadal jest ten sam. 
 
00:36:55.657 --> 00:36:58.700 
No i tyle właściwie, bo chciałem powiedzieć też o 
innym elemencie, 
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00:36:58.720 --> 00:37:00.501 
ale to już może za daleko. 
 
00:37:00.582 --> 00:37:02.303 
- Dziękuję. Pan radny Miłosz Brodzikowski. 
 
00:37:04.045 --> 00:37:05.266 
- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
 
00:37:05.306 --> 00:37:07.889 
bardzo proszę o 10 minut przerwy. 
 
00:37:07.929 --> 00:37:10.471 
W imieniu klubu składam ten wniosek. 
 
00:37:10.531 --> 00:37:12.113 
- Dziękuję. Ogłaszam 10 minut przerwy. 
 
00:52:21.789 --> 00:52:25.892 
Szanowni Państwo, bardzo proszę już o zajęcie 
miejsc. 
 
00:52:25.932 --> 00:52:29.414 
Przerwa minęła. 
 
00:52:29.434 --> 00:52:33.837 
Wznawiam obrady IV nadzwyczajnej sesji Rady 
Miejskiej w Sulechowie IX 
 
00:52:33.897 --> 00:52:39.440 
kadencji. Jesteśmy przy punkcie, przedstawienie 
porządku obrad 
 
00:52:39.460 --> 00:52:41.021 
i nie widzę więcej głosu w dyskusji, 
 
00:52:41.061 --> 00:52:43.362 
zatem przejdziemy do głosowania tych wszystkich 
wniosków, 
 
00:52:43.382 --> 00:52:47.537 
które do nas wpłynęły, chyba że ktoś się zgłosił. 
 
00:52:47.557 --> 00:52:49.720 
Bardzo proszę Pani Krystyna Jagodzińska-Kochaniak. 
 
00:52:53.064 --> 00:52:54.826 
- W tej kwestii ja chciałam tylko dopytać, 
 
00:52:54.886 --> 00:52:58.871 
bo było tutaj powiedziane nam po raz pierwszy, 
 
00:52:58.952 --> 00:53:08.093 
że działalność tych osób, które mają być zatrudnione 
m.in. 
 
00:53:08.173 --> 00:53:10.735 

będą przełożone na godziny popołudniowe. 
 
00:53:10.775 --> 00:53:14.858 
Nie wiadomo kto to będzie ten koordynator jeden i 
drugi, 
 
00:53:14.938 --> 00:53:17.660 
czym się on będzie zajmować, my tego nie wiemy. 
 
00:53:17.720 --> 00:53:24.945 
Natomiast usługi mają być świadczone przez jakieś 
stowarzyszenia. 
 
00:53:25.025 --> 00:53:29.868 
Jeżeli te stowarzyszenia będą miały ten zakres, 
 
00:53:30.598 --> 00:53:34.826 
które jak gdyby zobowiązują gminę do wykonywania, 
 
00:53:34.866 --> 00:53:38.954 
to one będą występować do gminy o 
dofinansowanie. 
 
00:53:38.974 --> 00:53:42.060 
Czy tak będzie? 
 
00:53:42.080 --> 00:53:45.747 
- Panie Burmistrzu, bardzo proszę. 
 
00:53:45.827 --> 00:53:48.748 
Finansowanie usług ma się odbywać w ramach 
projektu, 
 
00:53:48.768 --> 00:53:54.070 
nie przez gminę Pani Krystyno, tylko przez instytucję, 
 
00:53:54.090 --> 00:53:58.092 
która będzie realizatorem, czyli Ośrodek Pomocy 
Społecznej. 
 
00:53:58.172 --> 00:54:03.434 
A jeśli chodzi o czas, to powiedzmy sobie wprost, 
 
00:54:03.474 --> 00:54:08.796 
my mówimy o tym, że to są godziny dodatkowe 
zwiększające możliwości 
 
00:54:08.856 --> 00:54:12.157 
świadczenia no różnych usług tak. 
 
00:54:12.177 --> 00:54:16.379 
Bo ja bym powiedział tak, może Pani dyrektor mnie 
poprawi, 
 
00:54:16.419 --> 00:54:19.241 
ale ja myślę, że my też do końca nie jesteśmy dzisiaj 
w stanie 
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00:54:19.301 --> 00:54:24.983 
przewidzieć, jakie dokładnie usługi będą oczekiwane 
przez 
 
00:54:25.043 --> 00:54:26.504 
poszczególnych mieszkańców. 
 
00:54:26.544 --> 00:54:27.925 
Czy jeden mieszkaniec będzie chciał, 
 
00:54:29.805 --> 00:54:33.867 
przyjmijmy, tak w ciągu tygodnia dwie godziny 
związane z pomocą 
 
00:54:33.907 --> 00:54:38.509 
w zakupach, dwie godziny pomocy rehabilitanta i na 
przykład dwie 
 
00:54:38.549 --> 00:54:41.471 
godziny w pełnieniu usług takich typowo 
opiekuńczych, 
 
00:54:41.531 --> 00:54:44.352 
czyli trzeba taką osobę podnieść, umyć, 
 
00:54:44.392 --> 00:54:45.933 
nakarmić. 
 
00:54:46.013 --> 00:54:48.254 
I załóżmy, że wśród tych sześciu godzin, 
 
00:54:48.294 --> 00:54:51.836 
które wymieniłem, na przykład dwie godziny będą 
realizowane po 
 
00:54:51.876 --> 00:54:53.276 
godzinie 15.00, tak? 
 
00:54:53.296 --> 00:54:56.578 
Czyli po tych godzinach normalnych pracy albo na 
przykład w sobotę. 
 
00:54:57.908 --> 00:55:00.450 
I jeszcze jedna rzecz Pani Krystyno, 
 
00:55:00.530 --> 00:55:04.053 
to nie tylko stowarzyszenia, to mogą być też inne 
instytucje 
 
00:55:04.093 --> 00:55:09.498 
zewnętrzne, to mogą być również firmy świadczące 
usługi opiekuńcze, 
 
00:55:09.838 --> 00:55:12.701 
to mogą być firmy świadczące usługi medyczne. 
 

00:55:12.741 --> 00:55:16.103 
Tak na dobrą sprawę, kto będzie realizatorem, 
 
00:55:16.144 --> 00:55:18.946 
to zapewne dopiero zostanie wyłonione w 
procedurze. 
 
00:55:18.966 --> 00:55:22.609 
Bo nie wyobrażam sobie, bo to są środki unijne 
szanowni Państwo 
 
00:55:22.649 --> 00:55:28.094 
w dużej części pewnie, że będzie inna forma 
możliwego wyłonienia 
 
00:55:28.154 --> 00:55:31.837 
realizatora, jak nie przynajmniej uproszczona 
procedura zapytania 
 
00:55:31.857 --> 00:55:33.518 
ofertowego. 
 
00:55:33.538 --> 00:55:35.760 
Więc też dzisiaj nikt Pani nie powie, 
 
00:55:35.800 --> 00:55:38.503 
że to będzie stowarzyszenie, strzelam tak, 
 
00:55:38.543 --> 00:55:44.288 
pomocy osobom niepełnosprawnym, czy być może 
firma X. 
 
00:55:44.368 --> 00:55:47.330 
Tego nikt z nas dzisiaj absolutnie nie jest w stanie 
powiedzieć, 
 
00:55:47.370 --> 00:55:50.233 
bo my nie jesteśmy w stanie dzisiaj na pewno jeszcze 
wyłonić takiego podmiotu. 
 
00:55:52.678 --> 00:55:54.820 
- Dziękuję. Bardzo proszę, Pan radny Sebastian 
Różycki. 
 
00:55:56.162 --> 00:55:58.684 
- Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 
 
00:55:58.745 --> 00:56:01.127 
Pani Dyrektor, szanowni Radni. 
 
00:56:01.207 --> 00:56:06.413 
Mam pytanie w takim razie, czy mamy wstępne 
jakieś matematyczne 
 
00:56:06.473 --> 00:56:11.558 
założenia ile z budżetu na te dodatkowe usługi po 
zakończeniu 
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00:56:11.618 --> 00:56:16.063 
projektu, który trwa trzy lata i gdzie mamy 
finansowanie i o ile 
 
00:56:16.103 --> 00:56:20.067 
trzeba będzie zwiększyć budżet wtedy już CUS-u? 
 
00:56:20.127 --> 00:56:22.429 
To jest pierwsze pytanie. 
 
00:56:22.469 --> 00:56:26.893 
Drugie pytanie dotyczy kwestii, która była poruszana 
na komisji, 
 
00:56:26.953 --> 00:56:30.276 
a mianowicie Pani dyrektor wspominała, 
 
00:56:30.436 --> 00:56:36.742 
że częściowy ciężar tych usług będzie przerzucony na 
osoby, 
 
00:56:36.802 --> 00:56:38.864 
które z tych usług będą chciały korzystać, 
 
00:56:38.924 --> 00:56:40.466 
czyli one będą częściowo płatne. 
 
00:56:42.527 --> 00:56:45.650 
Więc pytanie też w drugą stronę. 
 
00:56:45.690 --> 00:56:49.973 
Czy w takim razie jest sens zatrudniać na etacie na 
przykład 
 
00:56:50.033 --> 00:56:53.556 
fizjoterapeutę, czy nie lepiej zrobić to na umowę 
zlecenie? 
 
00:56:53.596 --> 00:56:56.758 
Bo skoro nie wiemy ile tych zleceń będzie, 
 
00:56:56.858 --> 00:57:00.541 
to być może koszt stały założony z tytułu umowy 
pracy, 
 
00:57:00.561 --> 00:57:03.223 
w tym momencie tak jak Pani tutaj dyrektor 
wspominała, 
 
00:57:03.283 --> 00:57:06.025 
trzynastki i inne rzeczy nam odpadną. 
 
00:57:07.406 --> 00:57:12.751 
Także to jest kolejna rzecz, która wymagałaby 
informacji. 
 

00:57:12.851 --> 00:57:15.493 
Jeżeli Panie Burmistrzu, bo Pan wspominał, 
 
00:57:15.533 --> 00:57:19.416 
że to wszystko przerzucone będzie na nowy twór, 
 
00:57:19.476 --> 00:57:23.019 
czyli ten CUS, więc w tym momencie prosiłbym o to, 
 
00:57:23.099 --> 00:57:27.283 
aby poinformować nas jakie są szacunki na dzień 
dzisiejszy po tych 
 
00:57:27.323 --> 00:57:29.325 
trzech latach i o jakich pieniądzach rozmawiamy. 
 
00:57:29.345 --> 00:57:31.687 
Dziękuję. 
- Dziękuję. Panie Burmistrzu. 
 
00:57:33.743 --> 00:57:37.466 
- Panie Sebastianie, ale ja właściwie częściowo 
odpowiedziałem na to 
 
00:57:37.506 --> 00:57:41.188 
o co Pan pytał, ponieważ nikt Panu dzisiaj nie powie. 
 
00:57:41.228 --> 00:57:44.010 
Powiedzieliśmy, że nawet my nie wiemy jaka będzie 
forma ostateczna 
 
00:57:44.030 --> 00:57:45.992 
zatrudnienia. 
 
00:57:46.012 --> 00:57:50.215 
My nie wiemy tego, przecież to dopiero wyjdzie w 
ofercie składania, 
 
00:57:50.275 --> 00:57:52.056 
że tak powiem, konkretnych zapytań. 
 
00:57:52.576 --> 00:57:53.837 
Dopiero wtedy będzie wiadomo właśnie, 
 
00:57:53.878 --> 00:57:57.341 
czy ewentualnie ten rehabilitant będzie zatrudniany 
na umowie. 
 
00:57:57.401 --> 00:58:03.006 
Bo szanowni Państwo, to powiedzmy sobie wprost, 
tak. 
 
00:58:03.046 --> 00:58:06.389 
Instytucja zewnętrzna, bo widocznie musimy 
zaczynać w ogóle od rzeczy 
 
00:58:06.430 --> 00:58:07.671 
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takich podstawowych. 
 
00:58:07.711 --> 00:58:12.235 
Instytucja zewnętrzna, która nam pomagała też przy 
robieniu silnych 
 
00:58:12.275 --> 00:58:16.059 
i słabych stron tego projektu w ocenie tego co jest 
potrzebne, 
 
00:58:16.079 --> 00:58:17.860 
a co nie, tak. 
 
00:58:17.900 --> 00:58:22.844 
Ona wskazuje tylko kierunki i pewne ogólne 
zapotrzebowanie. 
 
00:58:22.864 --> 00:58:27.007 
W momencie kiedy my ogłosimy, bo tak się to też 
odbywa, 
 
00:58:27.067 --> 00:58:28.768 
nabór w stosunku do naszych mieszkańców, 
 
00:58:29.426 --> 00:58:34.328 
z tego naboru wyjdzie konkretnie ile osób i z jaką 
ilością godzin 
 
00:58:34.388 --> 00:58:37.529 
konkretnych usług będzie mogło być realizowane. 
 
00:58:38.249 --> 00:58:42.970 
Jeśli nam, zakładam, bo tak było przy niektórych 
projektach, 
 
00:58:43.030 --> 00:58:46.371 
uda się znaleźć realizatora, strzelam, 
 
00:58:46.451 --> 00:58:49.292 
proszę tego nie przyjmować jako dokładny koszt, 
 
00:58:49.332 --> 00:58:51.853 
50,00 zł za godzinę pracy takiej osoby. 
 
00:58:53.109 --> 00:58:57.774 
A my w projekcie mamy środki jeszcze wolne, 
 
00:58:57.814 --> 00:58:59.095 
to mamy dwie ścieżki. 
 
00:58:59.155 --> 00:59:02.098 
Albo zwiększymy zakres i to zapewne będziemy 
mogli zrobić, 
 
00:59:02.118 --> 00:59:04.200 
bo zazwyczaj w projekcie jest taka możliwość, 
 

00:59:04.220 --> 00:59:07.944 
żeby zrealizować więcej niż ten podstawowy 
założony, 
 
00:59:08.004 --> 00:59:10.527 
albo oddać środki. 
 
00:59:10.567 --> 00:59:14.771 
No pewnie będziemy próbowali zwiększać zakres z 
oczywistych powodów, tak. 
 
00:59:14.831 --> 00:59:17.754 
Bo będziemy mogli dzięki temu w mojej ocenie 
pomóc mieszkańcom 
 
00:59:17.774 --> 00:59:19.415 
w większym wymiarze. 
 
00:59:19.435 --> 00:59:22.779 
Natomiast zadał Pan ważne pytanie, 
 
00:59:22.879 --> 00:59:24.040 
ile dokładnie, tak? 
 
00:59:24.080 --> 00:59:27.923 
To ja na dzisiaj bym powiedział, że ten zakładany 
przez Panią 
 
00:59:27.963 --> 00:59:34.890 
dyrektor koszt około 560000,00 zł, ja nawet 
zaokrąglę 600000,00 zł, tak? 
 
00:59:34.930 --> 00:59:37.732 
Dzisiaj zakładany jako nasz wkład własny, 
 
00:59:37.772 --> 00:59:39.913 
że to będzie pewnie koszt, który będzie trzeba 
ponosić 
 
00:59:39.993 --> 00:59:41.354 
też w kolejnych latach po projekcie, 
 
00:59:41.374 --> 00:59:45.277 
jeśli nadal będziemy chcieli realizować tego rodzaju 
zadania. 
 
00:59:45.317 --> 00:59:48.178 
Szanowni Państwo, czy my będziemy realizowali te 
zadania? 
 
00:59:48.218 --> 00:59:50.920 
No ja odpowiadam, że pewnie będziemy realizowali. 
 
00:59:50.980 --> 00:59:56.683 
Ale według mojej oceny to wcale nie będzie wynikało 
tylko z tego, 
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00:59:56.743 --> 00:59:59.165 
że rozpoczęliśmy, więc trudno się wycofać, 
 
00:59:59.862 --> 01:00:03.624 
ale z tego, że my z roku na rok widzimy coraz większe 
zapotrzebowanie 
 
01:00:03.644 --> 01:00:05.765 
w tym zakresie. 
 
01:00:05.805 --> 01:00:07.526 
My w ten sposób próbujemy szanowni Państwo, 
 
01:00:07.546 --> 01:00:12.089 
bo ja nie wiem czy to wybrzmiało, ale my w ten 
sposób próbujemy nieco 
 
01:00:12.149 --> 01:00:15.151 
inaczej zagospodarować środki, które w mojej 
ocenie my jako gmina 
 
01:00:15.191 --> 01:00:18.032 
i tak wydamy. 
 
01:00:18.052 --> 01:00:21.734 
Bo jeśli w ramach zmiany w budżecie będziemy 
musieli dołożyć 
 
01:00:21.774 --> 01:00:24.176 
do Ośrodka Pomocy Społecznej, a dokładamy, 
 
01:00:24.236 --> 01:00:26.097 
Pan Marcin tu się powinien wypowiedzieć, 
 
01:00:26.157 --> 01:00:28.158 
myślę że ma największą wiedzę, skarbnik. 
 
01:00:30.228 --> 01:00:34.169 
Ile co roku zwiększaliśmy w tej działalności? 
 
01:00:34.209 --> 01:00:36.269 
No to jest co roku kilkaset tysięcy złotych. 
 
01:00:36.329 --> 01:00:38.929 
Rok do roku więcej. 
 
01:00:38.949 --> 01:00:41.450 
To jest lawina, której się nie da zatrzymać. 
 
01:00:41.490 --> 01:00:42.690 
Z tych powodów, o których mówiliśmy, 
 
01:00:42.730 --> 01:00:45.071 
jako społeczeństwo starzejemy się coraz bardziej, 
 
01:00:45.091 --> 01:00:48.251 

coraz więcej osób jest pozostawionych samych 
sobie. 
 
01:00:48.271 --> 01:00:52.672 
Więc Panie Sebastianie, w mojej ocenie dzisiaj nie 
jesteśmy Panu 
 
01:00:52.732 --> 01:00:55.572 
w stanie powiedzieć, czy to będzie forma umowy 
zatrudnienia, 
 
01:00:55.652 --> 01:00:59.793 
zlecenia, umowy o pracę, czy być może umowy 
wolontariackiej. 
 
01:01:01.195 --> 01:01:04.517 
Państwo tego nie wiecie, ale są na przykład 
uczniowie Liceum 
 
01:01:04.557 --> 01:01:08.920 
Ogólnokształcącego w Sulechowie, którzy pomagają 
nam już w realizacji 
 
01:01:08.940 --> 01:01:10.941 
takiego zadania. 
 
01:01:10.961 --> 01:01:13.363 
A z drugiej strony mamy pewien formalny problem, 
 
01:01:13.403 --> 01:01:18.006 
bo nie do końca wiemy jak się z nimi rozliczyć, 
 
01:01:18.026 --> 01:01:21.468 
w cudzysłowie jak ich wspomóc, bo my na dzisiaj nie 
dysponujemy takim 
 
01:01:21.488 --> 01:01:22.529 
narzędziem. 
 
01:01:22.549 --> 01:01:24.830 
W ramach tego projektu będziemy mieli taką 
możliwość. 
 
01:01:27.797 --> 01:01:30.560 
Nawiążę delikatnie do czasu pandemii. 
 
01:01:30.660 --> 01:01:32.581 
Wielu z Państwa siedziało przy tym stole. 
 
01:01:32.621 --> 01:01:36.224 
Nie wiem czy pamiętacie, jak pandemia wpłynęła na 
funkcjonowanie 
 
01:01:36.264 --> 01:01:42.069 
Ośrodka Pomocy Społecznej i jak wiele usług było też 
zrealizowane 
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01:01:42.089 --> 01:01:43.950 
przez osoby z zewnątrz. 
 
01:01:43.990 --> 01:01:46.892 
Nie chcę wymieniać z nazwiska, ale nie ukrywam, 
 
01:01:46.933 --> 01:01:50.936 
że kilka z tych osób próbowaliśmy później docenić w 
formie nagród 
 
01:01:50.976 --> 01:01:53.418 
związanych z działalnością organizacji 
pozarządowych. 
 
01:01:55.079 --> 01:02:00.281 
Szanowni Państwo, jedną z bardziej aktywnych 
działalności, 
 
01:02:01.562 --> 01:02:06.304 
jedną z większych aktywności, która pojawiła się w 
okresie COVID-owym 
 
01:02:06.344 --> 01:02:11.107 
była pomoc w robieniu zakupów i dostarczaniu 
leków i innych środków 
 
01:02:11.147 --> 01:02:15.489 
niezbędnych czystości, osobom zamkniętym w 
swoich domach, 
 
01:02:15.549 --> 01:02:20.072 
niepełnosprawnym, którym nawet osoby najbliższe 
nie pomagały 
 
01:02:20.112 --> 01:02:21.980 
z różnych powodów. 
 
01:02:22.040 --> 01:02:24.461 
I to jest działanie, które znowu może być 
realizowane. 
 
01:02:24.501 --> 01:02:27.643 
Czy ono będzie w 100% finansowo rozliczone? 
 
01:02:27.663 --> 01:02:32.985 
W mojej ocenie nie, ponieważ mamy na szczęście 
takie instytucje 
 
01:02:33.025 --> 01:02:36.947 
również tu lokalnie, mamy takie stowarzyszenia i 
takie osoby, 
 
01:02:37.007 --> 01:02:40.028 
które w formie wolontariackiej pewnie część tych 
godzin zrealizują, 
 
01:02:40.068 --> 01:02:41.189 

ale myślę, że tylko część. 
 
01:02:41.890 --> 01:02:44.333 
Więc to założenie, o którym my dzisiaj mówimy, 
 
01:02:44.373 --> 01:02:47.718 
te 600000,00 zł ja zaokrąglam, powtarzam, 
 
01:02:47.738 --> 01:02:52.304 
to w mojej ocenie to jest taki realny bilans, 
 
01:02:52.325 --> 01:02:55.449 
który będzie wydatkiem gminnym w przyszłości. 
 
01:02:56.885 --> 01:03:01.249 
Przez trzy lata będzie w mojej ocenie dużo niższy i 
będzie niższy niż 
 
01:03:01.289 --> 01:03:03.431 
to co jest założone. 
 
01:03:03.471 --> 01:03:05.993 
Ale też na etapie pisania projektu ja wolę wiedzieć, 
 
01:03:07.054 --> 01:03:09.195 
co się może wydarzyć w tym czarnym scenariuszu, 
 
01:03:09.255 --> 01:03:13.919 
ile będzie to mogło maksymalnie kosztować. 
 
01:03:13.979 --> 01:03:23.314 
Ile mamy dzisiaj opiekunów, czy Pani Dyrektor 
pamięta? 
- 13 opiekunek jest. 
 
01:03:23.314 --> 01:03:26.020 
- 13 opiekunek na etacie szanowni Państwo dzisiaj. 
 
01:03:26.080 --> 01:03:29.188 
13 osób pracujących w pełnym wymiarze etatów 
 
01:03:29.288 --> 01:03:31.789 
w przestrzeni, że tak powiem gminnej. 
 
01:03:31.829 --> 01:03:34.450 
W mojej ocenie to jest całkiem niedużo. 
 
01:03:34.490 --> 01:03:38.051 
Sporym ograniczeniem, tu Pan Sebastian powiedział 
w ostatniej rzeczy, 
 
01:03:38.071 --> 01:03:40.552 
którą chcę jeszcze odpowiedzieć. 
 
01:03:40.652 --> 01:03:47.274 
Szanowni Państwo, część tych etatów jest 
finansowana przez osoby 
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01:03:47.334 --> 01:03:50.715 
w zależności od swojego poziomu dochodu. 
 
01:03:50.795 --> 01:03:53.596 
Czyli osoba, która ma świadczoną taką usługę, 
 
01:03:54.396 --> 01:03:57.500 
jeśli ma niski dochód to może nie płacić nic, 
 
01:03:57.560 --> 01:04:02.786 
a jeśli ma wysoki dochód, to może płacić 
maksymalnie 31,00 zł. 
 
01:04:05.984 --> 01:04:08.986 
Czyli też jak przełożycie to na minimalne 
wynagrodzenie to widzicie, 
 
01:04:09.026 --> 01:04:12.308 
że to właściwie bazuje na bardzo niskich 
wynagrodzeniach. 
 
01:04:12.328 --> 01:04:15.770 
I pamiętajcie o jeszcze jednym, bo w mojej ocenie 
my też o tym musimy 
 
01:04:15.830 --> 01:04:17.631 
mówić i to przewidywać. 
 
01:04:17.691 --> 01:04:22.054 
Szanowni Państwo, dzisiaj osób chcących w tak 
trudnych warunkach 
 
01:04:22.094 --> 01:04:25.776 
pracować za takie pieniądze będzie coraz mniej. 
 
01:04:25.876 --> 01:04:29.158 
Ja jestem przekonany, mam taką nadzieję, 
 
01:04:29.178 --> 01:04:31.819 
może nawet powiem tak, że przynajmniej część tych 
osób, 
 
01:04:31.859 --> 01:04:34.780 
które dzisiaj jest zatrudnionych, będzie chciała 
realizować godziny 
 
01:04:34.820 --> 01:04:40.321 
ponadwymiarowe bądź dodatkowe i dzięki temu 
zarobić więcej. 
 
01:04:40.361 --> 01:04:42.281 
Gdybym ja podejmował tę decyzję, to byłbym 
pierwszy, 
 
01:04:42.301 --> 01:04:46.042 

który by w tym kierunku szedł, żeby wypłacać 
dodatki specjalne, 
 
01:04:46.082 --> 01:04:48.642 
żeby pozwalać na tego rodzaju pracę również po to, 
 
01:04:48.662 --> 01:04:50.183 
żeby te osoby z nami utrzymać. 
 
01:04:50.243 --> 01:04:53.323 
Osoby na pewno z dużymi kwalifikacjami, 
sprawdzone już. 
 
01:04:55.824 --> 01:04:57.964 
Nie wiem Panie Sebastianie, czy rozwiałem te 
wątpliwości. 
 
01:04:59.715 --> 01:05:02.740 
Wydaje mi się, że na wszystko odpowiedziałem. 
- Dziękuję. 
 
01:05:04.903 --> 01:05:07.286 
- No nie rozwiał Pan, bo to jest wszystko wróżenie z 
fusów. 
 
01:05:07.346 --> 01:05:09.629 
Tak dla mnie wynika, bo wszystko jest na zasadzie, 
 
01:05:09.690 --> 01:05:13.275 
że dopiero wyjdzie w praniu, także. 
 
01:05:13.315 --> 01:05:14.316 
- Jak każdy projekt. 
 
01:05:14.336 --> 01:05:15.458 
Jeszcze innego nie napisaliśmy. 
 
01:05:16.488 --> 01:05:19.470 
- Dla mnie troszeczkę to jest ciężkie do przyjęcia, 
 
01:05:20.810 --> 01:05:26.153 
że te założenia są tak bardzo mało urealnione. 
 
01:05:26.193 --> 01:05:28.955 
Natomiast przeszkadza mi fakt to, 
 
01:05:29.035 --> 01:05:32.757 
że dostajemy to po prostu w ostatniej chwili. 
 
01:05:32.897 --> 01:05:34.718 
Dziękuję. 
 
01:05:34.798 --> 01:05:36.899 
- Dziękuję. Ale tu Pan Burmistrz chyba mówił, 
 
01:05:36.939 --> 01:05:41.822 



Załącznik do protokołu 
Nr OR.III.0002.2.2024 z dnia 29 lipca 2024 r. 

str. 27 
 

że to czasami tak się dzieje, że jak w lipcu się pojawił 
taki nabór, 
 
01:05:41.862 --> 01:05:43.703 
no to to się może zdarzyć. 
 
01:05:46.279 --> 01:05:49.260 
- Czy mogę jeszcze Panie Przewodniczący? 
 
01:05:49.300 --> 01:05:53.842 
Właściwie sesja specjalna miała być wywołana tylko 
z dwóch powodów. 
 
01:05:53.862 --> 01:05:57.344 
Po pierwsze zmiany w budżecie, które są istotne. 
 
01:05:57.384 --> 01:06:01.026 
I drugie właśnie to, a w międzyczasie rodziły się 
rzeczy kolejne. 
 
01:06:01.066 --> 01:06:03.847 
Ja Państwu w poprzedniej kadencji to mówiłem, 
 
01:06:03.907 --> 01:06:06.568 
nowym radnym to pozwolę sobie powtórzyć. 
 
01:06:06.608 --> 01:06:11.832 
Szanowni Państwo, oczywiście ja i moi pracownicy 
możemy pracować inaczej. 
 
01:06:11.872 --> 01:06:13.894 
Możemy czekać miesiąc i dwa. 
 
01:06:13.954 --> 01:06:18.758 
Są gminy, w których w ogóle sesje odbywają się raz 
na dwa miesiące. 
 
01:06:18.778 --> 01:06:22.301 
Natomiast ja uważam, że to jest tylko i wyłącznie z 
zaletą i raczej 
 
01:06:22.321 --> 01:06:24.463 
działa na naszą korzyść, że staramy się działać 
szybko. 
 
01:06:25.273 --> 01:06:28.674 
I gdyby była taka sytuacja, mówię naprawdę z 
przekonaniem, 
 
01:06:28.714 --> 01:06:30.775 
że dzisiaj rano się o czymś dowiedziałem, 
 
01:06:30.815 --> 01:06:34.656 
co w mojej ocenie jest warte natychmiastowego 
działania, 
 
01:06:34.736 --> 01:06:37.476 

to stawałbym na głowie, żeby radcy zaopiniowali, 
 
01:06:37.496 --> 01:06:40.737 
przygotowali stosowny projekt uchwały razem z 
pracownikami i dzisiaj 
 
01:06:40.757 --> 01:06:42.258 
bym Państwu kolejny projekt proponował. 
 
01:06:43.518 --> 01:06:46.560 
Wiem, że było to różnie odbierane w poprzedniej 
kadencji, 
 
01:06:46.640 --> 01:06:49.781 
ale ja Państwu zawsze powtarzam, w mojej ocenie to 
tylko świadczy 
 
01:06:49.821 --> 01:06:52.322 
o tym, że my po prostu chcemy reagować bardzo 
szybko. 
 
01:06:52.362 --> 01:06:55.744 
Panie Sebastianie, naprawdę nie ma w tym żadnych 
ukrytych powodów. 
 
01:06:55.764 --> 01:06:58.925 
Po prostu niespełna miesiąc temu dowiedzieliśmy 
się o tym, 
 
01:06:58.985 --> 01:07:01.606 
że dzięki temu możemy uzyskać dodatkowe punkty i 
tylko dlatego te 
 
01:07:01.626 --> 01:07:04.668 
uchwały są dzisiaj. 
 
01:07:06.108 --> 01:07:08.869 
- Dziękuję. Przechodzimy do głosowania zmian w 
porządku obrad. 
 
01:07:08.889 --> 01:07:10.050 
Myślę, że według kolejności. 
 
01:07:10.587 --> 01:07:18.908 
Na początek wniosek Pana Burmistrza o wycofanie 
druku 853, 
 
01:07:18.908 --> 01:07:25.650 
czyli druku dotyczącego wieloletniego planu rozwoju 
i modernizacji 
 
01:07:25.710 --> 01:07:31.771 
urządzeń wodociągowych i kanalizacyjnych na lata 
2024-2027. 
 
01:07:31.811 --> 01:07:35.711 
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Bardzo proszę Państwa radnych o głosowanie na 
swoich urządzeniach. 
 
01:07:35.751 --> 01:07:39.252 
Panie Bartku, bardzo proszę o uruchomienie 
głosowania. 
 
01:07:41.103 --> 01:07:44.224 
Wycofanie z porządku obrad druku numer 853. 
 
01:07:45.124 --> 01:07:54.027 
Wniosek Pana Burmistrza. 
 
01:07:55.467 --> 01:08:00.508 
Za 17 radnych, 0 przeciw, 0 wstrzymujących się. 
 
01:08:00.608 --> 01:08:02.269 
Jedna osoba nie głosowała. 
 
01:08:04.329 --> 01:08:06.430 
Bardzo proszę Państwa radnych o kliknięcie kworum. 
 
01:08:16.935 --> 01:08:19.757 
Dobrze, 17 radnych jest, tak? 
 
01:08:21.498 --> 01:08:29.423 
Kolejna zmiana, zamiana kolejności druków 849 i 
848. 
 
01:08:29.423 --> 01:08:32.255 
Druk numer 848 jest w punkcie 4.1, 
 
01:08:32.255 --> 01:08:35.235 
a po przegłosowaniu będzie w punkcie 4.2. 
 
01:08:35.235 --> 01:08:38.619 
Z kolei druk numer 849 będzie w punkcie 8.1, 
 
01:08:38.619 --> 01:08:40.037 
a nie 8.2. 
 
01:08:40.037 --> 01:08:43.731 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
01:08:43.771 --> 01:08:50.301 
Zamiana kolejności druków 849 i 848 w porządku 
obrad. 
 
01:08:50.381 --> 01:08:52.162 
Za 17 radnych. 
 
01:08:52.222 --> 01:08:56.723 
Stwierdzam, że zmiana została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
01:08:56.803 --> 01:09:05.306 

I teraz mamy wnioski o wprowadzenie zdaje się 
sześciu druków, 
 
01:09:05.346 --> 01:09:08.727 
cztery zgłoszone przeze mnie i dwa zgłoszone przez 
Pana Burmistrza. 
 
01:09:08.747 --> 01:09:12.168 
I tutaj proponuję Panie Burmistrzu, żeby zachować 
kolejność według 
 
01:09:12.208 --> 01:09:14.119 
numeracji. 
 
01:09:14.159 --> 01:09:18.772 
Czyli mamy druk numer 859, 60, 61, 
 
01:09:18.772 --> 01:09:22.926 
62, czyli według tej numeracji wprowadzimy je do 
porządku obrad. 
 
01:09:22.966 --> 01:09:25.087 
Panie Burmistrzu, może być? 
- Bardzo proszę. 
 
01:09:25.127 --> 01:09:27.109 
- Bardzo dziękuję. 
 
01:09:27.149 --> 01:09:31.672 
Panie Bartku, czyli najpierw 859. 
 
01:09:31.672 --> 01:09:35.635 
Wprowadzenie do porządku obrad druku numer 859 
o zmianie uchwały, 
 
01:09:35.655 --> 01:09:38.357 
w sprawie zarządzenia wyborów Sołtysa i Rady 
Sołeckiej Sołectwo 
 
01:09:38.377 --> 01:09:42.140 
Łęgowo w Gminie Sulechów na nową kadencję. 
 
01:09:42.180 --> 01:09:43.241 
To jest punkt 4. 
 
01:09:43.682 --> 01:09:45.383 
Kolejny podpunkt. 
 
01:09:45.423 --> 01:09:49.624 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
01:09:49.664 --> 01:09:51.425 
Za 17 radnych. 
 
01:09:51.505 --> 01:09:54.946 
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Stwierdzam, że zmiana do porządku obrad została 
przyjęta 
 
01:09:54.986 --> 01:09:56.686 
jednogłośnie. 
 
01:09:56.726 --> 01:10:00.688 
Kolejny druk, wprowadzenie do porządku obrad 
druku numer 860, 
 
01:10:00.688 --> 01:10:05.669 
w sprawie planu pracy Rady Miejskiej w Sulechowie 
na rok 2024. 
 
01:10:05.669 --> 01:10:08.230 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
01:10:12.868 --> 01:10:16.630 
Druk numer 860. 
 
01:10:16.630 --> 01:10:18.391 
Za 17 radnych. 
 
01:10:18.431 --> 01:10:21.273 
Stwierdzam, że zmiana do porządku obrad została 
przyjęta 
 
01:10:21.353 --> 01:10:23.494 
jednogłośnie. 
 
01:10:23.534 --> 01:10:28.196 
Kolejny druk 861, w sprawie przekazania w części 
skargi według 
 
01:10:28.216 --> 01:10:30.157 
właściwości. 
 
01:10:30.437 --> 01:10:34.139 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
01:10:34.159 --> 01:10:37.921 
Wprowadzenie do porządku obrad druku numer 861 
w punkcie 4. 
 
01:10:37.941 --> 01:10:41.130 
według kolejności. 
 
01:10:41.190 --> 01:10:42.971 
Za 17 radnych. 
 
01:10:43.031 --> 01:10:47.992 
Stwierdzam, że zmiana do porządku obrad została 
przyjęta 
 
01:10:48.052 --> 01:10:49.933 

jednogłośnie. 
 
01:10:49.953 --> 01:10:53.414 
Kolejna zmiana, dołożenie do porządku obrad druku 
numer 862. 
 
01:10:57.915 --> 01:10:59.596 
Druk uchwała w sprawie projektu uchwały, 
 
01:10:59.616 --> 01:11:03.017 
w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej 
odcinka drogi numer 
 
01:11:03.057 --> 01:11:06.618 
005515F, poprzez wyłączenie z użytkowania. 
 
01:11:08.195 --> 01:11:11.757 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
01:11:11.777 --> 01:11:15.540 
Wprowadzenie do porządku obrad druku numer 862 
w punkcie 4. 
 
01:11:15.580 --> 01:11:20.522 
według kolejności. 
 
01:11:20.582 --> 01:11:23.544 
Za 17 radnych. Stwierdzam, że zmiana do porządku 
obrad została 
 
01:11:23.584 --> 01:11:24.765 
przyjęta jednogłośnie. 
 
01:11:26.025 --> 01:11:34.237 
Kolejna uchwała, wprowadzenie do porządku obrad 
druku numer 863. 
 
01:11:34.237 --> 01:11:35.439 
Uchwała w sprawie projektu uchwały, 
 
01:11:35.459 --> 01:11:41.214 
w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej 
odcinka drogi numer 005521F, 
 
01:11:41.214 --> 01:11:44.327 
poprzez wyłączenie z użytkowania. 
 
01:11:44.407 --> 01:11:46.569 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu. 
 
01:11:46.589 --> 01:11:48.110 
Wprowadzenie w punkcie 4. 
 
01:11:48.150 --> 01:11:53.335 
według kolejności. 
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01:11:53.395 --> 01:11:55.877 
Za 17 radnych. Stwierdzam, że zmiana do porządku 
obrad została 
 
01:11:55.937 --> 01:11:59.561 
przyjęta jednogłośnie. 
 
01:11:59.641 --> 01:12:08.339 
I kolejny druk 864, w sprawie ustalenia składu 
osobowego Komisji 
 
01:12:08.379 --> 01:12:10.121 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sulechowie. 
 
01:12:10.181 --> 01:12:13.485 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
01:12:13.505 --> 01:12:18.089 
Wprowadzenie do porządku obrad druku numer 864 
w punkcie 4. 
 
01:12:18.129 --> 01:12:19.867 
według kolejności. 
 
01:12:20.668 --> 01:12:23.309 
Za 17 radnych. Stwierdzam, że zmiana do porządku 
obrad została 
 
01:12:23.349 --> 01:12:24.730 
przyjęta jednogłośnie. 
 
01:12:24.790 --> 01:12:28.213 
I mamy jeszcze wnioski Pana radnego Piotra 
Miszkiewicza, 
 
01:12:28.293 --> 01:12:31.735 
o wykreślenie z porządku obrad w punkcie 4. 
 
01:12:31.815 --> 01:12:35.437 
druku 857 i 858. 
 
01:12:35.437 --> 01:12:38.539 
Najpierw druk numer 857. 
 
01:12:38.539 --> 01:12:43.202 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
01:12:43.262 --> 01:12:46.645 
Na początek wniosek Pana radnego Piotra 
Miszkiewicza, 
 
01:12:46.765 --> 01:12:53.810 
wykreślenie, usunięcie z porządku obrad druku 
numer 857. 
 

01:12:53.810 --> 01:12:57.872 
Za 4 radnych, przeciw 12, 1 radny się wstrzymał. 
 
01:12:57.912 --> 01:13:02.794 
Stwierdzam, że zmiana nie została uwzględniona w 
porządku obrad. 
 
01:13:02.894 --> 01:13:12.099 
I ostatni wniosek, usunięcie z porządku obrad druku 
numer 
 
01:13:20.393 --> 01:13:24.035 
858. Wniosek zgłoszony przez radnego Piotra 
Miszkiewicza. 
 
01:13:24.096 --> 01:13:27.298 
Bardzo proszę Państwa radnych oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
01:13:27.318 --> 01:13:31.581 
Za 4 radnych, przeciw 12, 1 radny się wstrzymał. 
 
01:13:31.621 --> 01:13:33.222 
Przegłosowaliśmy porządek obrad, 
 
01:13:33.282 --> 01:13:38.385 
przechodzimy do kolejnego punktu. Punkt 3. 
 
01:13:38.445 --> 01:13:41.467 
Raport z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i 
Rozwiązywania 
 
01:13:41.527 --> 01:13:47.055 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii w roku 2023. 
 
01:13:47.055 --> 01:13:50.398 
Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan Burmistrz 
chciałby zabrać głos 
 
01:13:50.418 --> 01:13:52.259 
w tym punkcie? 
 
01:13:52.299 --> 01:13:56.122 
Bardzo proszę mamy zgłoszenie, Pan radny 
Sebastian Różycki. 
 
01:13:56.283 --> 01:13:57.724 
- Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 
 
01:13:57.784 --> 01:13:58.865 
szanowni Radni. 
 
01:13:59.305 --> 01:14:04.309 
Panie Przewodniczący, proszę doprowadzić do 
spotkania, 
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01:14:04.329 --> 01:14:07.151 
o którym żeśmy rozmawiali już też na poprzedniej 
sesji. 
 
01:14:07.211 --> 01:14:10.333 
A mianowicie aby się podchylić nad tematem 
wzrostu zagrożeń 
 
01:14:10.353 --> 01:14:13.136 
związanych z narkomanią w naszej gminie. Dziękuję. 
 
01:14:13.356 --> 01:14:16.925 
- Tak jak mówiłem na komisji i na poprzedniej sesji, 
 
01:14:16.965 --> 01:14:22.108 
takie spotkanie zorganizujemy we wrześniu. 
 
01:14:22.148 --> 01:14:24.749 
Myślę, że nie tylko narkomanii, ogólnie 
przeciwdziałania 
 
01:14:24.789 --> 01:14:26.010 
alkoholizmowi, narkomanii. 
 
01:14:26.050 --> 01:14:28.591 
Tak myślę, że to warto będzie się na tym pochylić. 
 
01:14:30.580 --> 01:14:34.643 
Podtrzymuje swoje zdanie, także takie spotkanie 
zostanie 
 
01:14:34.683 --> 01:14:36.284 
zorganizowane. 
 
01:14:36.304 --> 01:14:38.246 
Czy jeszcze ktoś z Państwa radnych chciałby zabrać 
głos w tym 
 
01:14:38.306 --> 01:14:42.048 
punkcie? Nie widzę, zatem przechodzimy do 
kolejnego punktu. Punkt 4. 
 
01:14:42.068 --> 01:14:45.611 
Panie Bartku, już jest w porządku obrad wszystko 
pozmieniane? 
 
01:14:45.651 --> 01:14:51.675 
Wszystkie już mamy? 
 
01:14:51.715 --> 01:14:55.298 
Ile to by Panu zajęło? 
 
01:14:55.358 --> 01:15:01.010 
Byśmy mieli na bieżąco, bo teraz jak będzie Pan 
Bartek uruchamiał 
 
01:15:01.070 --> 01:15:02.692 

głosowania, to nie zdąży nam tego zmienić. 
 
01:15:03.192 --> 01:15:06.475 
To może propozycja jest, żeby jednak zrobić 5 minut 
przerwy. 
 
01:15:06.515 --> 01:15:09.157 
Pan Bartek te wszystkie zmiany w porządku obrad 
wprowadzi, 
 
01:15:09.197 --> 01:15:13.481 
żebyśmy mieli wszystko przed sobą po kolei i dopiero 
przystąpimy 
 
01:15:13.541 --> 01:15:15.183 
do głosowania projektów uchwał. 
 
01:15:15.263 --> 01:15:17.104 
Zatem ogłaszam 5 minut przerwy, do godziny 
 
01:20:25.717 --> 01:20:29.519 
9.20. Szanowni Państwo, bardzo proszę już o zajęcie 
swoich miejsc. 
 
01:20:29.559 --> 01:20:34.442 
Wznawiam obrady IV nadzwyczajnej sesji Rady 
Miejskiej w Sulechowie IX 
 
01:20:34.502 --> 01:20:36.783 
kadencji. Jesteśmy w punkcie 4. 
 
01:20:36.843 --> 01:20:40.205 
Rozpatrzenie i głosowanie projektów uchwał. 
 
01:20:40.245 --> 01:20:42.406 
Panie Bartku, jak odświeżymy porządek obrad, 
 
01:20:42.446 --> 01:20:44.507 
powinno się już wszystko zgadzać, tak? 
 
01:20:44.587 --> 01:20:49.730 
Odświeżcie sobie porządek obrad i mamy tych 
punktów do przegłosowania 
 
01:20:51.711 --> 01:20:55.264 
16. Dobrze, przechodzimy do punktu 4.1, 
 
01:20:55.264 --> 01:21:02.035 
druk numer 849 w sprawie nienaruszenia ustaleń 
studium uwarunkowań 
 
01:21:02.075 --> 01:21:04.476 
i kierunków zagospodarowania przestrzennego 
Gminy Sulechów, 
 
01:21:04.516 --> 01:21:07.678 
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przez projekt miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla 
 
01:21:07.718 --> 01:21:11.440 
części terenów w obrębie geodezyjnym Nowy Świat. 
 
01:21:11.480 --> 01:21:13.081 
Druk numer 849. 
 
01:21:13.081 --> 01:21:15.283 
Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan Burmistrz 
chciałby zabrać głos 
 
01:21:15.303 --> 01:21:16.563 
w tym punkcie? 
 
01:21:16.603 --> 01:21:18.164 
Nie widzę, zatem przejdźmy do głosowania. 
 
01:21:18.204 --> 01:21:20.926 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
01:21:20.966 --> 01:21:22.652 
Druk numer 849. 
 
01:21:28.768 --> 01:21:30.983 
Za 17 radnych. 
 
01:21:31.473 --> 01:21:33.675 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
01:21:33.695 --> 01:21:35.076 
Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
01:21:35.136 --> 01:21:39.059 
Punkt 2. Druk numer 848, w sprawie miejscowego 
planu zagospodarowania 
 
01:21:39.099 --> 01:21:42.642 
przestrzennego dla części terenów w obrębie 
geodezyjnym Nowy Świat. 
 
01:21:42.662 --> 01:21:45.003 
Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan Burmistrz 
chciałby zabrać głos 
 
01:21:45.023 --> 01:21:46.464 
w tym punkcie? 
 
01:21:46.525 --> 01:21:48.186 
Nie widzę, zatem przechodzimy do głosowania. 
 
01:21:48.226 --> 01:21:52.209 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 

 
01:21:52.269 --> 01:21:54.576 
Druk numer 848. 
 
01:21:54.576 --> 01:21:56.072 
Za 17 radnych. 
 
01:21:56.112 --> 01:21:57.813 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
01:21:58.507 --> 01:21:59.847 
Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
01:21:59.927 --> 01:22:03.448 
Punkt 3. Druk numer 850, w sprawie zmiany uchwały 
w sprawie Gminnego 
 
01:22:03.508 --> 01:22:07.230 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych 
 
01:22:07.270 --> 01:22:11.802 
oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy 
Sulechów na lata 2023-2026. 
 
01:22:11.802 --> 01:22:14.672 
Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan Burmistrz 
chciałby zabrać głos 
 
01:22:14.692 --> 01:22:16.732 
w tym punkcie? 
 
01:22:16.752 --> 01:22:18.113 
Nie widzę, zatem przejdźmy do głosowania. 
 
01:22:18.153 --> 01:22:20.774 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
01:22:20.794 --> 01:22:23.916 
Druk numer 850. 
 
01:22:23.916 --> 01:22:25.636 
Za 17 radnych. 
 
01:22:25.676 --> 01:22:27.398 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
01:22:27.438 --> 01:22:28.679 
Przechodzimy do kolejnego punktu, 
 
01:22:28.719 --> 01:22:33.923 
druk numer 851 o zmianie uchwały budżetowej 
Gminy Sulechów na 2024 rok. 
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01:22:33.943 --> 01:22:35.084 
Tu mamy autopoprawki. 
 
01:22:35.104 --> 01:22:36.245 
Bardzo proszę Panie Burmistrzu. 
 
01:22:37.406 --> 01:22:38.447 
- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
 
01:22:38.487 --> 01:22:41.329 
chciałbym prosić Pana Skarbnika o przedstawienie 
Państwu 
 
01:22:41.409 --> 01:22:43.171 
autopoprawek. 
- Bardzo proszę. 
 
01:22:43.919 --> 01:22:45.900 
- Szanowni Państwo, to jest ta zmiana, o której 
mówiliśmy w piątek 
 
01:22:45.920 --> 01:22:48.981 
na komisjach, dotyczy tylko i wyłącznie funduszu 
sołeckiego wsi 
 
01:22:49.041 --> 01:22:50.982 
Brzezie koło Sulechowa. 
 
01:22:51.022 --> 01:22:54.903 
Macie Państwo w wersji papierowej też między sobą 
ten druk, 
 
01:22:54.943 --> 01:22:57.624 
macie też Państwo na e-Sesji. 
 
01:22:57.704 --> 01:23:00.185 
Tu nie wiem co nasze Panie mecenaski, ale uważam, 
 
01:23:00.205 --> 01:23:04.067 
że to można jako jedną przegłosować, jednym 
głosowaniem. 
 
01:23:04.107 --> 01:23:06.808 
Dotyczy to jednej rzeczy, funduszu sołeckiego 
danego sołectwa, 
 
01:23:06.848 --> 01:23:11.489 
więc per saldo, tylko w ramach wydatków zmiany są. 
 
01:23:11.509 --> 01:23:13.450 
Nie zmienia się ani wynik finansowy, ani dochody, 
więc (...) 
 
01:23:14.093 --> 01:23:15.674 
- Tak, jest kwota 12774,90 zł. 
 
01:23:19.937 --> 01:23:21.338 

Czy Państwo radni wyrażają wolę, 
 
01:23:21.358 --> 01:23:23.780 
żeby to wspólnie przegłosować? To jest jeden temat. 
 
01:23:23.840 --> 01:23:27.283 
- I jeśli mogę Panie Przewodniczący, nie wiem czy 
uzasadnienie wymaga 
 
01:23:27.623 --> 01:23:30.605 
zgłoszenia autopoprawki, którą Państwo będzie 
głosować. 
 
01:23:30.645 --> 01:23:34.948 
Bo w jednym miejscu dopiszemy w uzasadnieniu 
odnośnie tych remontów, 
 
01:23:34.968 --> 01:23:38.011 
o których rozmawialiście w piątek i inne lokalizacje. 
 
01:23:38.071 --> 01:23:41.433 
Więc tam ten Plac Ratuszowy i droga Nowy Świat 
Górzykowo, 
 
01:23:42.894 --> 01:23:44.835 
po przecinku będzie i inne lokalizacje. 
 
01:23:44.895 --> 01:23:48.478 
To jest tylko część uzasadnienia do projektu 
uchwały, 
 
01:23:48.498 --> 01:23:50.579 
więc nie wiem czy to wymaga. 
 
01:23:50.639 --> 01:23:55.102 
Jeżeli wymaga to zgłoszenia, to też druga poprawka 
i inne lokalizacje. Tak. 
 
01:23:55.162 --> 01:24:00.785 
- I to będzie w punkcie, to będzie w tym uzasadnieniu 
i w tabelce? 
 
01:24:00.845 --> 01:24:03.267 
- Już mówię, tak. 
 
01:24:03.307 --> 01:24:05.788 
- Który to był punkt w tej tabelce? 
 
01:24:05.908 --> 01:24:07.349 
- Punkt 6. Panie Przewodniczący. 
 
01:24:07.429 --> 01:24:09.393 
- Punkt 6., tak? 
 
01:24:09.433 --> 01:24:12.254 
Zmiana związana jest z większymi niż pierwotnie 
zaplanowano wydatkami 
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01:24:12.294 --> 01:24:14.595 
na zakup usług remontowych dróg gminnych, 
 
01:24:14.615 --> 01:24:18.356 
między innymi w obrębie Placu Ratuszowego i 
naprawy drogi Nowy Świat 
 
01:24:18.396 --> 01:24:19.937 
Górzykowo (...) 
 
01:24:20.017 --> 01:24:21.397 
- I inne lokalizacje. 
 
01:24:21.497 --> 01:24:24.138 
- Ale żeby to było po polsku. 
 
01:24:25.439 --> 01:24:28.620 
Zmiana związana jest z większymi niż pierwotnie 
zaplanowano wydatkami 
 
01:24:28.660 --> 01:24:34.101 
na zakup usług remontowych dróg gminnych oraz 
innych lokalizacji, 
 
01:24:34.161 --> 01:24:36.742 
tak między innymi w obrębie (...) Słuchajcie, 
 
01:24:36.782 --> 01:24:40.769 
ale słowo między innymi mówi, że tam są inne 
lokalizacje. 
 
01:24:45.633 --> 01:24:47.815 
No bo tak to należy czytać po polsku. 
 
01:24:47.855 --> 01:24:51.518 
Jeżeli jest słowo między innymi, to znaczy że ktoś 
wymienił dwie, 
 
01:24:51.559 --> 01:24:54.181 
które może były istotne, a reszta mniej istotna 
pominął, 
 
01:24:54.201 --> 01:24:57.524 
bo się nie da wpisać stu. 
 
01:24:57.584 --> 01:25:01.427 
Czy taka poprawka jest naprawdę konieczna Panie 
Skarbnik? Ja myślę, że nie. 
 
01:25:01.873 --> 01:25:05.777 
- Panie Przewodniczący, to ja mogę tylko na 
podstawie tego co mi 
 
01:25:05.817 --> 01:25:07.559 
przekazano po piątkowym spotkaniu. 
 

01:25:07.619 --> 01:25:10.041 
To było wynikiem tego, że Państwo zaczęliście 
dyskutować jak 
 
01:25:10.061 --> 01:25:13.164 
szczegółowo też opisywać uzasadnienia. 
 
01:25:13.204 --> 01:25:16.927 
Nie chcę kija w mrowisko wkładać, ale w ogóle nie 
ma takiej potrzeby 
 
01:25:16.988 --> 01:25:18.409 
tego rodzaju uzasadnień. 
 
01:25:18.449 --> 01:25:22.032 
Szanowni Państwo myślę, że tu Pan Skarbnik się 
uśmiechnie pewnie, 
 
01:25:22.052 --> 01:25:26.216 
ale my jesteśmy ewenementem jeśli chodzi o 
uzasadnienia zarządzeń 
 
01:25:26.276 --> 01:25:28.478 
i uchwał. Naprawdę. 
 
01:25:28.518 --> 01:25:30.039 
- Ale tu zaraz Pani mecenas powie, 
 
01:25:30.079 --> 01:25:33.742 
że uzasadnienie jest częścią uchwały 
i dobre uzasadnienie wyjaśnia wszystkim wszystko. 
 
01:25:33.802 --> 01:25:36.004 
- Tak Panie Przewodniczący, tylko tyle co? 
 
01:25:36.044 --> 01:25:37.885 
Tylko tyle, pytanie co, tak? 
 
01:25:37.905 --> 01:25:40.507 
No bo jeśli będziemy chcieli przewidzieć każdą rzecz 
i każdą 
 
01:25:40.547 --> 01:25:44.871 
wymienić, no to będą te teksty wyglądać zupełnie 
(...) Pani Krystyno, 
 
01:25:44.931 --> 01:25:50.635 
ale jak zgadnąć którą tak, a którą nie? 
 
01:25:50.935 --> 01:25:53.197 
- Arystotelesowska zasada umiaru. 
 
01:25:53.237 --> 01:25:54.698 
Trzeba jakoś to wypośrodkować. 
 
01:25:55.430 --> 01:25:59.293 
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Dobra, Panie Skarbniku, czyli tego nie 
wprowadzamy, tak? Nie. 
 
01:25:59.353 --> 01:26:02.476 
- Pytanie do Pana Sebastiana, czy po prostu między 
innymi mu wystarczy. 
 
01:26:02.516 --> 01:26:07.840 
- Panie Sebastianie? 
 
01:26:07.940 --> 01:26:09.662 
- Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 
 
01:26:09.722 --> 01:26:12.184 
Panie Skarbniku. 
 
01:26:12.244 --> 01:26:15.026 
Sprawa dotyczy tak naprawdę zupełnie innej kwestii, 
 
01:26:15.046 --> 01:26:16.247 
którą poruszałem. 
 
01:26:16.307 --> 01:26:18.409 
Bo środki, o których żeśmy rozmawiali, 
 
01:26:18.509 --> 01:26:22.092 
ma Pan zagwarantowane w ramach obowiązującego 
budżetu. 
 
01:26:24.013 --> 01:26:26.134 
Z wyprzedzeniem po prostu Pan przewiduje, 
 
01:26:26.194 --> 01:26:30.516 
że zabraknie Panu tych środków, bo zadanie w 
postaci między innymi 
 
01:26:30.576 --> 01:26:34.037 
Placu Ratuszowego i Górzykowa może Pan 
zrealizować w ramach 
 
01:26:34.097 --> 01:26:35.638 
obowiązującej umowy. 
 
01:26:35.658 --> 01:26:41.420 
Więc to, że w uzasadnieniu się pojawiła ta informacja 
o Placu 
 
01:26:41.460 --> 01:26:46.823 
Ratuszowym i Górzykowie nas po prostu 
wprowadziła, 
 
01:26:46.843 --> 01:26:48.684 
brzydko mówiąc, mylnie w błąd. 
 
01:26:48.725 --> 01:26:52.107 
Dlatego, że w trakcie wypowiedzi zrozumieliśmy 
wprost, 

 
01:26:52.147 --> 01:26:56.169 
że te środki i tak na te zadania będą przeznaczone. 
 
01:26:56.209 --> 01:26:57.650 
Ja się nie będę upierał w tym, 
 
01:26:57.710 --> 01:27:00.032 
czy ma być tam dopisane ta inne lokalizacje. 
 
01:27:00.352 --> 01:27:05.977 
Natomiast chodzi o sam fakt, że po prostu myśmy 
zinterpretowali, 
 
01:27:06.037 --> 01:27:08.880 
że dodatkowe środki na to zadanie, 
 
01:27:08.900 --> 01:27:13.003 
a tak naprawdę jest to jakby z wyprzedzeniem. 
 
01:27:13.083 --> 01:27:15.605 
Pan chciał te środki na to, że przewiduje Pan, 
 
01:27:15.645 --> 01:27:19.309 
że zabraknie na łatanie dziur w przyszłości. 
 
01:27:19.329 --> 01:27:23.532 
Także może ten zapis pozostać i możemy nie 
wprowadzać zamętów w tej 
 
01:27:23.552 --> 01:27:25.374 
kwestii, tylko przyjąć te autopoprawki, 
 
01:27:25.394 --> 01:27:26.575 
które zostały zaproponowane. 
 
01:27:27.155 --> 01:27:30.037 
- Dziękuję. Czy ktoś jeszcze z Państwa radnych 
chciałby zabrać głos 
 
01:27:30.057 --> 01:27:32.118 
w tym punkcie? Nie widzę, zatem przechodzimy do 
głosowania. 
 
01:27:32.138 --> 01:27:35.300 
Na początek autopoprawki zgłoszone przez Pana 
Burmistrza, 
 
01:27:35.340 --> 01:27:37.401 
które dotyczą sołectwa Brzezie koło Sulechowa. 
 
01:27:37.441 --> 01:27:47.147 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
01:27:47.187 --> 01:27:52.285 
Pani Krystyno. 
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01:27:52.325 --> 01:27:54.566 
Za 17 radnych. Stwierdzam, że autopoprawki zostały 
przyjęte 
 
01:27:54.607 --> 01:27:55.647 
jednogłośnie. 
 
01:27:55.667 --> 01:27:57.769 
Przechodzimy do głosowania całej uchwały wraz z 
przyjętymi 
 
01:27:57.809 --> 01:28:00.992 
autopoprawkami, druk numer 851. 
 
01:28:00.992 --> 01:28:08.718 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
01:28:08.898 --> 01:28:10.219 
Za 17 radnych. 
 
01:28:10.279 --> 01:28:12.941 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
01:28:12.981 --> 01:28:14.182 
Przechodzimy do kolejnego punktu, 
 
01:28:14.242 --> 01:28:17.544 
druk numer 852 o zmianie uchwały, w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej 
 
01:28:17.585 --> 01:28:22.569 
Prognozy Finansowej Gminy Sulechów na lata 2024-
2030. 
 
01:28:22.569 --> 01:28:25.598 
I tutaj mamy również autopoprawki. 
 
01:28:25.658 --> 01:28:28.761 
Bardzo proszę Panie Burmistrzu o ich zgłoszenia. 
 
01:28:28.821 --> 01:28:32.345 
- Podobnie jak poprzednio, poproszę Pana Skarbnika 
o wprowadzenie tych 
 
01:28:32.966 --> 01:28:34.688 
autopoprawek. 
- Bardzo proszę. 
 
01:28:35.002 --> 01:28:38.545 
- Szanowni Państwo, w WPF-ie tylko dostosowanie 
załącznika 
 
01:28:38.605 --> 01:28:41.587 

Wieloletniej Prognozy Finansowej do tych przed 
chwilą podjętych przez 
 
01:28:41.627 --> 01:28:44.849 
Państwa. Zmiana podlega tylko na zmianie między 
wydatkami bieżącymi, 
 
01:28:44.889 --> 01:28:48.172 
a wydatkami majątkowymi w kwocie 12000,00 zł. 
 
01:28:48.212 --> 01:28:53.455 
Więc w tych trzech pozycjach zmienią się kwoty w 
załączniku. 
 
01:28:53.475 --> 01:28:56.738 
Dlatego też uważam, że można jednorazowo 
przegłosować wszystkie trzy 
 
01:28:56.758 --> 01:28:59.380 
zmiany, które Państwo macie na drugiej stronie tych 
załączników, 
 
01:28:59.400 --> 01:29:01.021 
które dostaliście poprzednio. Dziękuję bardzo. 
 
01:29:01.815 --> 01:29:03.535 
- Dziękuję. 
 
01:29:03.575 --> 01:29:05.296 
Jeżeli nikt nie będzie wnosił sprzeciwu, 
 
01:29:05.336 --> 01:29:09.076 
to przegłosujemy te autopoprawki łącznie. 
 
01:29:09.116 --> 01:29:11.737 
Nikt nie wnosi. Bardzo proszę Państwa radnych o 
oddanie głosu 
 
01:29:11.777 --> 01:29:15.746 
na swoich urządzeniach, autopoprawki do druku 
numer 852. 
 
01:29:15.746 --> 01:29:19.938 
Za 17 radnych. 
 
01:29:19.978 --> 01:29:22.059 
Stwierdzam, że autopoprawki zostały przyjęte 
jednogłośnie. 
 
01:29:22.099 --> 01:29:26.339 
Zatem przejdźmy do głosowania całej uchwały wraz 
z przyjętymi 
 
01:29:26.439 --> 01:29:28.500 
autopoprawkami. 
 
01:29:28.540 --> 01:29:33.477 
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Druk numer 852, Wieloletnia Prognoza Finansowa. 
 
01:29:33.517 --> 01:29:34.998 
Za 17 radnych. 
 
01:29:35.058 --> 01:29:37.579 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
01:29:37.619 --> 01:29:38.800 
Przechodzimy do kolejnego punktu, 
 
01:29:38.840 --> 01:29:42.342 
druk numer 854 w sprawie przystąpienia do 
sporządzenia projektu 
 
01:29:42.382 --> 01:29:45.884 
miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla terenu przy 
 
01:29:45.944 --> 01:29:49.246 
ulicy Tadeusza Styki, położonego w obrębie Brzezie 
koło Sulechowa. 
 
01:29:49.326 --> 01:29:51.367 
Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan Burmistrz 
chciałby zagrać 
 
01:29:51.387 --> 01:29:53.188 
w głos w tym punkcie? 
 
01:29:53.228 --> 01:29:54.788 
Nie widzę, zatem przejdźmy do głosowania. 
 
01:29:54.848 --> 01:29:58.070 
Bardzo proszę Państwa radnych oddanie głosu na 
swoich urządzeniach, 
 
01:29:58.110 --> 01:30:08.203 
druk numer 854. 
 
01:30:08.203 --> 01:30:09.763 
Za 17 radnych. 
 
01:30:09.843 --> 01:30:11.784 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
01:30:11.824 --> 01:30:13.745 
Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
01:30:13.805 --> 01:30:18.266 
Punkt 7. Druk numer 855, w sprawie przekazania do 
Wojewódzkiego Sądu 
 
01:30:18.306 --> 01:30:22.107 

Administracyjnego w Gorzowie Wielkopolskim skargi 
Prokuratora 
 
01:30:22.347 --> 01:30:24.668 
Rejonowego w Świebodzinie wraz z odpowiedzią na 
skargę. 
 
01:30:25.410 --> 01:30:27.872 
Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan Burmistrz 
chciałby zabrać głos 
 
01:30:27.892 --> 01:30:29.194 
w tym punkcie? 
 
01:30:29.234 --> 01:30:30.895 
Nie widzę, zatem przejdźmy do głosowania. 
 
01:30:30.915 --> 01:30:33.718 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach, 
 
01:30:33.738 --> 01:30:39.483 
druk numer 855. 
 
01:30:39.483 --> 01:30:40.764 
Za 17 radnych. 
 
01:30:40.805 --> 01:30:42.546 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
01:30:42.586 --> 01:30:44.428 
Przechodzimy do kolejnego punktu, 
 
01:30:44.488 --> 01:30:49.014 
druk numer 856 w sprawie stanowiska dotyczącego 
zamiaru wniesienia 
 
01:30:49.094 --> 01:30:51.855 
aportem gminnej nieruchomości do spółki Społeczna 
Inicjatywa 
 
01:30:51.895 --> 01:30:54.417 
Mieszkaniowa Sulechów spółka z ograniczoną 
odpowiedzialnością 
 
01:30:54.437 --> 01:30:55.977 
z siedzibą w Zielonej Górze. 
 
01:30:56.017 --> 01:30:58.419 
Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan Burmistrz 
chciałby zabrać głos 
 
01:30:58.439 --> 01:30:59.619 
w tym punkcie? 
 
01:30:59.659 --> 01:31:01.180 



Załącznik do protokołu 
Nr OR.III.0002.2.2024 z dnia 29 lipca 2024 r. 

str. 38 
 

Nie widzę, zatem przejdźmy do głosowania. 
 
01:31:01.220 --> 01:31:03.782 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach, 
 
01:31:03.822 --> 01:31:05.163 
druk numer 856. 
 
01:31:09.092 --> 01:31:11.846 
Za 17 radnych. 
 
01:31:11.886 --> 01:31:13.647 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
01:31:13.707 --> 01:31:14.988 
Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
01:31:16.273 --> 01:31:21.476 
Punkt 9. Druk numer 857, w sprawie przystąpienia 
Gminy Sulechów/ 
 
01:31:21.496 --> 01:31:25.017 
Ośrodka Pomocy Społecznej w Sulechowie do 
projektu na utworzenie 
 
01:31:25.077 --> 01:31:28.599 
Centrum Usług Społecznych w Sulechowie w ramach 
Priorytetu 6 Fundusze 
 
01:31:28.619 --> 01:31:32.761 
Europejskie na wsparcie obywateli, Działanie 6.13 
Usługi społeczne 
 
01:31:32.801 --> 01:31:35.383 
i zdrowotne, Typ projektu X. 
 
01:31:35.683 --> 01:31:38.966 
Tworzenie centrów usług społecznych i rozwój 
dostarczanych przez 
 
01:31:39.066 --> 01:31:42.550 
nie usług w ramach Programu Fundusze Europejskie 
dla Lubuskiego 
 
01:31:42.790 --> 01:31:46.573 
2021-2027. Czy ktoś z Państwa radnych chciałby 
zabrać głos w tym 
 
01:31:46.634 --> 01:31:47.755 
punkcie lub Pan Burmistrz? 
 
01:31:47.795 --> 01:31:49.036 
Bardzo proszę, Pan radny Piotr Miszkiewicz. 
 
01:31:49.515 --> 01:31:50.615 

- Dziękuję Panie Przewodniczący. 
 
01:31:50.655 --> 01:31:53.076 
Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
 
01:31:53.316 --> 01:31:57.217 
w związku z tym, że mój wniosek został odrzucony w 
porządku obrad, 
 
01:31:57.237 --> 01:32:00.959 
my jako klub jednak chcielibyśmy wiedzieć więcej na 
temat tego 
 
01:32:00.999 --> 01:32:04.440 
projektu, zamiast głosować w ciemno wierząc, 
 
01:32:04.460 --> 01:32:06.000 
że będzie lepiej. 
 
01:32:06.040 --> 01:32:10.422 
Także poprosiłbym Panie Burmistrzu żeby nam 
przesłać cały ten projekt 
 
01:32:10.522 --> 01:32:14.063 
oraz wszystkie dokumenty, które były realizowane 
tak jak Pan 
 
01:32:14.083 --> 01:32:17.764 
wspomniał, przy chyba zewnętrznej pomocy przy 
realizacji tego 
 
01:32:17.824 --> 01:32:19.164 
projektu. 
 
01:32:19.204 --> 01:32:22.345 
Chcielibyśmy się zapoznać z tym projektem. 
 
01:32:22.425 --> 01:32:23.886 
- Dziękuję bardzo. Proszę Panie Burmistrzu. 
 
01:32:25.897 --> 01:32:28.199 
To ja może najpierw autopoprawkę. 
 
01:32:28.239 --> 01:32:34.385 
Szanowni Państwo, w treści jest uchwała numer 
Burmistrza Sulechowa, 
 
01:32:34.425 --> 01:32:35.866 
powinna być oczywiście Rady Miejskiej. 
 
01:32:38.376 --> 01:32:42.880 
To w legislatorze było wprowadzane, na tym etapie 
prawdopodobnie 
 
01:32:42.920 --> 01:32:45.122 
nastąpiła ta zmiana. 
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01:32:45.182 --> 01:32:48.866 
Więc to taka drobna, techniczna, można by 
powiedzieć, 
 
01:32:48.886 --> 01:32:53.110 
że to błąd drukarski, ale bardzo istotny. 
 
01:32:53.150 --> 01:32:56.313 
Natomiast oczywiście Panie Piotrze zostanie to 
uczynione. 
 
01:32:56.333 --> 01:32:59.135 
Ale mam nadzieję, że może to być uczynione w 
momencie, 
 
01:32:59.175 --> 01:33:02.999 
kiedy projekt zostanie zamknięty, czyli pewnie w 
pierwszych dniach 
 
01:33:03.059 --> 01:33:04.160 
sierpnia po jego złożeniu. 
 
01:33:05.501 --> 01:33:09.024 
Pani Dyrektor, bardzo proszę o przygotowanie 
dokumentów i tu 
 
01:33:09.064 --> 01:33:13.848 
za pośrednictwem Biura Rady przekazanie wtedy 
złożonego projektu 
 
01:33:13.868 --> 01:33:15.489 
i dokumentów. 
 
01:33:15.610 --> 01:33:17.972 
- Dziękuję. 
 
01:33:18.012 --> 01:33:19.953 
Nie widzę więcej głosów w dyskusji w tym punkcie, 
 
01:33:19.973 --> 01:33:21.635 
zatem przejdziemy do głosowania. 
 
01:33:21.695 --> 01:33:25.798 
Najpierw autopoprawka Pana Burmistrza. 
 
01:33:25.978 --> 01:33:32.083 
W uchwale, w druku numer 857 zamiast uchwała 
numer Burmistrza 
 
01:33:32.124 --> 01:33:37.145 
Sulechowa, zamiana Burmistrza Sulechowa na Rady 
Miejskiej 
 
01:33:37.165 --> 01:33:38.285 
w Sulechowie. 
 
01:33:38.405 --> 01:33:40.626 

Tak to wpisujemy tam, jeszcze sprawdzę. 
 
01:33:40.686 --> 01:33:42.887 
Rady Miejskiej w Sulechowie, tak. 
 
01:33:42.927 --> 01:33:49.250 
Słowo Burmistrza Sulechowa na Rady Miejskiej w 
Sulechowie. 
 
01:33:49.290 --> 01:33:55.393 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
01:33:55.633 --> 01:33:58.634 
Za 16 radnych, 1 radna przeciw. 
 
01:34:02.382 --> 01:34:08.164 
No przez pomyłkę. 
 
01:34:08.204 --> 01:34:11.365 
Teraz przejdziemy do głosowania całego projektu 
uchwały wraz 
 
01:34:11.465 --> 01:34:13.426 
z autopoprawką, druk numer 857. 
 
01:34:15.727 --> 01:34:22.869 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
01:34:22.909 --> 01:34:25.550 
Za 13 radnych, 4 radnych przeciw. 
 
01:34:25.570 --> 01:34:27.251 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta. 
 
01:34:27.291 --> 01:34:28.511 
Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
01:34:29.194 --> 01:34:33.317 
Punkt 10. Druk numer 858, w sprawie przyjęcia 
lokalnego programu 
 
01:34:33.377 --> 01:34:36.959 
pomocy społecznej 'Lokalny plan 
deinstytucjonalizacji usług 
 
01:34:36.979 --> 01:34:40.622 
społecznych dla Gminy Sulechów na lata 2024-2029'. 
 
01:34:41.582 --> 01:34:43.884 
Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan Burmistrz 
chciałby zabrać głos 
 
01:34:43.904 --> 01:34:45.245 
w tym punkcie? Nie widzę. 
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01:34:45.285 --> 01:34:53.150 
Zatem przejdźmy do (...) Zaktualizujmy kworum 
Panie Bartku. 
 
01:34:53.210 --> 01:34:55.351 
Bardzo proszę Państwa radnych o potwierdzenie 
kworum, 
 
01:34:55.371 --> 01:35:07.930 
będzie 16 teraz, tak? 
 
01:35:07.990 --> 01:35:14.852 
Tak, już Panie Bartku, jeszcze ktoś nie kliknął, tak? 
 
01:35:14.892 --> 01:35:17.593 
Bardzo proszę Panie Bernardzie też kliknąć, 
 
01:35:17.633 --> 01:35:29.337 
kworum potwierdzi, jest już, tak? 16, tak? 
 
01:35:29.377 --> 01:35:30.657 
Dobra. Teraz możemy przejść do głosowania, 
 
01:35:30.697 --> 01:35:33.842 
tak druk numer 858. 
 
01:35:33.842 --> 01:35:37.105 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
01:35:37.165 --> 01:35:46.131 
Punkt 10. 
 
01:35:46.211 --> 01:35:50.034 
Za 13 radnych, 3 radnych było przeciw. 
 
01:35:50.074 --> 01:35:52.676 
Stwierdzam że uchwała została przyjęta. 
 
01:35:52.696 --> 01:35:54.277 
Przechodzimy do kolejnego punktu, 
 
01:35:55.932 --> 01:35:59.295 
druk numer 859 o zmianie uchwały w sprawie 
zarządzenia wyborów 
 
01:35:59.335 --> 01:36:02.458 
Sołtysa i Rady Sołeckiej Sołectwa Łęgowo w Gminie 
Sulechów na nową 
 
01:36:02.518 --> 01:36:03.579 
kadencję. 
 
01:36:03.599 --> 01:36:05.741 
Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan Burmistrz 
chciałby zabrać głos 
 

01:36:05.761 --> 01:36:07.762 
w tym punkcie? Nie widzę, zatem przejdźmy do 
głosowania. 
 
01:36:07.802 --> 01:36:18.512 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
01:36:18.652 --> 01:36:19.993 
Za 16 radnych. 
 
01:36:20.073 --> 01:36:22.015 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
01:36:22.055 --> 01:36:23.336 
Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
01:36:24.001 --> 01:36:27.624 
Druk numer 860, w sprawie planu pracy Rady 
Miejskiej w Sulechowie 
 
01:36:27.644 --> 01:36:30.846 
na rok 2024. Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan 
Burmistrz chciałby 
 
01:36:30.866 --> 01:36:33.148 
zabrać głos w tym punkcie? 
 
01:36:33.188 --> 01:36:34.709 
Nie widzę, zatem przejdźmy do głosowania. 
 
01:36:34.749 --> 01:36:40.453 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
01:36:40.673 --> 01:36:41.834 
Za 16 radnych. 
 
01:36:41.874 --> 01:36:44.256 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
01:36:44.276 --> 01:36:45.597 
Przechodzimy do kolejnego punktu, 
 
01:36:45.637 --> 01:36:49.119 
druk numer 861 w sprawie przekazania skargi 
według właściwości. 
 
01:36:49.159 --> 01:36:51.942 
Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan Burmistrz 
chciałby zabrać głos 
 
01:36:51.962 --> 01:36:53.551 
w tym punkcie? 
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01:36:53.591 --> 01:36:54.952 
Nie widzę, zatem przejdźmy do głosowania. 
 
01:36:55.012 --> 01:36:57.613 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach, 
 
01:36:57.653 --> 01:36:58.989 
druk numer 861. 
 
01:37:01.432 --> 01:37:04.877 
Za 16 radnych. 
 
01:37:04.917 --> 01:37:07.378 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
01:37:07.398 --> 01:37:08.679 
Przechodzimy do kolejnego punktu, 
 
01:37:08.719 --> 01:37:11.040 
druk numer 862 w sprawie projektu uchwały, 
 
01:37:11.060 --> 01:37:15.202 
w sprawie pozbawienia kategorii drogi gminnej 
odcinka drogi numer 
 
01:37:15.402 --> 01:37:18.064 
005515F, poprzez wyłączenie z użytkowania. 
 
01:37:18.104 --> 01:37:20.325 
Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan Burmistrz 
chciałby zabrać głos 
 
01:37:20.345 --> 01:37:21.757 
w tym punkcie? 
 
01:37:21.777 --> 01:37:23.117 
Nie widzę, zatem przejdźmy do głosowania. 
 
01:37:23.157 --> 01:37:25.758 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach. 
 
01:37:25.818 --> 01:37:27.504 
Druk numer 862. 
 
01:37:30.220 --> 01:37:33.980 
Za 16 radnych. 
 
01:37:34.040 --> 01:37:36.020 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
01:37:36.040 --> 01:37:37.341 
Przechodzimy do kolejnego punktu, 
 

01:37:37.381 --> 01:37:41.662 
druk numer 863 w sprawie projektu uchwały w 
sprawie pozbawienia 
 
01:37:41.702 --> 01:37:45.263 
kategorii drogi gminnej odcinka drogi numer 
005521F, 
 
01:37:45.343 --> 01:37:48.263 
poprzez wyłączenie z użytkowania. 
 
01:37:48.323 --> 01:37:50.684 
Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan Burmistrz 
chciałby zabrać głos 
 
01:37:50.704 --> 01:37:52.438 
w tym punkcie? 
 
01:37:52.478 --> 01:37:54.340 
Nie widzę, zatem przechodzimy do głosowania. 
 
01:37:54.380 --> 01:37:56.962 
Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach, 
 
01:37:57.002 --> 01:38:00.647 
druk numer 863. 
 
01:38:00.647 --> 01:38:02.367 
Za 16 radnych. 
 
01:38:02.427 --> 01:38:04.890 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
01:38:04.910 --> 01:38:06.611 
Przechodzimy do kolejnego punktu, 
 
01:38:06.671 --> 01:38:10.174 
druk numer 864 w sprawie ustalenia składu 
osobowego Komisji 
 
01:38:10.194 --> 01:38:12.396 
Rewizyjnej Rady Miejskiej w Sulechowie. 
 
01:38:12.416 --> 01:38:14.718 
Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan Burmistrz 
chciałby zabrać głos 
 
01:38:14.738 --> 01:38:15.739 
w tym punkcie? 
 
01:38:15.779 --> 01:38:18.083 
Nie widzę, zatem przechodzimy do głosowania. 
 
01:38:18.123 --> 01:38:20.964 



Załącznik do protokołu 
Nr OR.III.0002.2.2024 z dnia 29 lipca 2024 r. 

str. 42 
 

Bardzo proszę Państwa radnych o oddanie głosu na 
swoich urządzeniach, 
 
01:38:21.004 --> 01:38:28.827 
druk numer 864. 
 
01:38:28.827 --> 01:38:30.247 
Pani Ewo, bardzo proszę kliknąć głosowanie, 
 
01:38:30.267 --> 01:38:33.508 
jak się nie wyświetla. 
 
01:38:33.528 --> 01:38:39.950 
To trzeba kliknąć głosowanie, jak się nie pojawia. 
 
01:38:39.990 --> 01:38:41.191 
Za 16 radnych. 
 
01:38:41.231 --> 01:38:42.871 
Stwierdzam, że uchwała została przyjęta 
jednogłośnie. 
 
01:38:42.891 --> 01:38:44.132 
Przechodzimy do kolejnego punktu. 
 
01:38:44.212 --> 01:38:45.332 
Punkt 5. Sprawy różne. 
 
01:38:46.538 --> 01:38:48.819 
Czy ktoś z Państwa radnych lub Pan Burmistrz 
chciałby zabrać głos 
 
01:38:48.839 --> 01:38:50.640 
w tym punkcie? Bardzo proszę, Pan radny Wiesław 
Kołakowski. 
 
01:38:52.961 --> 01:38:54.302 
- Dziękuję bardzo. 
 
01:38:54.362 --> 01:38:56.203 
Szanowna Wysoka Rado, Panie Przewodniczący, 
 
01:38:56.223 --> 01:38:57.784 
Panie Burmistrzu. 
 
01:38:57.844 --> 01:39:01.145 
Mam takie pytanie i zarazem taką prośbę, 
 
01:39:01.205 --> 01:39:07.088 
ponieważ dawne Podgrodzie gdzieś tam ktoś kupił, 
 
01:39:07.128 --> 01:39:11.551 
zaczął tam remontować, rozbierać, wstrzymał tę 
pracę z różnych 
 
01:39:11.591 --> 01:39:14.772 

powodów z tego, że nie dostał pozwolenia tam na 
budowę, 
 
01:39:14.812 --> 01:39:16.013 
na przekształcenie tego obiektu. 
 
01:39:17.293 --> 01:39:22.115 
Natomiast obiekt jest niezabezpieczony i no bawią 
się tam dzieci, 
 
01:39:22.155 --> 01:39:26.496 
rzucają kamieniami, wybijają szyby i nie tylko dzieci. 
 
01:39:26.576 --> 01:39:29.176 
Także nie wiem czy mamy jakieś możliwości, 
 
01:39:29.216 --> 01:39:32.277 
żeby wezwać właściciela do zabezpieczenia tego 
obiektu, 
 
01:39:32.357 --> 01:39:34.258 
czy chociaż poprosić. 
 
01:39:34.298 --> 01:39:39.979 
To jest taka prośba od mieszkańców ulicy Leśnej. 
 
01:39:39.999 --> 01:39:42.240 
- Dziękuję bardzo. Proszę, Pan radny Przemysław 
Pokład. 
 
01:39:43.738 --> 01:39:44.818 
- Dziękuję bardzo. 
 
01:39:44.858 --> 01:39:46.819 
Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 
 
01:39:46.879 --> 01:39:48.920 
Panie, Panowie Radni, szanowni Państwo, 
 
01:39:48.940 --> 01:39:52.041 
bardzo się ucieszyłem, że w dzisiejszej sesji mamy 
punkty sprawy 
 
01:39:52.061 --> 01:39:54.122 
różne, bo trzy mam tematy. 
 
01:39:54.182 --> 01:39:57.263 
Jeden taki już zahaczający o wrzesień. 
 
01:39:57.303 --> 01:40:00.944 
Panie Burmistrzu, sprawa wielokrotnie problem i 
przeze mnie poruszana 
 
01:40:01.004 --> 01:40:03.805 
przez innych radnych i interweniował Pan Burmistrz. 
 
01:40:03.865 --> 01:40:07.207 
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Chodzi o połączenie, ogólne takie wykluczenie 
komunikacyjne 
 
01:40:07.227 --> 01:40:08.567 
mieszkańców wsi. 
 
01:40:08.607 --> 01:40:10.028 
Ja się posłużę może tutaj przykładem wsi Kije. 
 
01:40:10.448 --> 01:40:14.971 
Na przykład teraz w okresie letnim żadnego 
połączenia nie ma 
 
01:40:15.011 --> 01:40:19.033 
autobusowego, a jeżeli jest w ciągu roku to jest tylko 
z rana i po 
 
01:40:19.093 --> 01:40:20.914 
południu. I ten z rana też jest, 
 
01:40:20.954 --> 01:40:25.617 
ma być 7.35, a on bardzo często nie przyjeżdża na 
czas, 
 
01:40:25.657 --> 01:40:27.878 
jest 7.45-7.50. 
 
01:40:27.918 --> 01:40:33.822 
Dzieci się spóźniają do szkoły i to nie służy i dla dzieci 
i dla 
 
01:40:33.862 --> 01:40:36.263 
nauczycieli, bo to program trzeba jakoś 
przeprowadzić. 
 
01:40:36.343 --> 01:40:38.245 
Ja tak zauważyłem, że to tylko nie dotyczy wsi Kije, 
 
01:40:38.345 --> 01:40:43.330 
ale innych miejscowości, że te autobusy bardzo 
często się spóźniają. 
 
01:40:43.390 --> 01:40:46.733 
Albo niech oni 10 minut wcześniej ten autobus 
zaczną puszczać, 
 
01:40:46.793 --> 01:40:51.658 
albo po prostu jakoś tak zdyscyplinują tych 
kierowców, 
 
01:40:51.698 --> 01:40:53.700 
inaczej to ułożą. 
 
01:40:53.740 --> 01:40:57.463 
I ogólnie właśnie już wielokrotnie, problem właśnie 
tych wykluczeń 
 

01:40:57.524 --> 01:40:58.785 
komunikacyjnych Panie Burmistrzu. 
 
01:40:59.325 --> 01:41:01.667 
Czy nie można byłoby poruszyć tematu? 
 
01:41:01.707 --> 01:41:05.729 
Ja wiem, że PKS-owi się to nie opłaca, 
 
01:41:05.809 --> 01:41:10.652 
ale jeżeli np. wieś Kije w ciągu roku szkolnego, 
 
01:41:10.712 --> 01:41:14.014 
tak kolokwialnie mówiąc, mamy tylko dwa 
połączenia, 
 
01:41:14.094 --> 01:41:16.295 
a mieszkańcy oczekują, żeby chociaż jeszcze z dwa. 
 
01:41:16.335 --> 01:41:19.357 
Bo naprawdę są osoby, które nie mają jak dojechać 
do lekarza. 
 
01:41:19.497 --> 01:41:21.538 
Zaraz ktoś powie dobrze mają osoby, 
 
01:41:21.558 --> 01:41:22.878 
które ich dowiozą. 
 
01:41:22.938 --> 01:41:24.759 
Zgadza się, ale też są takie osoby, 
 
01:41:24.779 --> 01:41:27.080 
które nie mają takiej możliwości albo te osoby, 
 
01:41:27.120 --> 01:41:31.221 
które mogłyby ich dowieźć w tym momencie są w 
pracy. 
 
01:41:31.261 --> 01:41:34.603 
Czy nie można byłoby zwiększyć albo może Panie 
Burmistrzu powrócić 
 
01:41:34.643 --> 01:41:38.885 
do tematu zielonogórskiej komunikacji powiatowej? 
 
01:41:38.945 --> 01:41:40.365 
Może w tym pójść. 
 
01:41:40.385 --> 01:41:42.346 
Może musimy swoją jakąś komunikację. 
 
01:41:42.386 --> 01:41:44.567 
Musimy coś zadziałać, bo jest problem. 
 
01:41:45.547 --> 01:41:50.570 
Kolejna rzecz, tutaj miałem telefon od mieszkanki, 
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01:41:50.650 --> 01:41:55.113 
sam czytałem ten artykuł, chodzi o nowy gazociąg, 
 
01:41:55.193 --> 01:41:58.655 
rozbudowę tej sieci przesyłowej. 
 
01:41:58.755 --> 01:42:03.798 
Tam jest mowa, że przede wszystkim 
przedsiębiorstwa gospodarcze mają 
 
01:42:03.838 --> 01:42:06.140 
na tym zyskać, ale też i mieszkańcy. 
 
01:42:06.940 --> 01:42:10.623 
I od razu jest pytanie np. mieszkanki wsi Kije czy 
faktycznie, 
 
01:42:10.663 --> 01:42:13.365 
czy będą mogli się takie Kije podłączyć pod ten gaz? 
 
01:42:13.405 --> 01:42:20.110 
Czy nadal jest taka retoryka, że najpierw musi być 
duży odbiorca, 
 
01:42:20.170 --> 01:42:22.792 
czyli przedsiębiorstwo, a później pomyślimy o tych 
indywidualnych? 
 
01:42:22.832 --> 01:42:27.255 
Czy jest taka szansa i taka możliwość zgazyfikowania 
np. wsi Kije. 
 
01:42:27.335 --> 01:42:32.438 
I kolejna rzecz, swego czasu pojawiła się informacja 
o nowych 
 
01:42:32.478 --> 01:42:36.161 
inwestycjach. Chodzi o Zielonogórsko-Nowosolski 
Obszar Funkcjonalny 
 
01:42:36.201 --> 01:42:39.463 
i też zapytania mieszkańców, ale i moje. 
 
01:42:39.543 --> 01:42:43.126 
Pojawiły się tam ścieżki rowerowe, temat ścieżek 
rowerowych takich 
 
01:42:43.166 --> 01:42:47.008 
miejscowości jak Obłotno, Kije, 
 
01:42:47.068 --> 01:42:49.370 
Mozów, przepraszam Okunin, Brody. 
 
01:42:49.910 --> 01:42:51.111 
Czy mamy już jakiś plan? 
 

01:42:51.131 --> 01:42:54.494 
Ja wiem, że projektów jakichś takich nie mamy 
stricte, 
 
01:42:54.514 --> 01:42:57.117 
już wiem gdzie co, ale czy są jakieś plany i jak to ma 
wszystko 
 
01:42:57.157 --> 01:42:59.158 
przebiegać? Dziękuję bardzo. 
 
01:42:59.238 --> 01:43:01.000 
- Dziękuję. 
 
01:43:01.040 --> 01:43:02.822 
Pan Burmistrz się zgłosił i jeszcze ja chciałem. 
 
01:43:02.922 --> 01:43:05.704 
Ale Panie Burmistrzu może pierwszy, 
 
01:43:05.764 --> 01:43:09.067 
to będzie łatwiej. 
 
01:43:09.147 --> 01:43:12.210 
- Ja chciałbym zwrócić Państwu na jedną rzecz 
uwagę, 
 
01:43:12.250 --> 01:43:16.725 
bo w dyskusji publicznej pojawiła się informacja o 
nowelizacji tak 
 
01:43:16.765 --> 01:43:22.875 
zwanej ustawy odrzańskiej, czyli ustawy z 2023 roku, 
która reguluje 
 
01:43:22.915 --> 01:43:27.482 
właśnie funkcjonowanie Odry albo właściwie 
planowane inwestycje, 
 
01:43:27.522 --> 01:43:32.777 
które miały być realizowane w ramach uczynienia tej 
rzeki też spławną 
 
01:43:32.837 --> 01:43:34.058 
dla transportu. 
 
01:43:34.158 --> 01:43:38.180 
I tak poddam Państwu pod dyskusję, czy nie 
powinniśmy się temu 
 
01:43:38.240 --> 01:43:41.762 
przyjrzeć i może gdzieś tam zająć jakieś stanowisko 
w formie apelu 
 
01:43:41.802 --> 01:43:44.243 
w kontekście naszego portu, który gdzieś tam jakiś 
czas temu 
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01:43:44.303 --> 01:43:48.645 
kupiliśmy. I nam zależało na tym, 
 
01:43:48.685 --> 01:43:50.746 
żeby w tym kierunku iść i tak to widzieliśmy. 
 
01:43:50.786 --> 01:43:52.947 
Więc to tylko mówię, żeby się przyjrzeć temu, 
 
01:43:54.018 --> 01:43:56.959 
bo ja też nie jestem w stanie wszystkiego sam 
obserwować. 
 
01:43:56.999 --> 01:44:00.380 
Tutaj patrzę na Pana Wiesława, który to potwierdza. 
 
01:44:00.420 --> 01:44:02.840 
Jakbyście Państwo gdzieś tą nowelizację widzieli, 
 
01:44:03.141 --> 01:44:06.381 
zapoznali się z tym, może będzie to wymagało 
jakiegoś naszego 
 
01:44:06.421 --> 01:44:08.002 
stanowiska w tej sprawie. 
 
01:44:08.102 --> 01:44:10.422 
Dziękuję. Bardzo proszę Panie Burmistrzu. 
 
01:44:10.442 --> 01:44:12.303 
Jeszcze Pan Sebastian Różycki się zgłosił. 
 
01:44:12.323 --> 01:44:14.824 
To będzie pytanie, tak? 
 
01:44:14.864 --> 01:44:16.324 
Dobrze, to Panie Burmistrzu bardzo proszę. 
 
01:44:20.771 --> 01:44:22.152 
- Panie Przewodniczący, szanowni Państwo, 
 
01:44:22.212 --> 01:44:24.153 
zanim zacznę odpowiadać na pytania, 
 
01:44:24.213 --> 01:44:29.977 
też w sprawach różnych chciałem Państwa zaprosić 
na 1 sierpnia 
 
01:44:30.037 --> 01:44:31.457 
pod Pomnik Sulechowski. 
 
01:44:33.238 --> 01:44:35.740 
Tradycyjnie chcemy złożyć wiązankę kwiatów, 
 
01:44:36.220 --> 01:44:40.584 

w związku z uroczystościami Narodowego Dnia 
Pamięci Powstania 
 
01:44:40.604 --> 01:44:42.045 
Warszawskiego. 
 
01:44:42.866 --> 01:44:44.748 
Godzina 17.00 Przed Sulechowskim Obeliskiem. 
 
01:44:44.788 --> 01:44:47.570 
Mam nadzieję, że przynajmniej część z Państwa 
znajdzie chociaż chwilę 
 
01:44:47.630 --> 01:44:49.592 
czasu, żeby tam być. 
 
01:44:49.632 --> 01:44:52.995 
Natomiast przechodząc do zadanych pytań, 
 
01:44:53.296 --> 01:44:55.778 
a później jeśli Państwo pozwolicie to jeszcze tylko 
kilka takich 
 
01:44:55.818 --> 01:44:59.821 
informacji, nazwijmy to z okresu międzysesyjnego 
mimo wszystko, 
 
01:44:59.861 --> 01:45:01.243 
kilka rzeczy, które się wydarzyło. 
 
01:45:01.923 --> 01:45:05.226 
Natomiast jeśli chodzi o zabezpieczenie, Panie 
Wiesławie, 
 
01:45:05.387 --> 01:45:07.549 
przekażemy tak generalnie. 
 
01:45:07.569 --> 01:45:09.651 
Zastanowimy się tylko czy tylko właścicielowi, 
 
01:45:09.691 --> 01:45:13.434 
czy też instytucji nadzorczych w zakresie prawa 
budowlanego, 
 
01:45:13.494 --> 01:45:15.496 
to zobaczymy. 
 
01:45:18.559 --> 01:45:21.142 
Pan Przemysław Pokład zwrócił uwagę na kilka 
rzeczy. 
 
01:45:24.082 --> 01:45:26.464 
Ogólnie wykluczenie komunikacyjne, tak. 
 
01:45:26.544 --> 01:45:29.848 
Szanowni Państwo, na dzisiaj właściwie jest tylko 
jeden znany nam 
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01:45:29.908 --> 01:45:33.391 
scenariusz, kiedy mamy realny wpływ na to jak to 
może wyglądać. 
 
01:45:33.431 --> 01:45:38.716 
To znaczy moglibyśmy dofinansować z własnych 
środków kursy i wtedy 
 
01:45:38.796 --> 01:45:42.200 
PKS jest otwarty do prowadzenia takich rozmów. 
 
01:45:42.220 --> 01:45:45.563 
Nie wiem czy Państwo pamiętacie, ale wydaje mi się, 
 
01:45:45.623 --> 01:45:50.187 
że my na trzech kierunkach podejmowaliśmy takie 
próby uruchomienia. 
 
01:45:50.247 --> 01:45:54.551 
Ostatnio w kierunku Bukowa i nie tylko Bukowa, 
 
01:45:54.591 --> 01:45:56.493 
bo to kilka miejscowości. 
 
01:45:56.833 --> 01:45:59.455 
Z przykrością muszę stwierdzić, że ilość osób 
faktycznie 
 
01:45:59.496 --> 01:46:01.237 
korzystających z tych innych kursów, 
 
01:46:01.277 --> 01:46:08.103 
niż tylko ten ranny i nazwijmy to 
wczesnopopołudniowy była bardzo, 
 
01:46:08.163 --> 01:46:09.764 
bardzo mała. 
 
01:46:09.825 --> 01:46:11.826 
To dosłownie dwie, trzy osoby w autobusie. 
 
01:46:13.568 --> 01:46:19.436 
I jest to tylko i wyłącznie kwestia finansowa. 
 
01:46:19.496 --> 01:46:23.942 
Mam kontakt z prezesem PKS-u, rozmawialiśmy o 
tym wielokrotnie. 
 
01:46:23.982 --> 01:46:27.266 
Mówi wprost, jeśli dołożycie pieniądze, 
 
01:46:28.568 --> 01:46:31.829 
to my podejmiemy się wożenia. 
 
01:46:31.869 --> 01:46:35.250 
Już w tej chwili nie ma żadnej innej alternatywy, 

 
01:46:36.091 --> 01:46:39.972 
tylko i wyłącznie w tych kategoriach chcą z nami 
rozmawiać. 
 
01:46:39.992 --> 01:46:43.953 
Bo po prostu liczba pasażerów, nawet kiedy coś 
funkcjonuje już kilka 
 
01:46:43.993 --> 01:46:47.877 
miesięcy, czyli można powiedzieć, że no my 
próbowaliśmy z oczywistych 
 
01:46:47.917 --> 01:46:50.680 
powodów, bo zakładaliśmy, że w pierwszym 
miesiącu być może 
 
01:46:50.720 --> 01:46:54.164 
nie wszyscy będą wiedzieli, nie będą pewni jak długo 
to będzie działać. 
 
01:46:54.184 --> 01:46:58.849 
Natomiast no jeśli coś działa pół roku i więcej i efekt 
jest żaden, 
 
01:46:58.889 --> 01:47:01.192 
a w każdym razie nie ma istotnego zwiększenia, 
 
01:47:01.232 --> 01:47:04.876 
czasami nawet drugą stronę, no to myślę, 
 
01:47:04.916 --> 01:47:06.857 
że to jest to jest jedyna rzecz. 
 
01:47:06.877 --> 01:47:09.278 
Wcale się nie dziwię, że biorąc pod uwagę, 
 
01:47:09.298 --> 01:47:11.118 
że to miał być niedochodowy kierunek, 
 
01:47:11.198 --> 01:47:14.699 
no to oczekują wtedy po prostu pozyskania środków 
zewnętrznych. 
 
01:47:14.739 --> 01:47:16.599 
My podejmowaliśmy próby, to Państwo też wiecie, 
 
01:47:16.639 --> 01:47:22.340 
w ramach tych przewozów dofinansowanych 
środkami rządowymi. 
 
01:47:22.380 --> 01:47:25.060 
Podejmowaliśmy próby i to się działo, 
 
01:47:25.100 --> 01:47:30.201 
natomiast to nie wystarcza na sfinansowanie tej 
różnicy, 
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01:47:30.261 --> 01:47:33.422 
czyli wyjście przynajmniej na zero. 
 
01:47:33.462 --> 01:47:39.150 
Natomiast rzeczywiście w okresie wakacyjnym to 
jest olbrzymi problem, 
 
01:47:39.170 --> 01:47:44.115 
bo wtedy nawet te kursy, które my 
dofinansowujemy w ramach przewozów 
 
01:47:44.155 --> 01:47:49.100 
naszych uczniów, bo w praktyce przecież to gmina 
wiele z tych 
 
01:47:49.120 --> 01:47:52.643 
przewozów w praktyce utrzymuje. 
 
01:47:52.703 --> 01:47:56.527 
No niestety jest problemem. 
 
01:47:56.567 --> 01:48:00.929 
Natomiast jeśli chodzi o gazyfikację Panie Przemku, 
 
01:48:00.989 --> 01:48:09.115 
to na dzisiaj słyszymy tylko i wyłącznie o budowie 
tego nowego węzła 
 
01:48:09.175 --> 01:48:14.718 
przesyłowego, nitki przesyłowej na terenie gminy. 
 
01:48:14.838 --> 01:48:19.721 
Nie zmienił się przekaz jeśli chodzi o przyłączanie 
nowych 
 
01:48:19.761 --> 01:48:24.024 
lokalizacji, czyli w momencie kiedy na końcu będzie 
jakiś odbiorca 
 
01:48:24.084 --> 01:48:27.966 
dający szansę na utrzymanie przesyłu, 
 
01:48:28.006 --> 01:48:33.670 
wtedy jest chęć podjęcia się kolejnych inwestycji. 
 
01:48:33.750 --> 01:48:37.493 
I tutaj delikatnie, ale gładko przejdę do kwestii 
ścieżek rowerowych. 
 
01:48:38.833 --> 01:48:43.256 
Myślę, że Państwo pamiętacie, przynajmniej część z 
was pamięta i wie. 
 
01:48:43.316 --> 01:48:49.059 
My jesteśmy, mamy przygotowany bardzo krótką 
tylko ścieżkę rowerową 

 
01:48:49.139 --> 01:48:52.081 
przez Krężoły, w kierunku strefy inwestycyjnej. 
 
01:48:52.121 --> 01:48:56.424 
Tą wylotową, która w praktyce byłaby też 
możliwością dojścia 
 
01:48:56.464 --> 01:49:05.109 
do strefy Krężoły, ale w podobny sposób 
projektujemy ten odcinek 
 
01:49:05.169 --> 01:49:07.110 
ścieżki zupełnie nowy w kierunku Mozowa. 
 
01:49:08.411 --> 01:49:09.893 
Dlaczego mówię tak gładko nawiązuje, 
 
01:49:09.933 --> 01:49:14.938 
bo on jest też pośrednio związany z tym rozwojem 
inwestycji. 
 
01:49:14.978 --> 01:49:21.264 
Natomiast w ramach ZIT-u zielonogórskiego liczymy 
rzeczywiście, 
 
01:49:21.304 --> 01:49:24.648 
że uzyskamy środki na budowę, a nie tylko na 
kwestie związane 
 
01:49:24.748 --> 01:49:26.810 
z ewentualnym zaprojektowanym przewidzeniem. 
 
01:49:27.630 --> 01:49:30.892 
Biorąc pod uwagę istniejącą sieć ścieżek i to, 
 
01:49:30.952 --> 01:49:37.875 
że zawsze warunkiem będzie spinanie istniejących 
odcinków 
 
01:49:37.915 --> 01:49:41.116 
bądź kierowanie się do jakiegoś istniejącego, 
 
01:49:41.176 --> 01:49:45.178 
to w planach jak gdyby po, ja to o tym mówiłem 
kiedyś na spotkaniach 
 
01:49:45.218 --> 01:49:48.675 
z mieszkańcami. 
 
01:49:48.695 --> 01:49:52.520 
Jak gdyby kolejnym takim elementem byłaby 
możliwość połączenia 
 
01:49:52.540 --> 01:49:55.925 
mieszkańców Okunina z tą ścieżką, która została 
wybudowana 
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01:49:55.985 --> 01:49:57.267 
do Klemska. 
 
01:49:57.307 --> 01:50:01.954 
I mieszkańców Kiji z tą ścieżką, która byłaby 
doprowadzona do Mozowa. 
 
01:50:02.895 --> 01:50:06.798 
To się wydają najbardziej prawdopodobne kierunki. 
 
01:50:06.818 --> 01:50:11.221 
Natomiast ja staram się nie dzielić pieniędzy, 
 
01:50:11.241 --> 01:50:12.842 
których jeszcze nie mamy. 
 
01:50:12.902 --> 01:50:15.604 
Jak ostatecznie ruszy, że tak powiem ten scenariusz, 
 
01:50:15.624 --> 01:50:18.486 
chociaż to właśnie jedna z informacji, 
 
01:50:18.506 --> 01:50:21.127 
którą myślę, że Państwo już znacie, 
 
01:50:21.167 --> 01:50:25.210 
ale ZIT Zielonogórski jako pierwszy w województwie 
lubuskim podpisał 
 
01:50:25.250 --> 01:50:27.212 
stosowne dokumenty. 
 
01:50:27.252 --> 01:50:30.514 
Tutaj Pan Wojciech Szefner nas reprezentował przy 
podpisaniu tego 
 
01:50:30.574 --> 01:50:35.358 
aktu w urzędzie, porozumieniu, tak to możemy 
formalnie nazywać 
 
01:50:35.438 --> 01:50:36.759 
w Urzędzie Marszałkowskim. 
 
01:50:36.779 --> 01:50:38.541 
Więc właściwie jesteśmy już bardzo blisko tego, 
 
01:50:38.581 --> 01:50:42.544 
żeby rzeczywiście w końcu te pieniądze zostały 
oficjalnie 
 
01:50:42.564 --> 01:50:43.945 
rozdysponowane. 
 
01:50:43.965 --> 01:50:46.848 
I wtedy w ramach w ramach tych przyznanych 
środków, 

 
01:50:46.888 --> 01:50:49.410 
właśnie między innymi na transport niskoemisyjny, 
 
01:50:49.450 --> 01:50:53.052 
czytaj ścieżki rowerowe i kwestie związane z 
melioracją, 
 
01:50:53.092 --> 01:50:57.254 
praktycznie to Gmina Sulechów ma mieć w formie w 
jakimś sensie 
 
01:50:57.294 --> 01:50:59.574 
bez konkursowej zagwarantowane. 
 
01:50:59.634 --> 01:51:02.055 
Pozostałe rzeczy to jest rzecz otwarta. 
 
01:51:02.095 --> 01:51:03.736 
Natomiast mogę potwierdzić tak, 
 
01:51:03.776 --> 01:51:10.579 
ten kierunek też jest brany pod uwagę jako ten 
kolejny po Mozowie, 
 
01:51:11.199 --> 01:51:15.902 
czyli doprowadzenie do połączenia z systemem 
ścieżek sulechowskich. 
 
01:51:15.942 --> 01:51:18.645 
Pierwsza miejscowość i druga kolejna miejscowość, 
 
01:51:18.705 --> 01:51:22.689 
to ten kierunek o którym Pan przed chwileczką 
powiedział. 
 
01:51:22.749 --> 01:51:25.512 
Ważnym elementem tej układanki, nie wiemy 
jeszcze jak będzie wyglądał 
 
01:51:25.532 --> 01:51:27.073 
ostateczny scenariusz. 
 
01:51:27.093 --> 01:51:29.255 
Dokumentacja jest praktycznie szykowana. 
 
01:51:29.296 --> 01:51:30.997 
To Państwo wiecie w ramach ścieżki, 
 
01:51:31.978 --> 01:51:37.962 
w ramach drogi nowego zupełnie przebiegu drogi 
278 Pomorsko - 
 
01:51:38.022 --> 01:51:42.724 
Sulechów, ma być też zaprojektowana ścieżka 
rowerowa, 
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01:51:42.784 --> 01:51:47.126 
przewidziana ścieżka rowerowa łącząca te 
miejscowości. 
 
01:51:47.166 --> 01:51:50.048 
Czyli w praktyce byłby to już prawie, 
 
01:51:50.128 --> 01:51:55.971 
prawie stan idealny, bo mielibyśmy później ścieżkę 
do Brodów. 
 
01:51:56.771 --> 01:52:01.773 
Już końcówki, że tak powiem gminy skomunikowane 
i wtedy jeszcze ta 
 
01:52:01.833 --> 01:52:04.234 
część północna. 
 
01:52:04.294 --> 01:52:06.114 
No ale nie chciałbym mówić o rzeczach, 
 
01:52:06.134 --> 01:52:07.555 
które nie są pewne. 
 
01:52:07.575 --> 01:52:11.176 
Więc na dzisiaj w naszych planach te dwa pierwsze 
kierunki, 
 
01:52:11.256 --> 01:52:16.238 
plus to co się dzieje przy okazji tego zadania Zarządu 
Dróg 
 
01:52:16.278 --> 01:52:17.378 
Wojewódzkich. 
 
01:52:17.418 --> 01:52:20.541 
No też robimy wszystko, żeby rzeczywiście jeśli ten 
projekt dojdzie 
 
01:52:20.561 --> 01:52:23.564 
do skutku, to był właśnie w ten sposób projektowany 
i realizowany, 
 
01:52:23.624 --> 01:52:31.130 
czyli wraz ze ścieżką w kierunku zachodnim. 
 
01:52:31.170 --> 01:52:36.864 
- Szanowni Państwo, jeśli pozwolicie to ja jeszcze 
tylko uzupełniając 
 
01:52:36.884 --> 01:52:42.229 
jak gdyby ten czas, który jest za nami od poprzedniej 
sesji, 
 
01:52:42.249 --> 01:52:43.690 
chciałbym tylko Państwu zwrócić uwagę, 
 

01:52:43.710 --> 01:52:50.557 
że udało nam się podpisać ostatecznie umowy na 
przebudowę oświetleń 
 
01:52:50.577 --> 01:52:52.659 
i właściwie to realizujemy. 
 
01:52:52.699 --> 01:53:00.986 
Nie da się ukryć, że z problemami w KIOŚ spotkaliśmy 
z jedną z tych umów. 
 
01:53:01.046 --> 01:53:02.667 
Przekazywałeś, tak Panie Wojciechu? 
 
01:53:02.707 --> 01:53:06.128 
Natomiast to była też dla nas ciekawa informacja. 
 
01:53:06.188 --> 01:53:13.091 
Szanowni Państwo, nie najtańsza oferta wygrała i 
wcale nie taka, 
 
01:53:13.131 --> 01:53:17.312 
która się wyróżniała czymś innym. 
 
01:53:17.372 --> 01:53:20.754 
Szczegółowość dokumentów dodatkowych 
spowodowała, 
 
01:53:20.794 --> 01:53:26.956 
że wybrana została ostatecznie czwarta oferta w 
kolejności. 
 
01:53:26.996 --> 01:53:32.218 
Natomiast to tak przy okazji, delikatnie nawiąże 
Panie Sebastianie 
 
01:53:32.258 --> 01:53:35.100 
do tego jak to jest z planowaniem i z kosztorysami. 
 
01:53:35.140 --> 01:53:37.441 
Nasz kosztorys opiewał na 800000,00 zł, 
 
01:53:37.481 --> 01:53:39.863 
a będziemy realizować za 400000,00 zł. 
 
01:53:39.863 --> 01:53:43.745 
Więc nadal bardzo, bardzo jesteśmy kontent 
zadowoleni, 
 
01:53:43.805 --> 01:53:47.307 
ale mamy nadzieję, że też jakość będzie odpowiadała 
zadaniu 
 
01:53:47.427 --> 01:53:49.628 
oświetleniowemu dla czterech miejscowości. 
 
01:53:49.648 --> 01:53:53.991 
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Natomiast w międzyczasie też dokonaliśmy wymian 
oświetlenia 
 
01:53:54.111 --> 01:53:59.714 
w Cigacicach, ale też podpisaliśmy umowę na 
wykonanie sygnalizacji 
 
01:53:59.754 --> 01:54:03.415 
świetnej dla przejścia w Kalsku. 
 
01:54:03.455 --> 01:54:06.977 
Ale także podpisaliśmy szanowni Państwo, 
 
01:54:07.437 --> 01:54:11.779 
umowę z Urzędem Marszałkowskim na oświetlenie 
przejścia przy ulicy 
 
01:54:11.839 --> 01:54:13.300 
Przemysłowej. 
 
01:54:13.340 --> 01:54:16.302 
To są takie rzeczy, o które no nie ukrywam 
zabiegaliśmy już dość 
 
01:54:16.322 --> 01:54:19.023 
długo, bo ponad dwa lata w obu przypadkach. 
 
01:54:20.044 --> 01:54:23.467 
I chcę też Państwu powiedzieć przy okazji tylko 
zasygnalizować, 
 
01:54:23.527 --> 01:54:32.777 
bo to na pewno przed nami, ale w ramach prac nad 
zupełnie nowym 
 
01:54:32.837 --> 01:54:35.119 
planem ogólnym dla gminy, jeśli chodzi o 
zagospodarowanie 
 
01:54:35.139 --> 01:54:36.380 
przestrzenne. 
 
01:54:36.420 --> 01:54:39.163 
Na pewno Szanowni Państwo będziemy musieli 
porozmawiać, 
 
01:54:39.183 --> 01:54:40.605 
tutaj zerkam w stronę Pana Damiana, 
 
01:54:40.665 --> 01:54:45.450 
bo mieliśmy co najmniej dwie albo trzy nawet firmy, 
 
01:54:45.490 --> 01:54:49.454 
które kontaktowały się z gminą w kontekście również 
zmiany planów 
 
01:54:49.514 --> 01:54:54.880 

i tego co w przyszłości również jeśli chodzi o tą 
energię odnawialną, 
 
01:54:54.900 --> 01:54:57.563 
myślę tu o fotowoltaice, wiatrakach i wszelkich 
innych rzeczach. 
 
01:54:59.044 --> 01:55:01.645 
To jest też moment, w którym chcę Państwu 
delikatnie, 
 
01:55:01.665 --> 01:55:05.367 
ale zasygnalizować, że trzeba się będzie zastanowić 
w jaki sposób 
 
01:55:05.407 --> 01:55:08.549 
w naszych dokumentach tych strategicznych ująć i 
zaplanować 
 
01:55:08.589 --> 01:55:13.932 
ostatecznie te obszary, w których takie instalacje 
mają powstawać. 
 
01:55:13.972 --> 01:55:18.675 
Część z Państwa na pewno wie, ale wpłynęły też 
dokumenty skargi 
 
01:55:18.735 --> 01:55:26.800 
na to, że w okolicach Brzezia Pomorskiego też może 
powstawać taka farma. 
 
01:55:26.840 --> 01:55:30.263 
Ja tu tylko Państwu powiem, że to są takie instalacje 
na dzisiaj 
 
01:55:30.283 --> 01:55:34.887 
zgodnie z prawem, które nie wymagają zbyt wielu 
dokumentów. 
 
01:55:35.007 --> 01:55:37.029 
Różnie można to oczywiście oceniać, 
 
01:55:37.049 --> 01:55:42.154 
natomiast to nie są inwestycje, które jakby wprost 
oddziałują 
 
01:55:42.234 --> 01:55:43.575 
na środowisko. 
 
01:55:43.615 --> 01:55:48.159 
To, że je zmieniają i że obszar może wyglądać 
zupełnie inaczej to 
 
01:55:48.199 --> 01:55:51.808 
jedno, ale mówię o tym nie bez powodu, 
 
01:55:51.848 --> 01:55:54.729 
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ponieważ dzisiaj wkraczamy już szanowni Państwo, 
 
01:55:54.789 --> 01:55:57.790 
w realizację inwestycji o skali, 
 
01:55:57.810 --> 01:55:59.591 
których wcześniej nie doświadczaliśmy. 
 
01:55:59.651 --> 01:56:06.193 
My byliśmy największą w okolicy farmą 
fotowoltaiczną na blisko 40 hektarach 
 
01:56:06.233 --> 01:56:08.214 
i to było coś niesamowitego. 
 
01:56:08.254 --> 01:56:13.056 
Natomiast dzisiaj te inwestycje, które podmioty 
zewnętrzne planują 
 
01:56:13.096 --> 01:56:15.957 
i z którymi się kontaktują, na jakie występują 
powierzchnie, 
 
01:56:16.017 --> 01:56:20.267 
to są już powierzchnie 200 i 300 hektarów. 
 
01:56:20.347 --> 01:56:23.288 
Więc to są już zupełnie inne instalacje. 
 
01:56:23.348 --> 01:56:26.269 
To tak tylko, żeby Państwu jeszcze zasygnalizować. 
 
01:56:26.329 --> 01:56:29.530 
Na pewno tego procesu się wprost nie da jak gdyby 
też zatrzymać, 
 
01:56:29.570 --> 01:56:32.671 
bo jak gdyby budowa tego typu instalacji, 
 
01:56:32.711 --> 01:56:34.552 
no będzie się odbywać. 
 
01:56:34.592 --> 01:56:37.653 
Natomiast istotne jest w jakim wymiarze. 
 
01:56:38.614 --> 01:56:44.538 
Szanowni Państwo, chciałbym też tylko na koniec 
jeszcze Państwa 
 
01:56:44.578 --> 01:56:47.741 
poprosić też oczywiście o udział w naszych 
dożynkach, 
 
01:56:47.781 --> 01:56:50.863 
bo nie wiem jak ostatecznie w sierpniu z sesją. 
 
01:56:51.524 --> 01:56:56.288 

24 sierpnia w Mozowie dożynki gminne, 
 
01:56:56.348 --> 01:56:59.831 
tydzień później dożynki powiatowe i wojewódzkie. 
 
01:56:59.891 --> 01:57:02.393 
Ja w imieniu Pani Sołtys, swoim własnym, 
 
01:57:02.974 --> 01:57:05.436 
wszystkich Państwa tutaj zapraszam. 
 
01:57:05.496 --> 01:57:08.378 
Mam nadzieję, że się spotkamy również na tej 
uroczystości. 
 
01:57:08.498 --> 01:57:10.040 
Przed nami generalnie sezon dożynkowy, 
 
01:57:10.080 --> 01:57:12.362 
ale te jak gdyby z punktu widzenia gminnego, 
 
01:57:12.402 --> 01:57:15.945 
najważniejsze w tym roku wyznaczone w 
miejscowości Mozów. Dziękuję bardzo. 
 
01:57:16.986 --> 01:57:19.248 
- Dziękuję bardzo. Proszę, Pan Rady Sebastian 
Różycki. 
 
01:57:20.777 --> 01:57:22.958 
- Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 
 
01:57:22.998 --> 01:57:25.799 
szanowna Rado. 
 
01:57:25.839 --> 01:57:30.260 
Mam taką prośbę, żeby następnym razem jak trafia 
projekt uchwały, 
 
01:57:30.300 --> 01:57:33.882 
dotyczący zmiany członków Komisji Rewizyjnej, 
 
01:57:33.942 --> 01:57:39.123 
żeby chociaż na moją skrzynkę trafiały wnioski o 
rezygnację i o chęć 
 
01:57:39.164 --> 01:57:44.645 
uczestnictwa w tej komisji, bo żadnej korespondencji 
w tym zakresie 
 
01:57:44.685 --> 01:57:47.868 
nie otrzymałem. 
 
01:57:47.928 --> 01:57:49.650 
Kolejna kwestia dotycząca wniosku, 
 
01:57:49.670 --> 01:57:55.558 
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który składał Pan Przewodniczący, jeśli chodzi o 
drożność rzeki Odry. 
 
01:57:55.618 --> 01:57:59.363 
Ostatnia wypowiedź publiczna Pani Minister 
Klimatu, 
 
01:57:59.423 --> 01:58:04.509 
świadczy o niepokojącym sygnale dla nas jako 
właścicieli portu 
 
01:58:04.569 --> 01:58:10.975 
w gminie, o czym też wspominał na portalu 
Facebook Piotr Miszkiewicz. 
 
01:58:11.015 --> 01:58:16.560 
Trzeba byłoby się wtedy zastanowić, gdyby jednak 
słowa Pani Minister 
 
01:58:16.620 --> 01:58:20.543 
szły w tym kierunku, jaką przyszłość przewidujemy 
dla naszego portu. 
 
01:58:20.583 --> 01:58:25.467 
Bo skoro nie miałaby być drożność rzeki 
przywracana, 
 
01:58:25.567 --> 01:58:30.071 
a intencją jest rozwój turystyczny naszego portu oraz 
rozwój 
 
01:58:30.111 --> 01:58:35.813 
gospodarczy, no być może trzeba byłoby zmienić 
jakieś plany 
 
01:58:35.873 --> 01:58:37.514 
dalekosiężne. 
 
01:58:37.534 --> 01:58:38.654 
To jest druga rzecz. 
 
01:58:38.694 --> 01:58:43.195 
Jeśli chodzi o Podgrodzie, tutaj odpowiem Panu 
Wiesławowi, 
 
01:58:43.255 --> 01:58:46.916 
że znam osobiście inwestora, więc poproszę o 
zabezpieczenie, 
 
01:58:46.956 --> 01:58:48.937 
czyli tutaj powielę słowa Pana Burmistrza. 
 
01:58:49.557 --> 01:58:51.899 
Natomiast ja miałbym taką prośbę, 
 
01:58:51.959 --> 01:58:55.542 
bo po przyjęciu studium z zeszłego roku, 

 
01:58:55.982 --> 01:59:03.327 
rada na wnioski kilku podmiotów i osób sugerowała 
zmianę miejscowego 
 
01:59:03.367 --> 01:59:05.148 
planu zagospodarowania. 
 
01:59:05.188 --> 01:59:08.091 
Zadzwoniłem do Pana Damiana i uzasadnienie 
otrzymałem, 
 
01:59:08.171 --> 01:59:11.913 
że zmiana w kierunku zmiany przeznaczenia, 
 
01:59:11.953 --> 01:59:17.216 
mi chodzi o Podgrodzie, została jakaś 
korespondencja wysłana 
 
01:59:17.456 --> 01:59:18.997 
do inwestora po tym czasie. 
 
01:59:19.037 --> 01:59:21.558 
To poprosiłbym o przesłanie kopii tej dokumentacji, 
 
01:59:21.578 --> 01:59:23.679 
która została wysłana do inwestora. 
 
01:59:23.739 --> 01:59:26.401 
Bo rozmawiając z nim przekazał mi, 
 
01:59:26.481 --> 01:59:29.723 
że nie otrzymał żadnej korespondencji, więc 
chciałbym po prostu tylko 
 
01:59:29.763 --> 01:59:31.844 
się upewnić na jakim jesteśmy etapie. 
 
01:59:32.905 --> 01:59:36.248 
I teraz tylko jeśli chodzi o sprawy różne, 
 
01:59:36.308 --> 01:59:42.514 
cieszymy się, że rozrasta się mocno zakład na 
Krężołach. 
 
01:59:42.554 --> 01:59:45.958 
Obecne zatrudnienie wynosi 500 osób. 
 
01:59:46.018 --> 01:59:50.462 
Z informacji nieoficjalnych ma nastąpić wzrost tego 
zatrudnienia 
 
01:59:50.522 --> 01:59:56.148 
do 1700 osób, czyli o kolejne 1200 osób więcej. 
 
01:59:57.649 --> 02:00:02.495 
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Więc pojawi się na rynku zapotrzebowanie na lokale 
mieszkalne, 
 
02:00:02.535 --> 02:00:05.639 
dla potencjalnych przynajmniej części pracowników. 
 
02:00:06.938 --> 02:00:10.861 
No i myślę, że warto byłoby się zastanowić też z 
punktu widzenia my 
 
02:00:10.901 --> 02:00:14.604 
jako Rada, jaki kierunek w tym chcielibyśmy przyjąć. 
 
02:00:14.664 --> 02:00:20.909 
Czy by może wesprzeć deweloperów bądź inne 
podmioty ku temu, 
 
02:00:21.010 --> 02:00:24.773 
aby zatrzymać tych mieszkańców w siebie. 
 
02:00:24.793 --> 02:00:25.853 
Dlaczego o tym myślę? 
 
02:00:25.894 --> 02:00:28.476 
Dlatego że jeżeli tych mieszkańców byśmy 
zatrzymywali, 
 
02:00:28.536 --> 02:00:32.893 
a nie byliby oni tylko przyjezdni, no to rodzą się tutaj 
w tym 
 
02:00:32.913 --> 02:00:34.814 
momencie być może jakieś pomysły na to, 
 
02:00:34.874 --> 02:00:38.235 
że będzie większy wpływ do budżetu z podatków od 
tych osób 
 
02:00:38.435 --> 02:00:39.755 
prywatnych. 
 
02:00:39.795 --> 02:00:43.917 
Być może się też rozrusza rynek nieruchomości 
mieszkalnych. 
 
02:00:43.957 --> 02:00:47.578 
Więc to myślę, że trzeba byłoby się myślę, 
 
02:00:47.598 --> 02:00:49.678 
że we wrześniu spokojnie nad tym zastanowić. 
 
02:00:49.958 --> 02:00:53.239 
Dziękuję bardzo. 
 
02:00:53.319 --> 02:00:54.840 
- Dziękuję. Tych tematów na wrzesień. 
 

02:00:59.239 --> 02:01:04.230 
Ja tylko odniosę się Panie Sebastianie do tej uwagi 
dotyczącej 
 
02:01:04.291 --> 02:01:05.841 
rezygnacji. 
 
02:01:05.901 --> 02:01:07.942 
Nie wysłaliśmy tego, bo ta uchwała była 
niezwłocznie, 
 
02:01:07.962 --> 02:01:11.283 
po prostu to było tego samego dnia, 
 
02:01:11.323 --> 02:01:13.084 
to po prostu uchwała, zamiast dostaliśmy (...) 
 
02:01:13.124 --> 02:01:14.904 
- Panie Przewodniczący, ja nie neguję. 
 
02:01:15.224 --> 02:01:17.905 
Zagłosowałem za tą uchwałą, ale dobrze byłoby, 
 
02:01:17.965 --> 02:01:20.266 
żebym taką korespondencję po prostu otrzymywał. 
 
02:01:20.306 --> 02:01:22.927 
- Ja tylko mówię, że to wynikało po prostu z tego, 
 
02:01:22.987 --> 02:01:27.088 
że wnioski wpłynęły akurat w tym samym dniu i 
dostaliście Państwo już 
 
02:01:27.108 --> 02:01:29.009 
od razu uchwałę i tyle. 
 
02:01:29.109 --> 02:01:32.831 
Ale Panie Bartku będziemy wnioski też wysyłać, tak. 
 
02:01:32.891 --> 02:01:35.433 
Bardzo proszę, Pan Wojciech Szefner Zastępca 
Burmistrza. 
 
02:01:35.673 --> 02:01:38.695 
- Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, 
 
02:01:38.715 --> 02:01:42.078 
szanowni Państwo, ja tylko w krótkim uzupełnieniu. 
 
02:01:42.138 --> 02:01:45.180 
Na wrzesień oczywiście potwierdzam słowa Pana 
Burmistrza czyli to 
 
02:01:45.200 --> 02:01:48.482 
spotkanie z SuPeKom-em, o które Państwo 
wnosiliście w szerszym 
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02:01:48.523 --> 02:01:50.404 
gronie. Natomiast do tego czasu też postaram się, 
 
02:01:50.444 --> 02:01:52.826 
żeby część tych materiałów, o które Państwo 
wnosiliście, 
 
02:01:52.886 --> 02:01:54.727 
czyli wykaz tych wszystkich wniosków, 
 
02:01:54.767 --> 02:01:57.069 
które trafiały, a które znalazły się i te, 
 
02:01:57.089 --> 02:01:59.932 
które się nie znalazły w tym dokumencie do Państwa 
na skrzynki trafi. 
 
02:01:59.952 --> 02:02:03.294 
Plus te inne elementy, które były zgłaszane na 
piątkowym wspólnym 
 
02:02:03.334 --> 02:02:04.863 
posiedzeniu komisji. 
 
02:02:04.923 --> 02:02:07.245 
I tak w krótkim uzupełnieniu jeszcze, 
 
02:02:07.285 --> 02:02:10.828 
materiały również w piątek Państwo otrzymaliście 
odnośnie tego KIO, 
 
02:02:10.848 --> 02:02:14.051 
o którym mówił Pan Burmistrz, czyli komplet tych 
dokumentów. 
 
02:02:14.171 --> 02:02:17.834 
Większość wniosków z Panem radnym Wiesławem 
chyba mamy już 
 
02:02:17.915 --> 02:02:19.016 
wydyskutowane. 
 
02:02:19.056 --> 02:02:21.998 
Ja zgłosiłem te elementy, o których Pan jeszcze 
mówił, 
 
02:02:22.058 --> 02:02:24.360 
czyli ta dziura przy której lokalizacji i tak dalej. 
 
02:02:24.400 --> 02:02:27.383 
I odpowiadając jeszcze Panu radnemu Bernardowi 
Kamińskiemu. 
 
02:02:27.903 --> 02:02:30.544 
Armii Krajowej przygotujemy, nie zdążyliśmy w 
piątek, 
 

02:02:30.564 --> 02:02:31.684 
bo to mało czasu zostało. 
 
02:02:31.704 --> 02:02:34.244 
Natomiast w tym tygodniu otrzyma Pan radny, 
 
02:02:34.264 --> 02:02:38.345 
jak i wszyscy inni radni taki szkic, 
 
02:02:38.385 --> 02:02:42.326 
w jakim okresie, jaki dokument, gdzie wysyłaliśmy 
odnośnie tej Armii 
 
02:02:42.366 --> 02:02:45.827 
Krajowej. A wniosek o tym, żeby rozważyć 
przesunięcie przejścia dla 
 
02:02:45.887 --> 02:02:47.527 
pieszych również przekazaliśmy, więc myślę, 
 
02:02:47.547 --> 02:02:50.508 
że pismo też w tym temacie wyślemy. Dziękuję 
bardzo. 
 
02:02:51.908 --> 02:02:53.148 
- Dziękuję bardzo. 
 
02:02:53.188 --> 02:02:55.189 
Proszę Pan Burmistrz Wojciech Sołtys ad vocem. 
 
02:02:56.379 --> 02:02:59.400 
To ja tylko uzupełniając, odnośnie budynku przy 
Armii Krajowej. 
 
02:02:59.540 --> 02:03:03.042 
Szanowni Państwo, większość naszych działań miało 
charakter 
 
02:03:03.062 --> 02:03:04.743 
nieformalny. 
 
02:03:04.763 --> 02:03:07.624 
Przy spotkaniu z Zarządem Dróg Wojewódzkich, 
 
02:03:07.664 --> 02:03:12.686 
przy okazji spotkań z Panią konserwator i z nadzorem 
budowlanym, 
 
02:03:12.726 --> 02:03:15.327 
za każdym razem podnosiliśmy kwestię tej lokalizacji, 
 
02:03:16.027 --> 02:03:17.528 
poza tym co było wyartykułowane. 
 
02:03:17.548 --> 02:03:20.108 
I za każdym razem mieliśmy podobną informację, 
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02:03:20.148 --> 02:03:22.929 
tak jak zakładam, że Państwo już ją otrzymywaliście, 
 
02:03:23.209 --> 02:03:25.690 
że ostatecznie nałożono też tam karę. 
 
02:03:25.710 --> 02:03:31.812 
Natomiast ze względu na to, że tutaj nie wydarzyło 
się, 
 
02:03:31.852 --> 02:03:37.454 
zabrzmi to może niefortunnie, ale nie wydarzyło się 
nic nowego w tym 
 
02:03:37.514 --> 02:03:40.275 
czasie, kiedy zwróciliśmy na to uwagę, 
 
02:03:40.315 --> 02:03:43.096 
to w mojej ocenie też te organy nie podjęły żadnych 
innych 
 
02:03:43.116 --> 02:03:44.816 
dodatkowych działań. 
 
02:03:44.856 --> 02:03:47.397 
Tak naprawdę, szczerze skupiły się na tym, 
 
02:03:47.437 --> 02:03:50.478 
że to co jak gdyby mogły zrobić i jak gdyby kontaktują 
się jak 
 
02:03:50.498 --> 02:03:52.639 
rozumiem raz na jakiś czas z właścicielem. 
 
02:03:52.659 --> 02:03:55.980 
Natomiast właściciel sam z siebie już nie mam 
złudzeń, 
 
02:03:56.020 --> 02:04:01.782 
nie podejmie się żadnego działania zmierzającego do 
poprawy tego 
 
02:04:01.822 --> 02:04:03.282 
stanu, jeśli nie znajdzie nabywcy. 
 
02:04:03.402 --> 02:04:08.084 
A przyznacie, że chyba znalezienie nabywcy na ten 
konkretny obiekt 
 
02:04:08.124 --> 02:04:11.026 
będzie bardzo trudne. 
 
02:04:11.126 --> 02:04:13.668 
Pozwolę sobie tylko powiedzieć już teraz na wstępie, 
 
02:04:13.708 --> 02:04:18.711 

wyprzedzając pewnie dyskusję, że wydaje mi się 
przesunięcie przejścia 
 
02:04:18.731 --> 02:04:21.653 
dla pieszych w kierunku miasta za bardzo 
uzasadnione. 
 
02:04:22.614 --> 02:04:27.377 
Że generalnie przy okazji tego co w najbliższym 
czasie Zarząd Dróg 
 
02:04:27.437 --> 02:04:29.779 
Wojewódzkich powinien zaplanować na naszym 
terenie. 
 
02:04:29.839 --> 02:04:33.522 
To jest jeden z tych elementów, który w mojej ocenie 
jest bardzo sensowny. 
 
02:04:35.603 --> 02:04:36.624 
- Dziękuję bardzo. 
 
02:04:36.704 --> 02:04:38.145 
Proszę i Pan radny Wiesław Kołakowski. 
 
02:04:39.578 --> 02:04:41.380 
- Dziękuję. 
 
02:04:41.440 --> 02:04:44.202 
Chciałbym dwa słowa na temat drogi Nowy Świat - 
Górzykowo, 
 
02:04:44.262 --> 02:04:47.684 
bo był obiecany remont tej drogi. 
 
02:04:47.705 --> 02:04:52.048 
Teraz się okazuje, że będziemy to doraźnie 
zabezpieczać pobocze 
 
02:04:52.108 --> 02:04:53.609 
tłuczniem. 
 
02:04:53.629 --> 02:04:56.251 
Chciałem dopytać czy z tego remontu rezygnujemy, 
 
02:04:56.311 --> 02:05:03.076 
czy to jest po prostu odwleczone w czasie? 
 
02:05:03.136 --> 02:05:04.858 
- Dziękuję bardzo. Proszę Panie Burmistrzu. 
 
02:05:09.075 --> 02:05:10.916 
- Panie Wiesławie przy tym naborze, 
 
02:05:10.936 --> 02:05:19.221 
który teraz jest ogłoszony w Funduszu Dróg FRDL-u 
tak, 
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02:05:19.281 --> 02:05:22.543 
Fundusz Rozwoju Dróg Lokalnych. 
 
02:05:22.603 --> 02:05:26.226 
Będziemy ten wniosek też składać, więc my nie 
odpuściliśmy tematu. 
 
02:05:26.266 --> 02:05:29.748 
Tylko tyle, że stan w tym momencie również po tych 
ulewach i po tym 
 
02:05:29.828 --> 02:05:34.331 
co było jest taki, że nie da się nie zareagować mimo 
wszystko, tak. 
 
02:05:34.351 --> 02:05:37.976 
Natomiast no wiadomo, my pewności jak gdyby nie 
mamy czy środki 
 
02:05:37.996 --> 02:05:44.064 
uzyskamy. W związku z tym, tym bardziej chcemy 
zareagować teraz. 
- Dziękuję. 
 
02:05:47.668 --> 02:05:49.549 
- No czekamy jeszcze, mogę Panie Przewodniczący? 
 
02:05:49.589 --> 02:05:53.351 
My czekamy jeszcze na rozstrzygnięcie tego naboru 
z marca w ogóle. 
 
02:05:53.411 --> 02:05:56.153 
Tam mamy drogę na Brzeziu złożoną. 
 
02:05:56.213 --> 02:05:58.555 
Też nie wiemy nic. 
 
02:05:58.595 --> 02:06:00.496 
Na dobrą sprawę jest ogłoszony kolejny nabór. 
 
02:06:00.516 --> 02:06:05.078 
Nie ma jeszcze rozstrzygnięcia tego pierwszego 
uzupełniającego. Czekamy. 
 
02:06:05.118 --> 02:06:08.340 
Tu Państwo, pozwolę sobie tylko nawiązać, 
 
02:06:08.360 --> 02:06:12.722 
że ten drugi odcinek przy ulicy Orkana i to 
skrzyżowanie tam, 
 
02:06:12.782 --> 02:06:16.183 
też bez względu na wynik my to będziemy robić, 
 
02:06:16.263 --> 02:06:19.085 

bo to jest kwestia odprowadzenia wody z tej 
inwestycji, 
 
02:06:19.105 --> 02:06:21.445 
która już jest realizowana. 
 
02:06:21.505 --> 02:06:22.666 
Natomiast z oczywistych powodów myślę, 
 
02:06:22.686 --> 02:06:24.787 
że dla wszystkich siedzących przy tym stole, 
 
02:06:24.827 --> 02:06:26.548 
ale też niech to niech to wybrzmi, 
 
02:06:27.808 --> 02:06:29.449 
mieszkańcy często o to pytają. 
 
02:06:30.429 --> 02:06:32.370 
My to zaplanowaliśmy tylko tyle, 
 
02:06:32.430 --> 02:06:35.091 
że robimy wszystko, żeby uzyskać środki zewnętrzne. 
 
02:06:35.551 --> 02:06:37.912 
Natomiast jeśli ich nie uzyskamy, to i tak w tym roku 
będziemy to 
 
02:06:37.932 --> 02:06:42.434 
realizować po to, żeby tą wodę móc skutecznie też 
zebrać 
 
02:06:42.474 --> 02:06:45.516 
i odprowadzić. 
 
02:06:45.596 --> 02:06:48.177 
- Dziękuję. Nie widzę więcej głosów w dyskusji. 
 
02:06:48.217 --> 02:06:49.978 
Przechodzimy do punktu 6. 
 
02:06:50.018 --> 02:06:53.019 
Wysoka Rado stwierdzam, że porządek obrad 
dzisiejszej sesji został 
 
02:06:53.059 --> 02:06:55.581 
zrealizowany. 
 
02:06:55.601 --> 02:06:58.002 
Zamykam IV sesję Rady Miejskiej w Sulechowie IX 
kadencji. 
 
02:06:58.022 --> 02:06:59.522 
Dziękuję bardzo. 


